
SVET OBČINE PRVIČ 
Predsednik skupščine občine Krško, Branko Pire, je marca sklical prvo sejo Sveta občine. Članom Sveta je 

razložil naloge tega posvetovalnega organa, predsednik IS SO, Igor Dobrovnik, jim je predstavil trenutne 
gospodarske razmere, sekretar OK ZKS Krško pa jih je seznanil z družbenopolitičnim življenjem v občini. 

V razpravi so bili člani Sveta enotnega mnenja, da razpolaga naša občina z ugodnimi materialnimi in moralni
mi potenciali, ki bi nam lahko zagotovili tudi v sedanjih razmerah nekoliko odločnejši razvoj gospodarstva. 

Veliko razpravljalcev je zastavilo vprašanja, iz katerih je bilo čutiti njihovo živo zanimanje za ukrepe, s kateri
mi bi škodljive učinke naglega razvoja naše občine na neposredno okolje spravili na najmanjšo možno mero. 

Prve seje Sveta občine so se udeležili tudi predsedniki vseh DPOv občini, v imenu članov Sveta pa se je za 
imenovanje in s tem.izkazano čast ter zaupanje zahvalil tovariš Milan Ravbar. Izrazil je željo in pripravljenost 
svojih tovarišev za tvorno in redno sodelovanje v tem organu. 

KONGRES JE MIMO, KAJ PA NAPREJ... 
Če komu izmed Krčanov ni bilo prej znano, daje XII. kongres 

ZSMS največja politična manifestacija, kar jih je po vojni bilo v 
Posavju, je v tistih treh »glasnih« dneh lahko vseeno zaznal, da 
gre vendarle za obsežno in pomembno dogajanje. 

Veliko je takih, ki sodijo kongres in mladince — udeležence 
po tistem, kar je bilo moč videti in slišati navzven. Na dlani je. da 
so se na podlagi vtisov o obkongresnem dogajanju ljudje zopet 
dokaj hladno, da ne rečemo tradicionalno odbojno opredelili do 
mladih. Radi bi nekako popravili to krivico, storjeno zlasti krški 
mladini. 

Moramo povedati, da je že sam XII. kongres pomemben 
dogodek in je za organizatorje T - gostitelje predstavljal zelo ve
liko obveznost. 

Že dejstvo, daje bila njegova organizacija zaupana krški mla
dini, pomeni zanjo zelo veliko priznanje. Za besedama gostitelj 
— organizator kongresa se skriva dejstvo, daje bilo v izvedbo te 
manifestacije vključenih 300 mladink in mladincev iz naše in 
sosednjih občin. Bili so glave, roke, noge in srce tega kongresa 
že veliko pred njim. Sami so ga ustvarili, poskrbeli, daje potekal 
nemoteno, da se Krško lahko okiti z zavestjo dobrega 
organizatorja. 

Jasno je, da je ves ta obsežni stroj lahko deloval samo ob 
vsestranski pomoči, podpori in razumevanju združenega dela in 

ne nazadnje tudi najodgovornejših delavcev naše družbenopoli
tične skupnosti. Gotovo bodo mladinci našli način, -da se jim 
vsem oddolžijo za razumevanje in sodelovanje. 

Veliko je bilo govora o tem, ali je ta kongres Krškemu sploh 
bil potreben in koliko je bilo od njega koristi. Tisti, ki ga sodijo 
samo po zunanjih vtisih in ga zaradi tega črnijo, nehote kažejo 
svojo majhnost. Če pogledamo celovit učinek tega dogodka, si 
ne moremo kaj, da ne bi priznali, da je bil za celo našo 
družbenopolitično skupnost velik uspeh, kiji — zlasti njenemu 
mlademu rodu — lahko vliva samozaupanje ob občutku dobro 
opravljenega dela. 

Bolj nujno bi bilo razmisliti o delu v prihodnje. Mladi, ki so 
(mimogrede) otroci staršev, živečih in delujočih v naši 
družbenopolitični skupnosti, so dokazali, da znajo delati, biti 
uspešni, požrtvovalni in disciplinirani, če imajo trdno vodstvo, 
organizacijo in vse, kar k njej sodi, ter smoter. 

Od odraslih — torej staršev — pa je v veliki meri odvisno, 
kakšne cilje in možnosti bodo njihovi otroci videli v prihodnje. 

So morda kritike porojene iz strahu pred nalogo, da bo treba 
v bodoče več delati z mladimi? 

Da, z mladimi pač moramo delati veliko, ne samo ob kongre
sih in podobnih dogodkih, temveč ves čas. 

Ne kot skrbniki, ampak kot sodelavci; edino tako bomo tudi 
mi na stara leta imeli lep svet. ki ga bomo odložili na pleča da
našnje mladine. 
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IZVOLJENO NOVO VODSTVO SO KRŠKO 
Delegati četrtega mandata v zborih SO 

Krško so se prvič sestali 14. aprila. Seja je bila 
namenjena konstituiranju občinske skupščine 
in izvršnega sveta. 

Izvoljeni so bili: 
Zoran Šoln za predsednika SO, Sandi St-

rupeh in Slavko Sribar za podpredsednika, 
Igor Dobrovnik za predsednika IS SO, Pavel 
Krošelj in Franc Rakarza podpredsednika IS 
SO. Člani novega izvršnega sveta so: Almira 
Božovič, Blaž Kolar, Ivan Kozole, Lado 
Kukec, Ivan Molan, Silvana Mozer, Anton 
Podgoršek, Herman Pregl, Ivan Srpčič, Ivan 
Špiler, Anton Šulc, Stane Zorko in Peter 
Zigante. 

Nekateri člani IS so bili hkrati imenovani za 
predstojnike upravnih organov: Almira Božo
vič za predstojnico občinske uprave za 
družbene prihodke, Blaž Kolar za sekretarja 
Občinskega sekretariata za LO, Tone Podgor
šek za sekretarja Občinskega sekretariata za 
notranje zadeve in občo upravo, Silvana 
Mozer za predsednico Občinskega komiteja 
za družbeno planiranje in Anton Šulc za 
predsednika Občinskega komiteja za družbe
ne dejavnosti. 

Po skupščinski seji je izvršni svet novemu predsedniku SO podal slovesno izjavo. 

::•:•: J $ g $ : i P P ^ 
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Foto: Miranda Bodor 

Predsednika SO in IS, Branko Pire in Igor Dobrovnik, sta 11. aprila povabila na slovesen sprejem vse člane 
predsedstva SO in izvršnega sveta. Ob tej priložnosti sta se zahvalila tistim tovarišicam in tovarišem, ki jim je v 
obeh organih potekel mandat in s tem delo, ki so ga vestno in odgovorno opravljali v prid delovanju delegatske 
skupščine in družbenoekonomskemu razvoju občine. Po pozdravnih besedah Branka Pirca sta oba gostitelja izr
očila PLAKETO OBČINE KRŠKO in skromno darilo dosedanjima podpredsednikoma občinske skupščine, Ro
manu Sotlerju in Pavlu Krošlju, predsednici in predsednikoma skupščinskih zborov, Lidiji Hočevar, Francu Ra-
karju in Antonu Vodišku, ter Članom IS, Ivanu Glogovšku, Silvanu Mozerju, Martinu Moalnu, Branetu Jancu, 
nekdanjemu predsedniku Vinku Bahu ter podpredsedniku Niku Žibretu. V imenu povabljenih seje zahvalil Ivan 
Glogovšek, Branko Pire pa je Pavlu Krošlju za njegove zasluge na gospodarskem področju in še posebej za razvoj 
TCP »Djuro Salaj« izročil visoko državno oblikovanje — Red dela s srebrnim vencem. 

Živko Šebek 

ssa mmmmm mmmmmmmmmmmm 
Nova delegatska skupščina 

PRVO ZASEDANJE 

Foto: Miranda Bodor 

Na skupnem zasedanju zborov SO 
Krško dne 14. aprila so delegati soglasno 
izvolili: 

Zorana Solna za predsednika SO 
Krško, Aleksandra Strupeha in Slavka 
Šribarja za podpredsednika SO Krško. 

Po izvolitvi je Zoran Šoln prebral 
slovesno izjavo in jo skupaj z nov
oizvoljenima podpredsednikoma tudi 
podpisal. 

Za sekretarja SO so delegati imenovali 
Živka Šebka, za predsednika IS pa izvoli
li Igorja Dobrovnika. Potrdili so tudi 
listo kandidatov za člane IS, nato pa 
imenovali predstojnike upravnih orga
nov. 

Opravljene so bile volitve za predsed
nika in člane Predsedstva SRS ter dele
gate SR Slovenije za Zvezni zbor Sku
pščine SFRJ. Kandidat za predsednika 
Predsedstva SRS, France Popit, je dobil 
84 glasov (11 proti), člani predsedstva 94 
glasov (1 proti), delegati za Zvezni zbor 
pa večino glasov. 

Zbor združenega dela je na ločeni seji 
izvolil Staneta Bajca za svojega predsed
nika in Karla Platinovška za namestnika 
predsednika. Za tajnika zbora je bil 
imenovan Jože Seler. 

Novi predsednik Zbora krajevnih 
skupnosti je Bojan Petan, njegov names
tnik pa Niko Keše. Ivanka Planine bo 
opravljala naloge tajnice zbora. 
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NAS GLAS 
oba« krilo SKUPNE DELEGATSKE INFORMACIJE 

Povzetki 
delegatskih 
gradiv 

SKLIC SEJ ZBOROV SO KRŠKO 
Zbori bodo zasedali v četrtek, 8. maja ob 15. uri. 

Na dnevnem redu bodo: 
— poročilo o rezultatih gospodarjenja OZD gospodarstva in SIS po zaključnem računu za 

leto 1985; 
— predlog resolucije o družbenoekonomskem razvoju občine Krško v letu 1986; 
— poročilo o izvajanju davčne politike v letu 1985; 
— informacija o prenehanju začasnega ukrepa družbenega varstva v DO KOSTAK z ob

ravnavo poročila o uspešnosti izvajanja programa ukrepov za sanacijo stanja v DO; 
— predlog odloka o potrditvi zaključnega računa davkov in prispevkov občanov občine 

Krško; 
— predlog odloka o ureditvenem načrtu za olja ureditvena območja lil, IV in V starega 

jedra mesta Krško; 
— osnutek odloka o prenehanju lastninske pravice na območju zazidalnega načrta gramoz

nice Stari grad-
— volitve in imenovanja ter 
— predlogi in vprašanja delegatov. 

SKUPŠČINA 
SOCIALISTIČNE 
REPUBLIKE 
SLOVENIJE 
Sekretariat za informacije 

GOSPODARSKA GIBA
NJA V ZAČETKU LETA 

1986 
Zbor združenega dela Skupščine SR Slove

nije je 10. aprila obravnaval in sprejel poročilo 
Izvršnega sveta Skupščine SR Slovenije o tek
očih gospodarskih gibanjih v začetku leta 1986, 
ob njem pa naslednje 

ugotovitve in sklepe 

I. 
Zbor združenega dela Skupščine SR Slove

nije sprejema poročilo Izvršnega sveta Sku
pščine SR Slovenije o tekočih gospodarskih 
gibanjih v začetku leta 1986 in uvodno besedo 
popredsednika Izvršnega sveta Skupščine SR 
Slovenije, tovariša Janeza Bohoriča, in v njej 
dane predloge podpira. 

Zbor združenega dela ugotavlja, da se v 
prvih mesecih letošnjega leta glavni cilji, 
opredeljeni v resoluciji za leto 1986, ne ure
sničujejo v celoti. Delni razlogi za tako stanje 
so v spremenjenih izhodiščnih možnostih, kot 
smo jih predvideli ob sprejemu resolucije, saj 
podatki iz zaključnih računov za leto 1985 
kažejo, da rast proizvodnje in rezultati poslo
vanja v lanskem letu niso dosegli predvidene 
ravni. To še posebej velja za rast sredstev za 

reprodukcijo. Obenem so se v letu 1985 
bistveno povečale izgube, zlasti pa je zaskr
bljujoče povečevanje deleža izgub na substan
ci. 

Industrijska proizvodnja v začetku leta ne 
raste s predvideno dinamiko. Delni razlog za • 
to je v slabi oskrbljenosti z uvoznimi surovina
mi in repromaterialom. Poleg tega zastaja tudi 
produktivnost dela, v nekaterih panogah 
oziroma organizacijah pa industrijska pr
oizvodnja zastaja že več let, zlasti zaradi 
nezmožnosti prilagajanja trgu. 

Izvozni rezultati v zadnjem obdobju na prvi 
pogled kažejo dobre rezultate, vendar se dina
mika izvoza in njegova struktura poslabšuje
ta. Slaba operativnost, kompliciranost in 
nedodelanost novega sistema ekonomskih 
odnosov s tujino zavirajo doseganje boljših 
rezultatov. Pomanjkanje deviz in sprejeti 
prioritetni vrstni red plačil tujini povzročata 
zaostanke pri plačilu uvoza surovin in repro-
materialov, kar je že vzrok za nastajanje 
problemov v nekaterih organizacijah zd
ruženega dela. Zmanjšanje usmerjenosti v izv
oz povečujejo tudi neustrezna politika tečaja 
dinarja, neugodna valutna struktura izvoza, 
zmanjšanje izvoznih spodbud, ukinitev doda
tnih republiških izvoznih spodbud in veliko 
domače povpraševanje, ki omogoča zvišanje 
cen vhodnih materialov in končnih izdelkov. 
Skupen rezultat delovanja ugotovljenih po
manjkljivosti je slabljenje našega gospodars
tva v razmerju do poslovnih partnerjev v tuji
ni, ki se kaže v pritiskih na zniževanje naših 
izvoznih cen in povečevanje cen blaga, ki ga 
uvažamo. Organizacije združenega dela in or
gani v republiki so na ta vprašanja pravočasno 
opozarjali. Zvezni izvršni svet je zato v za
dnjih dneh sprejel vrsto ukrepov, ki deloma že 
razrešujejo vprašanja, povezana z večjo 
dohodkovno motiviranostjo za izvoz. 

Spremembe sistemskih zakonov so sicer 
prinesle nekatere izboljšave v obračunskem 

sistemu, kljub temu pa se še vedno pojavlja ne
realen prikaz finančni h rezultatov in iz tega iz
hajajoče odločitve o delitvi dohodka za razne 
oblike porabe, kar pa ne zagotavlja ustrezne 
akumulativnosti družbenih sredstev. Osebni 
dohodki še naprej realnorastejo, ne glede na 
nizke kvalitativne rezultate, ob tem pa se na
grajevanje po delu in rezultatih dela, doseže
nih na trgu, prepočasi uveljavlja. Skupna po
raba, ki raste v tesni povezavi z rastjo osebnih 
dohodkov, prav tako ni v skladu z usmeritva
mi iz resolucije. Tudi splošna poraba kot 
posledica vseh drugih gibanj raste hitreje, kot 
smo predvidevali. Zaradi tega vse te oblike 
porabe močno povečujejo notranje povpraše
vanje in s tem prispevajo k rasti cen in infla
cije. Tako nekaterih temeljnih postavk pro
tiinflacijske politike iz resolucije ne ure
sničujemo. Kljub temu da so cene v veliki meri 
pod administrativno kontrolo, je njihova rast 
višja od pričakovane, še naprej se povečuje ne
ravnotežje v blagovno-denarnih tokovih, 
večajo pa se tudi plačilnobilančne težave. 

II. 
Na podlagi teh ugotovitev je Zbor zd

ruženega dela Skupščine SR Slovenije sprejel 
naslednje 

sklepe 
1. Zbor združenega dela opozarja in poziva 

vodilne delavce in samoupravne organe v or
ganizacijah združenega dela in druge gospo
darske subjekte, da kljub trenutno slabšemu 
položaju izvoznikov in zapletom s predpisi 
povečajo napore za povečanje izvoza na 
konvertibilno območje. Gre namreč za 
bistveno razvojno vprašanje in ne le za zagota
vljanje deviz za odplačilo kreditov in uvoz 
surovin ter reprodukcijskega materiala. 

Zaradi tega Zbor združenega dela Sku
pščine SR Slovenije zahteva, da Skupščina 
SFR Jugoslavije in Zvezni izvršni svet v okvi
ru z resolucijo sprejetih nalog sprejmeta do
datne ekonomske spodbude, ki naj veljajo od 
1. januarja 1986, in ukrepe za povečevanje izv
oza na konvertibilno območje, tako z vidika 
izboljšanja dohodkovnega položaja izvoz
nikov kot z vidika izboljšanja njihove 
oskrbljenosti s surovinami in reprodukcijskim 
materialom. To se nanaša zlasti na ustrezen 
tečaj dinarja v razmerju do tujih valut ter na 
izvozne spodbude in olajšave za izvoz na 
dolarsko območje zaradi padca vrednosti 
dolarja. Predpise, ki urejajo ekonomske 
odnose s tujino, pa je treba glede na stanje, 
kakršno je, spremeniti zlasti v smeri večje pri
lagodljivosti in elastičnosti. Prav tako je 
potrebno zagotoviti redno in tekoče izplače
vanje izvoznih spodbud. 

V okviru Slovenije je treba proučiti že uve
ljavljene ukrepe za razbremenitev izvoznikov 
z različnimi oblikami porabe ter uvesti do
datne izvozne spodbude na podlagi enotnega 
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pristopa k tej problematiki v vseh socialisti
čnih republikah in socialističnih avtonomnih 
pokrajinah. 

2. Organizacije združenega dela in panoge 
gospodarstva, ki že več let stagnirajo v svojem 
razvoju — zlasti z vidika rasti proizvodnje in 
produktivnosti dela — naj takoj ocenijo svoje 
stanje in sprejmejo ustrezne ukrepe za sana
cijo razmer, saj gre očitno za potrebo po kore-
nitejših spremembah v poslovni politiki, naj
verjetneje pa tudi za potrebo po obsežnejših 
spremembah proizvodnih programov in 
njihovega prilagajanja potrebam trga. 

3. Zbor združenega dela zahteva, da v vseli 
organizacijah združenega dela in drugih ok
oljih uskladilo gibanje osebnih dohodkov s 
sprejetimi določili v resoluciji o politiki ure
sničevanju družbenega plana SR Slovenije za 
obdobje 1986—1990 v letu 1986 in svojimi pr
oizvodnimi in poslovnimi rezultati. Za 
izpolnjevanje sprejete politike so odgovorni 

poslovodni delavci in samoupravni organi. 
Vsako odstopanje od sprejele politike na 

tem področju je treba družbeno in tudi poli
tično sankcionirati. 

Takšna opredelitev velja tudi za obvlado
vanje gibanj na področju skupne in splošne 
porabe. Zaradi tega morajo družbenopoli
tične skupnosti in samoupravne interesne 
skupnosti na podlagi dosedanjih gibanj 
sredstev za le namene analizirati stanje in oce
niti možnosti v naslednjih mesecih. V skladu s 
temi ocenami morajo prilagoditi prispevne 
stopnje in skupim porabo uokviriti v resolu-
cijska določila in obseg realno razpoložljivega 
dohodka. Organizacijam združenega dela s 
področja družbenih dejavnosti je treba odva
jati sredstva v skladu z opredelitvami v resolu
ciji in v skladu z izvajanjem programov dela. 
Viške zbranih sredstev naj samoupravne' 
interesne skupnosti vrnejo gospodarstvu sk

ozi poračun z zmanjševanjem prispevnih 
stopenj. 

Družbenopolitične skupnosti so dolžne s 
prilagajanjem obsega zbiranja sredstev zago
toviti, da bo obseg splošne porabe usklajen s 
cilji in nalogami, sprejetimi v resoluciji o poli
tiki uresničevanja družbenega plana SR 
Slovenije za obdobje 1986—1990 v letu 1986. 

Zbor združenega dela Skupščine SR Slove
nije s temi ugotovitvami in sklepi opozarja in 
zavezuje gospodarske in druge subjekte, da 
izpolnjujejo naloge, začrtane v resoluciji o 
politiki uresničevanja družbenega plana SR 
Slovenije za obdobje 1986—1990 v letu 1986. 
Od Izvršnega sveta Skupščine SR Slovenije pa 
zahteva, da ta gibanja tekoče spremlja ter v 
okviru svojih odgovornosti in pravic sproti 
ukrepa za uresničevanje resolucijskih ciljev in 
teh sklepo\. Skupščini SR Slovenije pa o tem 
sproti poroča. 

Predsednik: 
Martin Mlinar 

Investicije v letu 1985 

POVEČANA PREDRAČUNSKA VREDNOST 
Konec leta 1985 je bilo v občini Krško v gradnji 53 gospodarskih in negospodarskih investicijskih 

objektov v skupni predračunski vrednosti 3.802.712 tisoč din. Hkrati so investitorji gradili še 7 stano
vanjskih objektov s predračunsko vrednostjo 849.052 tisoč din. V primerjavi s stanjem konec leta 1984 
seje število objektov v gradnji povečalo za osem, predračunska vrednost pa za 125% (brez stanovanj
skih za 92,5%). Razmerje med gospodarskimi in negospodarskimi objekti je znašalo konec leta 1985 
96,2% proti 3,8%, leto prej pa 97,1% proti 2,9%. Od celotne predračunske vrednosti odpade dobra 
četrtina na povečanje zaradi rasti cen ali pa naknadnih nepredvidenih del. 

Seznam večjih gospodarskih in negospodarskih investicijskih 
objektov v gradnji na dan 31. 12. 1985 

Predrač. vred. 
v 000 din 

957.790 

661.072 

255.933 

214.356 

202.000 
166.210 

135.000 

106.036 

81.073 

80.330 

80.000 

76.643 

71.298 

70.000 
65.174 

47.502 
40.686 

35.932 

100.000 

Z. 
št. 

1. 

2. 

3. 

4. 

5. 

6. 
7. 

8. 

9. 

10. 

11. 

12. 

13. 

14. 

15. 
16. 

17. 
18. 

19. 

Investitor 

Rudniki rjavega 
premoga, Rudnik rjavega 
premoga Senovo 
Mercator, TOZD Polj.-
Mesto Kostanjevica 
Elektrarna * 
Brestanica 
Tov. cel. in pap., TOZD 
Les Krško 
SOP Krško, TOZD Oprema 

Nuklear. elektr. Krško * 
Tov. cel. in pap., TOZD * 
Vzdrževanje Krško 
Novoles, TOZD Lipa 
Kostanjevica 
Tov. cel. in pap., TOZD * 
Komerciala 
Tov. cel. in pap., TOZD * 
Celuloza 
SOP, TOZD Ikon * 

Tov. cel. in pap., TOZD 
TES Brestanica 
Labod N.m, TOZD Libna * 
Krško 
OŠ dr. M. Rostoharja 
Krško 
Novoles, TOZD Bor 
SKIS Krško * 

Dom za učence Milke Kerin 
Lisca, TOZD Šivalnica 
Senovo 
DO Merkator-TOZD 
Sremič 

Naziv investicije 

Naložba v odpiranje 
zalog premoga 

Izgradnja prašičje 
farme v Pristavi 
Razširitev 110-KV sti-
kališča v TE Brest. 
Žaga za razrez 
hlodovine 
Modern. v razšir. proiz. 
prost., i/grad. zaklon. 
Garaže s pomož. prost. 
Skladišče modelov 
— I. faza 
Sanacija TOZD Lipa 
Kostanjevica 
Skladišče gotovih 
proizvodov 
Rač. avtom, kuhanje 
celuloze 
Rekonstr. obstoj, proizv. 
zmogljivosti 
Izgradnja proizvodne 
in skladiščne hale 
Adaptacija jedilnice 
in garderob, prostorov 
Adaptac. in dograditev 
OŠ 
Sanac. TOZD Bor Krško 
Vodovod Dol. Leskovec 
— Brestanica 
Dograditev in adapt. 
Dograditev sklad, prost. 
Senovo, Titova c. 112 A 

Gostišče Tri lučke 

Z zvezdico označeni so se začeli graditi v I. 85 

V strukturi virov financiranja gospodarskih 
objektov je največji delež lastnih sredstev vla
gateljev (42,7%), sledijo združena sredstva 
(41,5%) ter krediti (13,9%) in ostali viri (1,8%). 
Pri negospodarskih objektih je struktura dru
gačna: 71,1%) je lastnih, 21,8%) združenih 
sredstev in 7, l%ostalih (sredstvasamoprispev
ka, proračunska sredstva). 

Lani začeti objekti 
Lani so vlagatelji v naši občini začeli graditi 

32 novih objektov in jih deset od njih tudi 
dokončali (transformatorske postaje). Največ 
objektov, začetih v letu 1985, ima pred
računsko vrednost nižjo od 20 milijonov, delež 
njihove vrednosti pa znaša le 4,5% vrednosti 
vseh novozačetih objektov. 

Prvotna predračunska vrednost lani začetih 
objektov se je povečala za 2,7%. Največje 
prekoračitve sta prijaviliSKIS (vodovod Dol. 
Leskovec — Brestanica) in Labod-TOZDLib
na (adaptacija jedilnice in garderobe). 

Po predračunski vrednosti spada 71,7% 
objektov, začetih v letu 1985, na področje in
dustrije. Znotraj tega področja odpade tri četr
tine vrednosti na izgradnjo štirih objektov: 
dveh v elektrogospodarstvu (NEK —garaža in 
pomožni prostori, TE Brestanica — 110-
kilovoltno stikališče) in dveh v papirni indust
riji (žaga za razrez hlodovine, skladišče goto
vih izdelkov). Predračunska vrednost nov
ozačetih objektov seje precej povečala tudi na 
področju komunalnih dejavnosti, v kmetijstvu 
pa so se vlaganja v izgradnjo močno zmanjšala 
(indeks 45). 

V negospodarskih dejavnostih so lani začeli 
graditi dva objekta. Omeniti velja leadaptacijo 
Osnovne šole dr. Mihajla Rostoharja s pred
računsko vrednostjo 70 milijonov din. 

Investicije in občinska resolucija 
Od 22 novozačetih (in še ne dokončanih) 

objektov v lanskem letu jih je 19 prednostno 
usmerjenih, njihov delež v celotni predračun
ski vrednosti pa znaša 91%. Šest jih je usmerje
nih v tehnološko intenzivno proizvodnjo, šest 
v energetiko, trije v razvoj prometne infrast
rukture, dva v proizvodnjo hrane in po eden v 
skladišča za blagovne rezerve ter usmerjeno 
izobraževanje. Prednostne usmeritve iz 
občinske resolucije se torej uresničujejo le 
deloma; predvsem ni izvozno usmerjenih vla
ganj in vlaganj v pridelavo hrane. (V letu 1984 
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Seznam investicijskih objektov s področja stanovanjske gradnje na 
dan 31. 12. 1985 
z 
it. 

Investitor Naziv investicije Predrač. vred. 
v 000 din 

1. 

2. 

3. 

4. 

5. 

6. 

7. 

Sam. stan. 
Krško 
Sam. stan. 
Krško 
Sam. stan. 
Krško 
Sam. stan. 
Krško 
Sam. stan. 
Krško 
Sam. stan. 
Krško 
Sam. stan. 
Krško 

skupnost 

skupnost 

skupnost 

skupnost * 

skupnost * 

skupnost * 

skupnost * 

Stan. blok A4 na 
Senovem 
Stan. soseska Koresov 
breg Krško 
Stan. blok A3 na 
Senovem 
Stan. blok v 
Kostanjevici 
Stan. objekt »konzum« na 
Senovem 
Stan. objekt 84 v 
Krškem 
Kineta za central. 
ogrevanje Kare 012 

57.402 

171.407 

235.299 

52.404 

99.408 

. 111.562 

75.311 

Z zvezdico označeni so se začeli graditi v 1. 85 

je bilo prednostno usmerjenih objektov po 
predračunski vrednosti 95,8%). 

Struktura financiranja 
V primerjavi z letom 1984 seje povečal delež 

združenih sredstev v virih financiranja gospo
darskih naložb; Elektrarna Brestanica svojo 
investicjov 110-kilovoltnostikališče vceloti fi
nancira s temi sredstvi. V negospodarskih de
javnostih pa se je povečal delež lastnih 

sredstev; OŠ dr. Mihajia Rostoharja sama fi
nancira adaptacijo in dograditev svoje stavbe. 
Na zmanjšanje deleža kreditov so deloma vpli
vali zaostreni pogoji za njihovo najemanje, 
deloma pa tudi dejstvo, da je v gospodarstvu 
občine manj gradenj na tistih področjih, ki 
imajo ugodnejše možnosti za pridobitev kre
ditov (izvoz, kmetijstvo). 

Dokončani objekti 
Lani je bilo dokončanih 25 objektov, ki sojih 

v občini začeli graditi med 1983 in 1985. Večji 
med njimi so: skladišče in oprema za TOZD 
Sadjarstvo, poslovno-stanovanjski objekt OZ 
Resa in melioracija dela Muzge (investitor M-
Agrokombinat, TOK KTS). 

Podatki o plačilih za investicije v letu 1985 
govore, da je prišlo, realno gledano, do zma
njšanja investicijske porabe. Nekoliko ugod
nejši so podatki o povečanju predračunske 
vrednosti investicijskih objektov v primerjavi z 
novozačetimi objekti v letu 1984. 

Sestavila 
Ivanka Novoselič 

V Krškem trojni praznik Laboda 
20 let tozda Libna v Krškem združili z dnevom žena in praznikom Laboda 

KRŠKO — Delavci Laboda imajo praznik 
kolektiva prav 8. marca. Prejšnjo soboto sodele-
gacije vseh tozdov Laboda v Krškem z delavkami 
temeljne organizacije Libna proslavili še 20-
letnico tega tozda. 

Skupaj z delavkami senovske Lisce so de
lavke Laboda številne goste prijetno presene
tile z izjemno bogato razstavo ročnih del, h 
kateri so tokrat prvič pritegnile še srednjo teks
tilno šolo iz Sevnice. Razstava bo odprta do 
sobote, 15. marca. 

Po svečani seji delavskega sveta tozda Libna 
se je praznovanje preselilo v prostorno jedil
nico. Zbrane je pozdravila predsednica sindi
kata Metka Radej, nato še glavni direktor 
Laboda Milan Bratož, slavnostni govornik 
Edo Komočar, direktor tozda Libna, pa je na
nizal dosežke tega 346-članskega kolektiva, o 
čemer smo poročali pred kratkim. 

Pismena priznanja je prejelo 7 dosedanjih 
predsedniko delavskih svetov tozda Libna: 
Dragica Vahčič, Amalija Orehini. Tilka 
Udvanc, Dragica Stanič, Olga Orešnik, Stane 
Novak in Nuška Lapuh. Trijejubilanti so dobi
li jubilejno nagrado za 10 let dela, 25 delavcev 
pa za 20-letno zvestobo. Pismena priznanja 
tozda za snovanje in razvoj Labodovega obra
ta v Krškem so izročili Zdravku Petanu, Silvu 
Gorencu, Lojzetu Rihterju, Stanetu Nunčiču, 
Kazimirju Rupniku, OŠ dr. Mihajia Rostoha
rja, DES — tozd Elektrodistribucija Krško in 
LB — Temeljni posavski banki. Pismena priz
nanja za izjemne zasluge pri izpolnjevanju 
delovnih nalog in samoupravljanja je delovna 
organizacija podelila 20delavcem tozda, znaj-
višje priznanje — plaketo Laboda pa je prejel 
Edo Komočar. 

P. P. 

Krško na straneh tiska: 

Sekretar občinskega komiteja ZK Krško je 
peterici delavcev Labodovega tozda Libna izr
očil državna odlikovanja: Franc Sintič je prejel 
medaljo dela, Olga Orešnik medaljo zaslug za 
narod, Lidija Hočevar, Dragica Vahčič in Ivan 
Žoher pa red zaslug za narod s srebrno zvezdo. 

DOLENJSKI LIST 

Foto: Miranda Bodor 
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DELO 
Zagate posavskih kolektivov 
Po zaključnih računih v Posavju lani šest izgubarjev z 964 milijoni dinarjev izgube 
— Najvišja je v sevniški Stilesu — Brežičani uspešni 
SEVNICA, 6. marca — Po najnovejših podatkih 
službe družbenega knjigovodstva je imelo po
savsko gospodarstvo ob koncu minulega leta 
bistveno višjo izgubo kot dvanajst mesecev 
poprej. Zaključni računi so namreč pokazali, da 
je šest kolektivov iz krške in sevniške občine us
tvarilo skupno 964 milijonov dinarjev primanj
kljaja oziroma štirikrat več kot ob koncu leta 
1984. V obeh občinah seje izguba bistveno po
večala ob koncu leta, medtem ko je v brežiški 
sploh ni bilo. 

V Posavju je sicer tudi precej temeljnih in 
delovnih organizacij, ki so poslovale s tako 
imenovano »pozitivno nulo«, na meji renta
bilnosti, kar kaže prav tako nadrobno oceniti 
ter s sanacijskimi in drugimi posegi iskati 
rešitve, zlasti pa odpraviti vzroke za negotov 
položaj, vendar je še bolj pereč položaj »čistih« 

izgubarjev. Največji je Agrdkombinat Krško s 
temeljnima organizacijama Poljedelstvo-
Meso in Kmetijstvo z več kot 410 milijoni di
narjev, pri čemer se večji del nanaša na zagon
ski primanjkljaj farme prašičev na Pristavi. Na 
drugem mestu je s 313 milijoni sevniški Stilles 
oziroma njegova temeljna organizacija Stilno 
pohištvo, kjer je medtem že prišlo do uvedbe 
začasnega ukrepa družbenega varstva, a pra
vih rešitev še ni videti, pa tudi izguba Še ni v 
celoti pokrita. Nasprotno, z zneskom 290 mi
lijonov dinarjev predstavlja kar 79 odstotkov 
celotne nekrite izgube v Posavju. Sicer pa so 
lansko leto v tej regiji imeli primanjkljaj še v 
senovskem rudniku — v znesku 124 milijonov 
dinarjev — v Novolesovem tozdu Bor Krško, 
in sicer 85 milijonov dinarjev, v Sevnici pa je 
imel izgubo še rudnik nekovin z Blance, a je bil 

Še o poslovanju v letu 1985 

VELIKE ZALOGE, MANJ KREDITOV 
Konec lanskega leta so OZD v Posavju razp

olagale z 2.852 tisoč din denarnih sredstev. To 
je le za 28% več kot pred enim letom. Primerja
va z doseženo rastjo celotnega prihodka v letu 
1985 kaže, da denarna sredstvanesledeobsegu 
poslovanja. Edino v občini Sevnica je dosežena 
višja rast denarnih sredstev od rasti celotnega 
prihodka. 

Po kratkotrajni umiritvi se je rast zalog v 
zadnjem trimesečju lani nadaljevala. Konec 
decembra so ozd izkazale za 26,5 milijard din 
zalog, kar je za 109% več kot pred enim letom in 
kar za 29% več kot pred tremi meseci. V tej rasti 
zalog so zajeti tudi učinki revalorizacije suro
vin in materiala na zalogi in v zalogah nedoko
nčane proizvodnje ter gotovih proizvodov. 
Nominalna rast zalog je tudi višja od rasti cen 
proizvajalcev (94,8%). Višjo rast od povprečne 
izkazujejo zaloge v gospodarstvu občine 
Krško (126%) in Sevnica (115%). Po vrstah 
zalog pa izkazujejo najvišjo rast zalogegotovih 
proizvodov (151%), na kar najbolj vplivaobči-
na Krško z 225-odstotno rastjo. Relativno niz
ka je rast zalog nedokončane proizvodnje. 

V strukturi virov sredstev seje povečal delež 
trajnih virov poslovnih sredstev, zmanjšal pa 
delež kreditov. Konec decembra lani je bil v Po
savju delež prvih 46,4%, delež drugih pa 
16,1%. To spremembo lahko ocenimo kot 
pozitivno. Višja je bila rast kreditov le v sevni
ški občini. Manj ugodne pa so spremembe v 
strukturi kreditov; delež kratkoročnih kre
ditov se je namreč povečal v vseh posavskih 
občinah. 

Visoka nominalna rast osnovnih finančnih 
kategorij — po podatkih iz 141 zaključnih 
računov, kolikor jih je doslej obdelala SDK — 
je, kot že nekaj zadnjih let, v pretežni meri 
posledica povečanja cen. Med ugodne premike 
v gospodarjenju v lanskem letu bi lahko šteli 
dokaj visoko rast dohodka, izrazito negativno 

zanj v občinski družbenopolitični skupnosti že 
sprejet sklep o likvidaciji. 

Vzroki za nastale izgube so seveda različni. 
Vendar gre kar v polovici primerov za izplače
vanje akontacije osebnih dohodkov in druge 
obveznosti, ki niso bile krite s čistim 
dohodkom, sledijo pa porabljena sredstva, ki 
niso bila nadomeščena iz celotnega prihodka: 
»Del izgub oziroma 61,8 odstotka vseh, so ob 
sprejemanju zaključnih računov že pokrili, 
nepokrit pa je ostal skupni znesek v višini 368 
milijonov dinarjev pri Stillesu in rudniku neko
vin v sevniški ter temeljni organizaciji Bor v 
krški občini. 

V občini Brežice ob koncu lanskega leta niso ime
li izgub, kar pomeni, da je pozitivno poslovala 
tudi Trimova temeljna organizacija v Dobovi, ki 
je imela v devetmesečju lani še 42 milijonov di
narjev primanjkljaja, kar šest let ponavljajočega 
pa se je rešila tudi Tovarna avtomobilskih prik
olic, temeljna organizacija IM V. Zlasti glede na 
strukturo brežiškega gospodarstva je položaj 
ugodnejši od pričakovanj, a ne sme uspavati. 

Vlado Podgoršek, DELO 
pa je povečanje izgub. Tudi osnovna resolucij-
ska razmerja pri razporejanju tako sredstev za 
osebne dohodke in skupno porabo kot 
sredstev za razširitev materialne osnove del-v 
Posavju niso bila uresničena. 

»6b obletnici ustanovitve OF upra
vičeno s ponosom gledamo na preteklo 
obdobje in na velike uspehe, ki smo jih dosegli 
v težkem in zapletenem času ter z velikimi 
žrtvami. Temeljna izkušnja iz vsega tega je in 
ostaja: zanesljivo se lahko opiraš le na lastne 
sile, na svoje delo, na svoje znanje, na svojo 
kulturo. Le to je edino poroštvo za obstoj in 
napredek. Zavedajoč se te kontinuitete^smo 
obdržali vsebino OF v njeni naslednici,SZDL. 
Na njenih temeljih smo okrepili vrste ZK, 
preobrazili parlamentarni sistem v delegatske 
skupščine, sprejeli ustavo. Zakon o zd
ruženem delu. Zgradili smo ccloyit ekonom
ski in politični sistem, ki sega v vse pore 
človekovega dela in življenja. 

(Iz slavnostnega govora predsednika SO Krško, 
Zorana SOLNA na slavnostni seji, 25. aprila 
1986) 

DELEGATI SO KRŠKO ZA 
ZBOR OBČIN SR SLOVENI
JE 

Zbor krajevnih skupnosti je i/volil Cirila 
Plula. Ludvika Grilca in Andreja Kcrina: 
družbenopolitični /bor Zorana Solna. Jožeta 
Kuplcnika, Branka Pirca in Martina Kolana; 
/bor združenega dela Vilija Mančka. Staneta 
Bajca, Karla Platinovška in Antona Rcparja 
ter Bojana Petana za delegate SO Krško v zbo
ru občin Skupščine SR Slovenijo. 
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ZAKLJUČNI RAČUN DA
VKOV IN PRISPEVKOV 

Zaključni račun davkov in prispevkov za 
preteklo leto je skupaj z vsemi prilogami 
pregledala strokovna komisija, ki jo je imeno
val IS SO Krško. Pripomb ni bilo. 

Račun je bil sestavljen v skladu z določili 21. 
člena Pravilnika o knjiženju davkov občanov 
(Ur. list SRS, št. 2/73, 1/82,2/86). Republiški 
upravi za družbene prihodke je bil posredo
van 20. 3. 1986. 

Zaključni račun za leto 1985 vsebuje 
obremenitve, plačila, odpise, stroške, obresti, 
ostanek terjatev iz leta 1984 ter saldo zaos
tankov na dan 31. 12. 1985. 

Stanje doseženega prometa po zaključnem 
računu za leto 1985 znaša: 
— zaostanek iz leta 1984 

25,009.167 dinarjev 
— obremenitev iz leta 1985 

+691,986.773,50 dinarjev 
— odpisi v letu 1985 

-9,945.117 dinarjev 
Skupna obremenitev v letu 
1985 707,050.823,50 dinarjev 

— plačila v letu 1985 
-678,560.486.50 dinarjev 

Saldo zaostanek 
31. 12. 1985 28,490.337 dinarjev 

Obremenitev davčnih zavezancev za leto 
1985 je v primerjavi s prejšnjim letom večja za 
86,8%, odpisi (npr. davkov od kmetijske de
javnosti, prispevkov za obrambo pred točo 
itd.) za 39,6%,plačila za 95,7%. Skupni zaos
tanek dolžnikov je 14% večji kot v letu 1984. 

Glede na odmero je bilo plačanih 95,7% 
davkov oziroma obremenitev. Tako je izterja
va v primerjavi z letom 1984 izboljšana za 
2,2%. 

V KOSTAKU ŽE VELIKO 
BOLJE 

Sklep o ukrepu družbenega varstva v DO 
Kostak so sprejeli zbori občinske skupščine 25. 
4. 1985. Trajal naj bi eno leto. Izvajal gaje 
začasni kolegijski organ. Njegov predsednik je 
bil Niko Žibret, člani pa Silvan Mozer, Janez 
Kalan in Peter Cesar. 

Začasni kolegijski organ je 15. 5. 1985 predl
ožil izvršnemu svetu SO Krško, izvršnemu 
odboru SK1S, družbenemu pravobranilcu sam
oupravljanja in družbenopolitičnim organizaci
jam oceno stanja v DO s predlogi za sanacijo. 
Program ukrepov je bil 11. 6. 1985 sprejet in je 
vseboval: 

— oceno stanja v DO, 
— oceno odgovornosti vodstvenih de

lavcev in organov upravljanja. 
— predloge ukrepov za odpravo i/gub in 

normalizacijo razmer, 
— roke trajanja sanacije s postopki in 

rokovnikom za izvedbo sprememb v organizi
ranju DO v dve TOZD in ostalo problematiko. 

K PO je ugotovil, da so bili od kratkoročnih 
ukrepov sanacije uresničeni naslednji: 

— ukrep št. 1: odpravljene so bile vse nepra
vilnosti, ugotovljene pri najrazličnejših in
špekcijskih pregledih: 

— ukrep št. 2: izdelani so bili analitski 
kazalci uspešnosti ob periodičnih obračunih 
in ob zaključnem računu za leto 1985. ki 

IZVAJANJE DAVČNE 
POLITIKE V LETU 1985 

V SR Sloveniji smo lani dogradili davčni 
sistem in davčno politiko v skladu z izhodišči 
dolgoročnega programa gospodarske stabi
lizacije in medrepubliškim dogovorom o us
klajevanju davčnega sistema. To naj bi omog
očilo uresničevati ustavno načelo, po katerem 
je vsak zavezanec dolžan prispevati k 
zadovoljevanju splošnih družbenih potreb v 
sorazmerju s svojimi materialnimi možnos
tmi, in načelo, da naj prispeva več tisti, ki 
dosega večji dohodek. Nove rešitve naj bi tudi 
krepile predvsem ekonomsko in socialno 
funkcijo neposrednih davkov ter pozitivno 
vplivale na reproduktivno sposobnost gospo
darstva z zmanjšanjem skupnih izločanj za 
zadovoljevanje skupnih in splošnih potreb. 

služijo predvsem nadaljnjim delovnim usme
ritvam; 

— ukrep št. 4: DO KOSTAK je poravnala 
vse predhodno podpisane in dogovorjene ob
veznosti in terjatve ter tudi vse dolgove; 

— ukrep št. 5: stanje v DO KOSTAK so 
stalno spremljale tudi DPO, ki so tudi s sklepi 
zagotovile podporo kolegijskemu poslovod
nemu organu pri izvajanju sanacije stanja, v 
času izvajanja ukrepa je pričel delovati tudi 
politični aktiv, kar bo tudi v bodoče metoda in 
oblika dela v DO KOSTAK; 

— ukrep št. 8: vodjem delovnih enot so bila 
izdana podrobna navodila o izvajanju delov
nih procesov iz tekočih nalog; 

— ukrep št. 9: uspešno je bil izveden 
referendum o reorganizaciji DO KOSTAK; 

— ukrep št. 10: stanje v DE Visoka gradnja 
je bilo še posebej podrobno analizirano, ana
liza stanja z ugotovitvami je sestavni del širše
ga poslovnega poročila; za gradbišča, za kate
ra so bile že predhodno sklenjene pogodbe, je 
KOSTAK uspel z investitorji doseči potrebne 
anekse, ki so izboljšali poslovni rezultat; 

— ukrep št. 11: s Tovarno celuloze in papi
rja »Djuro Salaj« kot največjim poslovnim 
partnerjem pri deponiranju odpadkov so bile 
dosežene nekatere sporazumne rešitve v 
obojestransko zadovoljstvo; 

— ukrep št. 12: DO KOSTAK je na nateča
ju za odvoz pepela iz Tovarne celuloze in papi
rja »Djuro Salaj« sodelovala, vendar pa dela 
zaradi tehnološke nepopolnosti žal ni mogla 
pridobiti; 

— ukrep št. 16: analiza stanja nagradbiščih 
je izdelana; 

— ukrep št. 18: KPO je preprečil nadaljnje 
izvajanje del, ki niso predmet delovnega 
procesa v DO KOSTAK, prav tako pa je 
prepovedana vsaka prodaja gradbenega mate
riala brez ustreznega prometnega davka, če le
ta ni vključena v pogodbene stroritve DO 
KOSTAK; 

— ukrep št. 20: pravočasno izstavljanje 
računov in izterjava sta postala stalna praksa 
dela. kar tudi vpliva na likvidnost in finančno 
solventnost v DO KOSTAK; 

— ukrep št. 22: po začasni zamrznitvi oseb
nih dohodkov v času izvajanja ukrepa se je 
stanje normaliziralo, regres za letni dopust pa 
je žal lahko bil izplačan le polovično, saj DO 
KOSTAK ni imela po zaključnem računu za 
leto 1984 niti dinarja v skladu skupne porabe. 

Delno oziroma nedokončno so bili izvedeni 

naslednji kratkoročni ukrepi: 
— ukrep št. 3: delovna disciplina seje delno 

izboljšala, prav tako pa se je v poletnem času 
spremenil delovni čas, predvsem v DE Visoke 
gradnje; v času izvajanja ukrepa je KPO 
izrekel več disciplinskih ukrepov, med njimi 
tudi ukrepe za prenehanje delovnega razmerja; 

— ukrep št. 6: uporaba osebnih avtomo
bilov je omejena, osnutek pravilnika o upora
bi motornih vozil je pripravljen in uvedena je 
splošna evidenca za vsa motorna vozila; pote
kajo tudi drugi ukrepi za izboljšanje stanja v 
voznem parku; 

— ukrep št. 7: z organizacijskimi ukrepi je 
izboljšand izkoriščanje tovornih motornih 
vozil in drugih osnovnih sredstev; v pripravi je 
uvedba enotnega parka tehničnih in prevoz
nih sredstev s skupno službo za vzdrževanje; 

— ukrep št. 17: preko Stanovanjske skup
nosti Krško in hišnih svetov je bilo nabavlje
nih precej novih zbiralnikov, ni pa še 
doseženo soglasje z nekaterimi organizacijami 
združenega dela in s hišnimi sveti, da vzdrže
vanje le-teh prevzame DO KOSTAK ter to 
vzdrževanje tudi vgradi v ceno storitev; 

DO KOSTAK je tudi dala pobudo za 
uvedbo samostojnega komunalnega inšpekto
rja v občini Krško in to pobudo posredovala 
skupščini komunalne skupnosti in Izvršnemu 
svetu; 

— ukrep št. 19: sestankovanje med rednim 
delovnim časom žal še ni v celoti omejeno, 
posebno veliko je bilo aktivnosti v zvezi z reor
ganizacijo DO; 

Nedokončani pa so naslednji kratkoročni 
ukrepi: 

— ukrep št. 13: po referendumu je na podla
gi nove organizicije dela v pripravi analiza sta
nja režije, kar bo prispevalo k nekaterim pre
razporeditvam delavcev v TOZD in DSSS DO 
KOSTAK; pri prerazporeditvah bodo upošte
vane predvsem strokovna izobrazba, delovne 
izkušnje in sposobnosti ter pripravljenost za 
opravljanje nalog in opravil; 

— ukrep št. 14: izdelana je bila podrobna 
analiza delovanja obrtnih servisov; iz poslov
nega poročila je razvidno, da so obrtni servisi 
v letu 1985 ustvarili izgubo 8.531.975,52 di
narjev in da bodo izgube ob sedanjem načinu, 
vsebini in oblikah dela tudi v bodoče; obrtni 
servisi so bili delovni organizaciji KOSTAK 
vsiljeni; 

DO KOSTAK išče dohodkovno zanimive
jša dela, istočasno pa je že predlagal Izvršne
mu svetu SO Krško nekatere možne rešitve: 

— ukrep št. 15: tržnica od SKIS Krško še ni 
prevzeta, ker le-ta še ni uredila vseh 
premoženjskopravnih zadev; postopki prevze
ma še potekajo; 

— ukrep št. 21: pri Projektivnem biroju SA
VA je naročena študija za pridobitev ustrezne 
lokacije za nadaljnji razvoj DO KOSTAK, 
prav tako pa je v postopku pridobitev ze
mljišča za sanitarno deponijo, saj je sedanja že 
prenapolnjena. 

Nedokončani kratkoročni ukrepi sanacije 
tečejo naprej in so bili delno vezani na uspešno 
izvedbo referenduma o reorganizaciji delovne 
organizacije KOSTAK. 

Od ukrepov za trajno sanacijo stanja so bili 
realizirani naslednji: 

— ukrep št. 1: v skladu z zakonom o komu
nalnih dejavnostih je bila uspešno izvedena 
reorganizacija DO KOSTAK: v delovno 
skupnost skupnih služb se bodo vključile tudi 
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strokovne službe komunalne skupnosti; žal še 
niso pridobljeni ustrezni sklepi za vključitev 
strokovnih služb stanovanjske skupnosti v 
DSSS, čeprav vse analize kažejo na nekatera 
podvajanja strokovnih opravil; 

— ukrep št. 2: v samoupravnih aktih, ki so 
bili referendumsko sprejeti, je razvidna mon-
olitnost DO KOSTAK ne glede na novo 
reorganizacijo; 

— ukrep št. 3: v samoupravnih aktih je pre
dvideno delovanje tehnično-razvojne službe, 
enotno vzdrževanje ter razvoj; te službe so v 
fazi nastajanja v skladu s sprejetimi akti; 

— ukrep št. 4: z večino delovnih organizacij 
in KS je že podpisan sporazum o dolgoročnem 
strokovno-tehničnem sodelovanju; 

— ukrep št. 8; DO KOSTAK je na samou
pravni način pravočasno sprejela planske do
kumente do leta 1990 in do leta 2000. 

Delno so bili izvedeni naslednji ukrepi: 
— ukrep št. 5: komunalna dejavnost je 

panoga posebnega družbenega pomena, zato 
bo treba doseči z delovnimi organizacijami, 
krajevnimi skupnostmi in SKIS sporazumno 
obveznost do ustvarjanja razmer za kvalitetno 
razreševanje komunalnih problemov v občini 
Krško; 

— ukrep št. 6: delovni organizaciji KOS
TAK predvsem manjkajo nekateri kadri z 
visoko izobrazbo gradbene, ekonomske, 
strojne in pravne smeri, kar bi v skladu z 
zakonom tudi omogočalo prevzemanje ne
katerih investicijskih del; DO KOSTAK je ta 
dela v letu 1985 tudi razpisovala, vendar pri 
tem ni imela uspeha in si bo zato potrebne 
kadre pridobila le s kadrovskim štipendi
ranjem; v letu 1985 je bilo zato sklenjenih za 
študij na višjih in visokih šolah več pogodb za 
kadrovske štipendije in za študij ob delu; 

— ukrep št. 7: z delno sanacijo osebnih 
dohodkov je bil preprečen odliv strokovnih 
delavcev iz DO KOSTAK, dokončno pa bo 
treba stanje osebnih dohodkov sanirati z 
boljšim in dohodkovno zanimivejšim delom 
na osnovi novega pravilnika o delitvi OD. 

Neizveden je 
— ukrep št. 9: kanalščina, vodarina in sme-

tarina se še vedno zbirajo na klasičen način in 
ne preko položnic kot v drugih branžah. V 
zvezi s tem so bile izdelane analize ter poiskani 
podatki o rešitvah v drugih občinah. Z vključi
tvijo na računalniško obdelavo podatkov bo 
potrebno to obliko posodobiti. 

KPO kot opravičilo za nepopolno izvedbo 
vseh kratkoročnih in dolgoročnih ukrepov na
vaja naslednje razloge: 

1. nekateri ukrepi so po vsebini trajna obli
ka dela; 

2. v času izvajanja ukrepa so se nekateri 
pogoji spremenili in v celoti več ne ustrezajo 
oceni stanja is časa, ko je bil uveden ukrep 
družbenega varstva; 

3. na nekatere neizvedbe ukrepov so vpliva
li tudi prepozno pridobljeni sklepi oziroma 
odločitve skupščin SIS materialne proizvod
nje glede vključitve strokovnih služb v DSSS 
DO KOSTAK; do sedaj so že pridobljeni skle
pi komunalne skupnosti, medtem ko strokov
ne službe Samoupravne stanovanjske skupno
sti zaenkrat še ostajajo pri sedanji obliki dela. 

V programu ukrepov za sanacijo je razvid
na odgovornost vodstvenih delavcev in or
ganov upravljanja za nastalo stanje. Od 
vodstvenih delavcev je direktor že pred na
stopom ukrepa odšel v drugo DO, v. d. 
direktorja od 1. 2. 1985 do izreka ukrepa, t.j. 

do 25. 4. 1985, se je že upokojil, za vodjo 
finančno-računovodskega sektorja pa teče 
postopek upokojitve. 

V skladu z določili je bil pravočasno 
izvoljen nov delavski svet. 13. 3. letos je bil 
izveden referendum in delavci so sprejeli sam
oupravne splošne akte ter temelje načrta DO 
za obdobje 1986—1990. 

Začasni KPO ugotavlja, da je stanje v DO 
Kostak, zaradi katerega je bil uveden ukrep 
družbenega varstva, v glavnem sanirano in da 
se zato ukrep ukine. 

V praksi pa se je že sedaj pokazalo, da te 
novosti ne prinašajo korenitih sprememb. Iz
gublja se načelo krepitve ekonomske funkcije, 
še vedno ne deluje mehanizem, ki bi z ob
davčevanjem dohodkov, doseženih mimo de
la, iz premoženja in premoženjskih pravic 
zmanjševal že visoke socialne razlike v naši 
skupnosti. 

Slabost v sistemu obdavčevanja je ta, da se 
večini zavezancev njihove davčne obveznosti 
odmerjajo za leto nazaj. V pogojih inflacijske
ga gospodarstva, kakršno je naše, to dodatno 
negativno vpliva na ekonomsko funkcijo 
neposrednega davka. Če k temu dodamo še 
neredno plačevanje in nerealno odmero, je 
vsebina odmerjene obveznosti bistveno oslab
ljena. 

Davčni zavezanci pogosto v svojih napove
dih izkazujejo previsoke materialne stroške, 
previsoko vrednotijo reprodukcijski material, 
nepravilno obračunavajo amortizacijo ipd. 

Pristojne službe vse več primerov rešujejo s 
prisilno izterjavo iz premičnega in nepre
mičnega premoženja. 

Skupno odmerjene obveznosti za leto 1985 
so bile take: 
— Skupna obremenitev v letu 

1985 707,050.824 dinarjev 
— realizirano plačilo 

678,560.487 dinarjev 
— Skupna 

IZTERJAVA 95,97% 
Realizacija prihodkov iz naslova davkov 

v 000 dinarjev 

1984 1985 Indeks 
— davek iz OD 

gospodarske 
dejavnosti 54,936 125,917 229 

— davek od 
dohodka iz 
kmetijske 
dejavnosti 15,526 25,520 164 

— davek na 
dohodek od 
premoženja 4,440 5,162 116 

— davek na 
dediščine in 
darila 3,484 4,016 115 

UREJANJE STAREGA 
MESTNEGA JEDRA 

Ureditveni načrt ožjih ureditvenih območij 
III, IV in V zgodovinskega jedra mesta Krško 
obravnava prostor, ki je omejen z vznožjem 
mestnega hriba na zahodu in z nabrežjem 
Save na vzhodu. Na severu poteka meja po 
Šoferski ulici do mestnega hriba in do Save 
(vključno s parcelami št. 54/1, .376, .77 k. o. 
Krško). Na jugu poteka meja med parcelama 

št. 2879/9, 2904/2 in parcelo št. 2901/4 (k. o. 
Krško), dalje po Cesti krških žrtev, nato med 
parcelama št. 2918/9 in 2918/5 do Save. 

Osnutek zazidalnega načrta Kare Dalma
tinova je obravnaval Izvršni svet občine 
Krško na seji dne 19. 7. 1984. Sklep o javni 
razgrnitvi osnutka je bil objavljen v Sku
pščinskem Dolenjskem listu št. 12-226/84. 
Posledica uveljavitve nove prostorske zako
nodaje je bila, da je ta zazidalni načrt bil 
ponovno obravnavan na seji Izvršnega sveta 
SO Krško dne 29. 4. 1985, na kateri je bil 
sprejet sklep o javni razgrnitvi osnutka ure
ditvenega načrta ožjih ureditvenih območij 
III., IV. in V. zgodovinskega jedra mesta 
Krško. V času javne razprave so bile zbrane 
pripombe, ki so jih nato obravnavali Odbor za 
urejanje prostora in varstvo okolja pri IS SO 
Krško, Komite za družbeno planiranje, razvoj 
gospodarstva in urejanje prostora in Izvršni 
svet SO. 

Pripombe Regionalnega zavoda za varstvo 
naravne in kulturne dediščine, da so novopro-
jektirani objekti previsoki, ni možno upošte
vati, ker želi SKIS čim več stanovanjskih enot 
v novogradnji. Ob nastajanju projektov bodo 
projektanti in zavod skušali doseči čim večjo 
skladnost teh objektov z obstoječimi. 

Pred vzpostavitvijo mestnega prometnega 
režima, ki ga načrtuje ta ureditveni načrt, bo 
treba izseliti moteče dejavnosti iz tega prosto
ra. To so Agrokombinat (prodaja gradbenega 
materiala), SOP-TOZD Storitve in TOZD 
Klepar, bencinski servis Petrol. 

Transformatorsko postajo bo treba presta
viti k energetskemu objektu. 

Izvajanje ureditvenega načrta je predvideno 
v dveh etapah, in sicer: 

— v prvi etapi rušenje objektov hiš. št. 2,4, 
6 in gradnja nadomestnih, zapolnitve in adap
tacija obstoječih ter rušenje objekta TVD 
»Partizan«; 

— v drugi etapi se realizira ostali del. 

USPOSABLJANJE DE
LEGATOV ZA ČETRTO 
MANDATNO OBDOBJE 

Predsedstvo OK SZDL Krško je 16. aprila 
obravnavalo delovno zasnovo za pripravo 
novega programa usposabljanja za člane dele
gacij DPS in SIS v novem mandatnem obdo
bju. Okvirni programi so pripravljeni enotno 
za vso Slovenijo, v temeljnih okoljih pa mo
rajo biti prilagojeni njihovim posebnim 
potrebam. 

Novi program naj bi bil na eni strani nad
gradnja prejšnjih treh, na drugi strani pa ga je 
treba obogatiti z novimi teoretičnimi in prak
tičnimi dognanji. Njegova naloga naj bi bila 
poleg informiranja in usmerjanja delegatov še 
posebej spodbujanje k širokim in pogloblje
nim političnim razpravam za reševanje nako
pičenih težav. Program za novo mandatno 
obdobje naj bi vseboval naslednja tematska 
področja: 

1. Razvoj političnega sistema socialistične
ga samoupravljanja 

2. Družbena lastnina 
3. Možnosti, dileme in problemi družbene

ga razvoja in procesi planiranja 
4. Vključevanje v mednarodno delitev dela 
5. Razvoj osebnosti za inovativno družbo 
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SPIZ — enota Krško 

OBLIKOVANJE ZBORA DE
LEGATOV 

V torek, 6. maja, so se zbrali delegati Enote 
skupnosti pokojninskega in invalidskega za
varovanja v občini Krško na 1. seji v novem 
mandatnem obdobju. 

Novi delegati so se seznanili s samoupravno 
organiziranostjo in delovanjem skupnosti 
PIZ. Ustanovili so zbor delegatov ter izvolili 
predsednika (Leopold Stanko), namestnika 
predsednika (Anton Pleterski), imenovali 

Občinska skupnost za zaposlovanje 

PREGLED DELA V LETU 
1985 IN NAČRTI ZA NAD
ALJNJE DELOVANJE 

Skupščina Občinske skupnosti za zaposlo
vanje seje 25. aprila sešla v novi sestavi. Dele
gati so pregledali delo v preteklem letu ter 
sprejeli načrt zaposlovanja in predlog Finančne
ga plana za leto 1986. 

Zaposlovanje v letu 1985 
Pri skupnosti seje v preteklem letu na novo 

prijavilo 314 iskalcev zaposlitve (40 manj kot 
1984), zaposlilo pa se jih je 300(54 manj kot v 
predhodnem letu). Iz evidence iskalcev zapo
slitve je bilo črtanih 48 oseb. Konec decembra 
je bilo prijavljenih še 227 iskalcev (46 manj kot 
v prejšnjem obdobju). 44 se jih je prijavilo v 
juliju, to so bili predvsem diplomanti srednjih 
šol in tisti, ki se po osemletki niso vključili v 
Ul. Večini tistih, ki so končali šolanje, je bilo 
omogočeno vsaj opravljanje pripravništva. 
Kar 67% iskalcev zaposlitve je žensk, delovnih 
mest zanje (predvsem za tiste s I. st. strokovne 
izobrazbe) pa je izredno malo. 

Skupnost je organizirala tudi sezonska dela 
pri M-Agrokombinatu. Rezultati so še vedno 
dokaj slabi, a v primerjavi s sosednjima obči
nama zadovoljivi. V te akcije so se vključevali 
predvsem prejemniki denarnega nadomestila 
in pomoči. 

Usposabljanje preko skupnosti je lani pote
kalo le v Rudniku Senovo (35 oseb) in Labo
du— TOZD Libna (10 oseb). 

Na področju dela z invalidnimi osebami ni 
bilo večjih problemov. 

Pri skupnosti se ni prijavila nobena oseba, 
ki bi se bila vrnila z začasnega dela v tujini. 
Zaposlili pa sta se dve, prijavljeni iz preteklih 
le:. 

Poklicno usmerjanje 
Lani so delavci skupnosti opravili vse pre

dvidene naloge s področja poklicnega usme
rjanja (informiranje, ugotavljanje sposobnos
ti in interesov, poklicno svetovanje in 
spremljanje). 

Osnovnošolsko obveznost je v preteklem le
tu zaključilo 364 učencev. Od tega se jih je 313 
(86%) vključilo v srednje izobraževanje. 63% 
generacije se je vključilo v izobraževanje v 
neposredni bližini stalnega bivališča — v 1. le
tnik Srednje šole Krško 120 učencev, Brežice 
60, Sevnica 18. 

člane odbora za uveljavljanje pravic iz PIZ 
(Marjan Seme, Stane Kukovičič, Rafko 
Orožen) in komisije za kadrovske zadeve 
(predsednik zbora delegatov, namestnik 
predsednika, Adam Vahčič). 

Sprejet je bil tudi sklep o določitvi števila 
delegatskih mest. Od 46 delegatskih mest, 
kolikor jih ima zbor, jih pripada 19delegatom 
iz KS (KS Krško 3, KS Senovo 2, ostale pa po 
1 delegatsko mesto). Temeljne samoupravne 
organizacije in skupnosti delegirajo 27 dele
gatov, od tega Tovarna celuloze in papirja 2, 
ostale organizacije oziroma skupine organiza
cij pa po 1 delegata. 

Po »zasedenosti« sta na prvem mestu kovi
narska in strojniška usmeritev. 18 učencev se 
je vključilo v izobraževanje za poklic rudarja. 

V poklicni vzgojni in informativni dejavnosti 
je bila največja pozornost namenjena teme-
Ijitejšemu spoznavanju poklicev in možnosti 
zaposlovanja. 

Štipendiranje 
Združeno delo je za izobraževanje mladih v 

šol. letu 1985/86 namenilo 428 štipendij (168 
več kot leto prej). Izboljšala se je struktura 
razpisanih kadrovskih štipendij, saj jih je kar 
35% namenjenih za izobraževanje od vključ
no V. stopnje navzgor. Zal pa še vedno obsta
jajo neskladja med potrebami združenega de
la in interesi mladih, in tako je v letu 1985 os-

Načrt zaposlovanja za leto 1986 

talo nepodeljenih 11% razpisanih štipendij (za 
naslednje programe: rudarstvo, lesarstvo, ko-
vinarstvo, za poklice v konfekciji in elektro 
stroki). 

Za štipendije iz združenih sredstev je bilo 
563 kandidatov, podeljenih pa je bilo 343 
štipendij in 136 razlik h kadrovskim štipendi
jam. 

Povprečna mesečna štipendija za srednje
šolce znaša 9.686 din, za študente pa 17.946 
din. Povprečna dopolnilna štipendija za 
učence je 7.367, za študente pa 8.533 din (po
datki za december). Skupnost je med letom 
obravnavala več prošenj za povišanje štipen
dije. Da so mladi v času izobraževanja 
pogosto v resnično težkem položaju, potrjuje 
dejstvo, da kar pri 58% štipendistov znaša 
povprečni mesečni dohodek na člana družine 
v letu 1984 manj kot 10.000 din. 

Denarna nadomestila in denarne pomoči 
V občini Krško je bilo v letu 1985 vloženih 

38 zahtevkov za priznanje pravice do denarne
ga nadomestila in 61 zahtevkov za priznanje 
pravice do denarne pomoči. 

Upravičencem je bilo ponujenih 108 zapo
slitev, zaposlilo se je — ustrezno, včasih tudi 
neustrezno ali za določen čas — 49 oseb. V 38 
primerih so prosilce odklonile OZD, dvema 
pa ja bila dajatev ukinjena, ker sta odklonili 
ponujeno delo. Med odklonjenimi je veliko ta
kih, ti so težje zaposljivi. Pravna služba je od 
upravičencev do denarne pomoči zahtevala 
vsakel3 mesece obnovo dokazil ter preverjala 
upravičenost do pomoči. 

St. 
izbor. 

DELAVCI PRIPRAVNIKI Celotne 
Ned. č. Dol. č. Skupaj Ned. č. Dol. č. Skupaj potrebe 

L 
II. 
III. 
IV. 
V. 
VI. 
VII. 

63 
46 
18 

163 
45 
33. 
87 

13 
6 

12 
25 
11 
3 

— 

76 
52 
30 

188 
56 
36 
87 

5 
61 
30 
9 

12 

2 
9 

37 
39 

5 
12 

2 
14 
98 
69 
14 
24 

76 
54 
44 

286 
125 
50 

Ml 

Št. 455 70 525 117 104 221 746 144 

1. 
II. 
111 
IV. 
v. 
VI. 
VIL 

šol 

54 
19 

1IS 

44 
2X 
20 

PRILIV 
bre zposel. 

31/12 

122 
23 
4S 

29 
3 
2 

S k upa j 

176 
42 

166 

73 
31 
22 

po delav
cih 

76 
52 

218 

56 
36 
87 

POTREBE 
po priprav

nikih 

2 
112 

M 
14 
24 

Skup 

7 
5 

33 

12 

11 

Št. 283 227 510 525 221 

Kot je razbrati iz zgornje tabele,so načrto
vane možnosti zaposlovanja (potrebe) v letu 
1986 precej višje od predvidene velikosti 
celotnega kadrovskega potenciala občine, ki 
pa ne upošteva tudi priliva tistih, ki so sicer 
kadrovski štipendisti krških OZD, živijo pa v 
sosednjih občinah. 

Že na prvi pogled je tako mogoče ugotoviti 
primanjkljaj okoli 230 delavcev in sicer 
predvsem v okviru IV., V. ter VI. in VIL 
stopnje zahtevnosti, presežek pa pri NKV in 
priučenih delavcih (predvsem zaradi neugod
ne strukture obstoječih iskalcev zaposlitve). 

Poleg te številčne primerjave je upoštevati 
še številna poklicno-izobrazbena neskladja, 
zaradi katerih tudi v tem letu ne bo mogoče v 
celoti pokriti potreb po rudarjih (pomožnih), 
bolničarjih, preoblikovalcih in spajalcih ko
vin, lesarjih, gradbenikih, papirničarjih, kar-
tonažerjih, voznikih-avtomehamkih, tekstilnih 
konlekcionarjih, v okviru V. stopnje pa po ru
darskih, kmetijskih, strojnih, tekstilno-kon-
fekcijskih ter ekonomskih tehnikih, strojnih 
inž., inž. kemijske tehnologije, dipl. inž. ru
darstva, elektrotehnike, strojništva, računal
ništva, ekonomije, prava. 



NAŠ GLAS 4 11 

Višji priliv od napovedanih potreb pa ugo
tavljamo pri SKR programu v okviru obdelo
valcev lesa in obdelovalcev kovin, pri 
srednjem pa znotraj poklicev, kot so natakar, 
elektrikar-elektronik, administrator , zdravst
veni, komercialni tehnik, elektrotehnik-ener-
ge-tik. Diplomantom s temi poklici bo tudi v 
tem letu težje zagotavljati opravljanje priprav
ništva, še večji problemi pa bodo pri iskanju 
stalne zaposlitve. 
Deficitarni poklici v Posavju 

Naziv 
poklica 

Stopnja 
zahtevnosti 

Pek l \ 

Mesar 
Rudar 
Rudarski elektrikar 
Livar 
Zidar 
Tesar 
Dimnikar 
Strugar 
Frezalec 
Orodjar 
Ključavničar 
Konstrukcijski ključavničar 
Industrijski klepar 
Lesar 
Papirničar 

III in IV 

Krojač 
Čevljar 
Natakar 
Rudarski tehnik 
Lesarski tehnik 
Čevljarski tehnik 
Papirniški tehnik 
Inženir rudarstva 
Inženir strojništva 
Inženir lesarstva 
Diplomirani inženir kmetijstva 
Diplomirani veterinar 
Diplomirani inženir rudarstva 
Diplomirani inženir strojništva 
Diplomirani ekonomist 

Potrebe po usposabljanju — priučevanju za leto 1986 

TOZD, 
OZD Poklic 

Štev. 
de lave. 

od tega iz 
vrst zapos. 

Prisp. 
skupnosti 
na de lav. 

iz vrst 
nezaposl. 

Prisp. 
skup. 

Sredstva 
SKUPAJ 

RUDNIK Senovo 

ŽITO TOZD Imperial 
LABOD TOZD Libna 
NOVOLES TOZD BOR 

rudarski del. 
rudar za podzem. 
pridobiv. surovin 
pom. živil, delav. 
konf. pomoč. 
lesarski delav. 

28 

25 
21) 
KI 
50 

28 22.500.— 630.000.— 

25 15.000.— 

50 I5.(XI0.— 

20 22.500.— 
10 22.500 — 

375.000.-
450.000.-
225.000.-
75O.'000.-

SKUPAJ M.i 75 58 -2.430.000.-

Povprečni prispevek na delavca znaša 18.270.— din za 133 oseb. Ostanek sredstev 389.000.— 

Iz zgornje tabele je razvidno, da je prispevek skupnosti na osebo 22.500 din. kar pomeni 50-odstotno povišanje v 
primerjavi z lanskim letom. Ta prispevek je namenjen za usposabljanje delavcev iz vrst nezaposlenih. Nižji pa je za že 
zaposlene delavce in sicer v višini 15.000 din na osebo. Ostanek sredstev v višini 389.000 din pa bi namenili za usposa
bljanje, če bi se med letom pojavila dodatna potreba. 

Razpis kadrovskih štipendij za šolsko leto 
1986/87 

Združeno delo v občini Krško namenja za izobraževanje mladine v 
naslednjem šolskem letu 465 kadrovskih štipendij, torej 36 štipendij 
več kot v šol. letu 1985/86, Struktura razpisanih štipendij je ugodna 
in presega kvaliteto v Sloveniji razpisanih štipendij za šolsko leto 
1985/86. 

Skrb za kadre je razvidna iz naslednjega pregleda: 

Kadrovski štipenditor 
Število razp. štip. po stopnjah zahtevnosti 

II. III. IV. V. VI. VII. Skup. 
Rudnik Senovo 
Kovinarska-TOZD Prod. 
Tehnoservis 
Ind. oprema 
DSSS 
Novoles-TOZD Sigmat 
TOZD Bor 
TOZD Lipa 
lskra-leze Kostanjevica 
Elektro — DES 
Elektrarna Brestanica 

30 

7 
17 

38 
12 
9 

17 
6 
II 
12 
3 
A 
1 
1 

Labod Libna 
Lisca Senovo 
Kostak 
Transport 
PTT Krško 
Sremič Krško 
Preskrba 
SDK Krško 
SO Krško 
SOP-TOZD Oprema 
Storitve 
DSSS 
Klepar 
Ikon Kostanjevica 
Ž1TO-TOZD Pekarna 
Mercator DSSS 
TOZD Poljed., meso 
TOZD Vinogr. kleti 
TOK Trg. storitve 
Metalna Senovo 
LB 
Celuloza 
Nuklearna elektrarna 

2(1 

4 
5 
2 
6 
3 

2 
2 
3 

26 

63 
6 

III 
3 

37 
14 

I 
i : 

vi 

Vil 

Skupaj: 
Struktura (%): 

ZVEZA ORGANIZACIJ ZA TEHNIČNO KULTURO 

PETROL PODARIL RAČUNALNIK 
V okvir spremljajočih prireditev XII. kongresa ZSMS v Krškem je sodila tudi skromna 

slovesnost, na kateri so predstavniki Petrolove TOZD Trgovina na debelo iz Brežic mla
dim krškim računalničarjem izročili darilo: računalnik COMMODORE C 64. 

Doslej je bilo računalništvo le ena izmed sekcij pri Zvezi organizacij za tehnično kul
turo krške občine. Zaradi velikega zanimanja za to dejavnost je skupina organizatorjev 
sklenila ustanoviti samostojno Računalniško društvo. 

V društvo je sedaj vključenih 50 pionirjev in 20 starejših članov. Pričakujejo, da bo 
postopek formalne ustanovitve zaključen do konca maja letos. 

Vabijo še vse ostale, ki jim računalnik predstavlja izziv in bi radi kaj več zvedeli o nje
ni :, naj se vključijo v delo društva. 

3 
5 
2 

4(1 
II 

0 7 234 100 35 89 
0 1 50 • 22 7 19 

(. 
9 
6 
5 
i. 
3 
4 
2 
5 
3 
2 
6 
5 
2 
2 
3 
2 
7 
41 
6 

152 
31 
455 
99 
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Občinski komite ZKS Krško 

KONGRES NI 
DOVOLJl 

Tudi ob 10. kongresu ZKS lahko 
mirno ugotovimo — tako kot smo že tolikok
rat doslej: z našimi stališči, sklepi, dokumenti 
in tudi z normativnimi akti je vse v najlepšem 
redu! 

Kljub temu pa se nam vsiljuje vprašanje, od 
kod potem toliko problemov, ki se vedno 
nizajo v razpravah in na sestankih?! Očitno se 
še nismo uspeli otresti dvojnosti meril: uradno 
smo navdušeni nad vsem novim, kar bo lahko 
našo družbo popeljalo iz sedanjih težav, ko pa 
je treba odločno prekiniti slabe navade, ko se 
posameznik znajde pred pastjo samoodpove-
dovanja, se njegova odločnost stopi kot sneg 
na spomladanskem soncu. 

Morda smo novinarji bolj kritični do take 
prakse dvojih meril zato, ker se znajdemo 
vedno pred uganko, kako poiskati tiste prave 
besede, s katerimi bi izrazili odločenost naše 
družbe, da bo krenila od besed k dejanjem. 
Tako je tudi tokrat. 

Kako prenesti zaključke kongresa v življe
nje vsakega okolja? Kako naj partijska orga
nizacija postane jedro dogajanja, ki bo pog
nalo v tek razvojno kolesje našega gospodars
tva, ki bo strnilo okrog sebe vse napredne sile 
v okviru frontne Socialistične zveze?! 

Kje najti prave besede in ali so za to sploh 
potrebne besede in obsežno pisanje? So 
potrebne, a v tistem Leninovem duhu. ki 
zahteva, da ljudski tisk postane tribuna de
lavcev, odprta za pošteno samokritiko, ut
emeljeno kritiko in pohvalo tistega, kar je res 
hvale vredno. 

Vse ostalo pa je lahko le posredovanje 
informacij. Od nas vseh je odvisno, ali bodo 
informacije govorile o konkretnem delu na 
terenu, ki zagotavlja stike med ljudmi in t.i. 
obvladovanje stanja — poznavanje problema
tike. Ob dobrem delu se nam ne bo treba bati 
ne za kadrovsko strukturo ZK in ne majhnega 
pritoka mladih v partijo. Zveza komunistov 
kot institucija je pokazala razumevanje za 
želje in stališča mladih, a od tu dalje se zopet 
začne konkretno delo: navezovanje stikov, 
sodelovanje in zlasti osebni zgledi in morala 
komunistov, ki jo mlad človek s svojo 
neposredno odkrito kritičnostjo kaj hitro 
oceni. 

V tokratni prilogi OK ZKS Krško smo vam 
pripravili tudi informacijo o sodelovanju in 
vtisih delegatov iz naše občine na 10. kongresu 
ZKS. 

Iz misli delegatov, ki so se izluščile iz števil
nih razgovorov v različnih življenjskih in 
delovnih okoljih, bo gotovo možno razbrati 
več kot iz še tako obsežnega uredniškega 
prispevka. 

Stane N U N Č I Č — O O ZZB 
»Pri nas je pojem odgovornosti dobil 

preveč papirnato podobo. Za slabo delo in 
obnašanje nihče ne odgovarja, ni kazno
van, razrešen s funkcije, celo boljši položaj 
si uspe izboriti. 

V osnovnih organizacijah se po 13. seji 
CK ZKJ ni nič spremenilo. 

Veliko besed je bilo izrečenih o tem, a 
rezultatov ni in ni. Tudi najbolj žgoče misli 
in ideje nekako ne prodrejo prav v javnost, 
da bi se tar.i uresničile, si izborile domo
vinsko pravico... Zavedamo se, da občani 
in delovni ljudje spremljajo ta naš kongres 
in da od njega ne le pričakujejo, ampak tu
di zahtevajo več kot od prejšnjih.« 

Stane Nunčič na 10. kongresu 
ZKS: 

»ZA OSTRENE RAZMERE 
ZAHTEVAJO OD VSEH 
NAS DRUGAČNO OBNA
ŠANJE« 

Člani organizacije ZZB v občini Krško so ob 
obravnavi gradiva za 10. kongres slovenskih ko
munistov posebno pozornost namenili III. po
glavju predloga resolucije, ki govori o boju za 
ohranitev in nadaljnje razvijanje socialističnih 
moralnih vrenot. Borci so izražali zaskrbljenost 
zaradi neučinkovitosti političnega sistema, 
neuresničevanja programa gospodarske štabi-

•<n. 

m 

i 

lizacije, zaostrenih gospodarskih razmer, nad
aljnje usode in razvoja naše samoupravne 
skupnosti, ohranjanja moralnih vrednot in 
temeljev narodnoosvobodilne vojne in socialis
tične revolucije. O vsem tem je Stane Nunčič 
spregovoril tudi na nedavno končanem kongresu 
ZKS. Njegovo razpravo objavljamo v celoti. 

»Naj mi bo dovoljeno, da se v grobih obri
sih spomnimo, v čem so se odražale moralne 
vrednote (med NOB): v visoki moralni, voja
ški strategiji, brez katere ne bi bilo uspehov in 
ne zmage; v ambiciji, ciljih NOB in socialis
tične revolucije. 

Vrline so bile tovarištvo, pogum, poštenost, 
skromnost in dosledno izpolnjevanje dogo
vorjenih in sprejetih nalog. Morala je bila v 
enotnosti ne glede na narodnostno pri
padnost, iz nje pa seje razvila vrednota brats
tva in enotnosti vseh jugoslovanskih narodov 
in narodnosti. Morala se ni krepila s pritiski in 
silo, temveč z zgledi, s pojasnjevanjem ideje o 
novem družbenem redu in z vrlinami, ki sem 
jih omenil. Tako se je močno razvil čut 
odgovornosti, čeprav je bilo pri izvrševanju 
določenih nalog ogroženo celo življenje. 

Z visoko idejno in moralno zavestjo so pre-
dnjačili člani KP in SKOJ-a. Vedno so bili 
med prostovoljci in v prvih vrstah, s svojo pre
pričanostjo in predanostjo prevzemali in 
opravljali najzahtevnejše naloge ter tako z de
janji vplivali na ostale borce — nekomuniste. 
Tako je rastel njihov ugled in vpliv. 

Morala se je odražala v odgovornosti in 
izpolnjevanju nalog. Seveda so bile tudi na
pake in porazi, ki pasoses kritiko in samokri
tiko na razpravah sproti razreševali, kar se 
danes le redko dogaja. Za kršitve moralnih 
norm in nepoštenosti so bile kazni, za grobe 
kršitve tudi najhujše, razrešitve s položaja in 
za vodilne vrnitev na položaj borca. 
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Če primerjamo moralo v današnji družbi z 
moralo v NOB, je med njima velika razlika. 

Nastala je določena politična ohladitev, 
revolucionarni duh upada tudi pri komunis
tih, celo pri nekaterih borcih — komunistih, 
ki so bili na pomembnih položajih, danes pa 
so na takratne vrednote pozabili. 

Parcialni in osebni interesi so presegli 
skupne. Odgovornost je postala samo dekla
rativna. Nihče ne odgovarja za posledice 
svojega slabega dela, obnašanja in ravnanja. 
Nihče ni bil razrešen funkcije zaradi svojega 
dela krivde za slabo stanje, v kakršnem smo 
danes; nasprotno: šli so na druge, boljše pol
ožaje. Enotnost je zrahljana, oživlja se nacio
nalizem v določenih intelektualnih in vodilnih 
strukturah. 

Dejstvo je, da že leta prisegamo na izb
oljšanje ekonomskega položaja gospodarstva, 
obvladanje inflacije, ustavitev padanja življe
njske ravni, praksa pa gre iz leta v leto v na
sprotno smer. 

Zaostrene razmerev katerih živimo, zahte
vajo od vseh nas drugačno obnašanje. Zahte
vajo odločno uresničevanje programa gospo
darske stabilizacije, zakonov in dogovorov, 
krepitev samoupravnih odnosov itd. Veliko 
govorimo o današnjem stanju, o problemih, ki 
nas tarejo, inflaciji, gospodarjenju, izvozu, 
nagrajevnju po delu, padanju standarda, ki ga 
najbolj občutijo delovni ljudje; težko in pre
počasi pa se uveljavlja spoznanje, daje izhod 
le v boljšem gospodarjenju, večji in kvalitetne
jši proizvodnji, večjem izvozu itn. 

Pogum, ki je bil potreben po vojni, naj bi 
danes v gospodarski in politični strategiji 
zamenjalo znanje. Samo ustvarjalno delo nas 
lahko potegne iz gospodarske krize ter nas 
pripelje na višjo znanstveno, tehnološko in 
kulturno raven, nam omogoči osvajanje 
dosežkov znanstvene in tehnološke revolucije 
v svetu. To pa je seveda odvisno od dobrih 
strokovnih kadrov, od njihove moralne zaves
ti in privrženosti našemu samoupravnemu 
sistemu. 

Znana je parola, da je starejša generacija 
kriva za današnje stanje. Borci to parolo zav
račamo. .Naše stališče je, da mora vsakdo, 
kdor ni sposoben izvajati zastavljene ekonom
ske politike in krepiti samoupravnih odnosov, 
prepustiti svoje mesto sposobnejšemu, pa naj 
bo ta mlad ali star. 

To so bistvena vprašanja morale in vrednot, 
ki pa so zapostavljena tako v dolgoročnem 
programu gospodarske stabilizicije kot tudi v 
kritični analizi delovanja političnega sistema 
socialitičnega samoupravljanja. Analiza je 
sicer zajela vsa bistvena vprašanja našega 
družbenega in ekonomskega razvoja, ne pa 
tudi vzrokov današnjega stanja in odnosov. 
Posamezne rešitve so nedorečene, izhajajo iz 
pravno-formalnih odnosov organizacij, or
ganov in drugih institucij, ne pa iz bistvenega 
vprašanja, to pa je, katere in kakšne 
spremembe bi bilo treba opraviti v ekonom
skih kategorijah, instrumentih in organizacij
skih mehanizmih vse od TOZD in najvišjih or
ganov, in sicer v smeri zmanjševanja ekonom
ske, organizacijske in kadrovske moči v naši 
družbeni nadgradnji v korist povečanja pra
vic, ekonomske in kadrovske moči delavskega 
razreda ter odgovornosti preko združenega 
dela kot temelja naše samoupravne družbe; za 
spremembo odnosa do dela, spoštovanja 
zakonov, ki naj veljajo za vse enako, da bi bil 
naš politični sistem čim bolj učinkovit in 

vzpodbuden. 
V zvezi s tem se pojavlja vprašanje, ali ima v 

procesu družbene reprodukcije delavski raz
red res tisto vlogo, ki je v ustavi utemeljena na 
podlagi zgodovinskega revolucionarnega gi
banja, in če je nima, zakaj je nima. 

V analizi je premalo pozornosti posvečeno 
tudi definiciji bistva naše revolucije ter osvetli
tvi KP in lika komunista iz tistega obdobja, 
pomembnega tudi za današnji čas. 

Vse te pomanjkljivosti lahko povežemo s 
podatki o odtujevanju pravic delavskemu 
razredu, o bogatenju brez dela, o različnem 
nagrajevanju za enako delo, o napadih na 
družbeno premoženje v različnih oblikah in o 
drugih negativnih pojavih, ki slabijo naš 
materialni in samoupravni razvoj. 

Vse te deformacije v našem političnem siste
mu in ekonomskem razvoju so v veliki meri 
posledica neučinkovitosti subjektivnih sil z 
zvezo komunistov na čelu, ker smo družbeni 
razvoj prepustili samodejnosti in neenotnosti, 
namesto da bi ga v okviru znanih zakonitosti 
usmerjali, in tako omogočili etatistično in 
tehnokratsko krepitev zavesti ter odločanje o 
rezultatih dela mimo združenega dela. 

Vzrok za tako stanje je tudi prepočasno in 

tfne) Vinko BAH — TCP Djuro 
Sžlaj Krško: 

GOSPODARJENJE IN 
DOBRO DELO 

Družbenoekonomske razmere, problemi in 
hotenja delovnih ljudi in občanov sami po sebi 
terjajo odločno akcijo vseh subjektivnih sil v 
naporih za učinkovito razreševanje nakopiče
nih problemov. V letu številnih kongresov 
pričakujemo vsi mnogo več kot manifesta-
cijske shode. Ne potrebujemo načelnih stališč 
o pripadnosti socialistični samoupravni poti. 
Kot delegat X. kongresa ZKS čutim veliko 
odgovornost za to, kako se bo ZK po kongre
su lotila poglavitnih vprašanj današnjega in 
jutrišnjega časa. 

V pripravah in razpravah za današnji 
kongres ZK Slovenije v OOZK, kjer sem bil 
prisoten, so komunisti soglašali z vsebino res
olucije in poročilom CK ZKS o delu med 9. in 
10. kongresom. Vendar pa je postavljena zelo 
odločna zahteva, da moramo na kongresu 
slovenske in jugoslovanske partije razčistiti 
nesoglasja in se poenotiti glede temeljnih 
vprašanj, ki zadevajo vsakdanjo prakso delo
vanja komunistov. 

Usoda uresničevanja dolgoročnega progra
ma gospodarske stabilizacije, delovanja socia
lističnega samoupravnega sistema, ki ga ta čas 
analiziramo, ukrepi tekoče gospodarske poli
tike so vprašanja izjemnega pomena. 

V času med obema kongresoma oziroma ta
koj po 9. kongresu ZKS smo sprejeli v Jugo
slaviji dolgoročni program gospodarske stabi
lizacije. Ni potrebno ponavljati, zakaj smo ga 
sprejeli, kaj smo z njim hoteli oziroma 
hočemo doseči. Tudi ZK je prevzela na 8. seji 
CK ZKS in 10. seji CK ZKJ konkretne naloge. 
Verjetno ni preveč kritično, posebno pa ne 
samokritično, če trdim, da smo se komunisti 
na najodgovornejših mestih v praksi prevečk-

premalo učinkovito uresničevanje vloge ZK v 
političnem sistemu ter krepitve njene idejne in 
akcijske enotnosti in sposobnosti v sistemu; ta 
krepitev je namreč mogoča le v nenehnem 
idejnem boju — dialogu z delovnimi ljudmi v 
združenem delu in krajevni skupnosti ter dru
gih institucijah, hkrati s tem pa vplivanje na 
samoupravne in družbene odločitve, na 
celotno politiko. 

Ta vloga zahteva aktivno in ustvarjalno 
delo slehernega člana osnovne organizacije, 
organov in vodstev ZK, da v boju mnenj iz
ražajo stališča, obravnavajo in razrešujejo 
družbene probleme, sodelujejo pri oblikova
nju spoznanj, idej, stališč, sklepov, programa 
in drugih dokumentov ZK. Komunisti bi mo
rali s svojim delovanjem v vseh samoupravnih 
organih, DPO in društvih uveljaviti takšne 
odnose, ki bi delovnim ljudem zagotovili sam
oupravno odločanje in vpliv na celotno 
politiko. 

Tako bi ZK ponovno dobila svoj ugled in 
vpliv. 

Za tako delovanje pa bi se morali člani ZK 
bolj izobraževati in usposabljati, da bi znali 
ocenjevati družbene probleme in predlagati 
rešitve.« 

rat obnašali ravno nasprotno, kot je zahteval 
program. S tem, da ravnamo ozko podje
tniško in lokalistično, z ozkimi interesi ter 
kratkoročno, sami sebi dokazujemo, da ne ve
rjamemo v dolgoročni stabilni razvoj naše 
družbe. 

— Ali lahko trdimo, da smo pošteno misli
li, ko smo se dogovorili, da moramo administ
rativno vmešavanje države v gospodarske 
tokove in pretiran normativizem zamenjati s 
tržno-ekonomsko zakonitostjo in »prisilo«? 
Tudi komunisti vidimo tu le do plota svojih 
najožjih interesov in ščitimo sebe ali tiste, ki se 
zavedajo, da gospodarijo preslabo, da bi jih 
lahko plima tržne logike obdržala na površju. 

— Delovni ljudje in občani se zaskrbljeni 
sprašujejo, kam nas vodi strmo naraščanje cen 
in inflacije. Pri tem pa zelo bega dejstvo, daje 
inflacija v letu 1985 skoraj desekrat večja, kot 
je to predvideval dolgoročni oziroma antiin-
flacijski program. 
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— Ali je devizni zakon grajen na temelju 
interesov jugoslovanske družbe, kot to pre
dvideva stabilizacijski program? Po nekaj 
mesecih njegovega delovanja je jasno, da so v 
nevarnosti dosežki v težko pridobljenih pozi
cijah Izvoznikov. Zakon skupaj z denarno 
politiko ta čas ne samo da ne spodbuja, am
pak celo destimulira izvoznike. Ker prihajam 
iz občine, v kateri gospodarstvo ustvarja nad
povprečen delež izvoza, sem dolžan prenesti 
zahtevo komunistov našega okolja, da delega
ti za 13. kongres ZKJ zahtevajo jasen 
odgovor, zakaj odstopamo od programa sta
bilizacije, in odgovornost za njegovo neures-
ničevanje. 

Kljub nekaterim dosežkom v premagova
nju težav, ki so v veliki meri tudi posledica 
razmer v jugoslovanski družbi in svetovnem 
prostoru, pa so nekatere slabosti in nedosled
nosti med komunisti omajale zaupanje delov
nih ljudi in občanov. Kot delegat na tem 
kongresu se lahko vrnem v svoje okolje brez 
predsodkov le z zagotovilom, da bomo zapi
sane naloge in sprejete sklepe tokrat v praksi 
dosledno uresničili. V oceni, kaj pa smo 
sposobni narediti, moramo temeljito in 
strokovno premisliti. Pred štirimi leti smo bili 
na 9. kongresu v oceni gospodarskih gibanj 
nerealni in smo jo zato morali dopolniti z 
dolgoročnim programom stabilizacije. Če 
imamo tokrat zagotovilo, daje resolucija 10. 
kongresa odraz, objektivnih možnosti in 
zahtev družbenogospodarskega trenutka — 
za to so najbolj odgovorni predvsem komu
nisti, ki so kot strokovnjaki za različna podr
očja oblikovali resolucijo — potem imam 
pooblastilo, da glasujem za sprejem tega 
dokumenta. 

V občini Krško so bili v medkongresnem 
času doseženi pomembni rezultati na podr
očju gospodarjenja. Bitka za dohodek je silila 
organizacije združenega dela. da so se hitro 
odzivale in se prilagajale razmeram, ki jih je 
porajala gospodarska restrikcija. Tako niso 
izostali rezultati na področju nadaljnje rasti 
proizvodnje, nekatere delovne organizacije iz
važajo že polovico svoje proizvodnje. Izguba
rji so bolj redko vznemirjali utrip našega 
gospodarstva. 

Komunisti občine, posebno pa v posamez
nih osnovnih organizacijah, ne bi bili niti 
malo realni, če se ne bi zavedali težav in las
tnih slabosti. Žal so tudi te velikokrat posledi
ca nerazumljivih ukrepov in ravnanja eko
nomske politike. Zato je bilo v razpravah ve
liko kritike izrečene na račun ukrepov, ki 
nimajo dosti skupnega s politiko Zveze komu
nistov in stabilizacijskim programom. Naj 
opozorim na nekatere: 

1. Komunisti v osnovnih organizacijah 
čutijo in opozarjajo na vse večji intervencio-
nizem in državne ukrepe, pri čemer se posa
mezni gospodarski subjekti preko noči 
/najdejo v podrejenem ali tudi v previlegi-
ranem položaju mimo rezultatov svojega dela. 
To je nerazumljivo zaradi tega, ker menimo, 
da so K- v večini tista okolja, ki so sposobna 
gospodariti pod pogoji tržnoekonomskih 
zakonitosti brez »varstva države«. 

2. Zlato pravilo dobrega gospodarjenja je 
ob prizadevanju za čim večji dohodek tudi to, 
da se nameni ustrezen delež dohodka za ohra
nitev ali celo razširitev proizvodnih zmog
ljivosti. Z administrativnimi ukrepi na podr
očju urejanja cen nosi država velik del 

odgovornosti za nekatere poglavitne nosilce 
razvoja. Če pogledamo, kakšno je stanje v 
cestnem gospodarstvu, železnici, sistemu 
PTT, lahko rečemo, da je država s svojim 
delom odgovornosti slab gospodar. Pri tem 
pa je prišlo že skoraj v navado, da vsako leto 
posegamo po dohodku delovnih organizacij, 
kar je slabo nadomestilo za nerealne cene in 
nepravično prerazdeljevanje dohodka. V 
Krškem smo komunisti zaradi stanja v infrast-
rukturnih dejavnostih zelo zaskrbljeni. Dobro 
se zavedamo, da brez dobrih povezav v 
prometu, energetike in podobnega ni moč mi
sliti na nadaljnji razvoj gospodarskih de
javnostih tudi v našem prostoru. 

Na slabo gospodarjenje države oziroma re
publik in pokrajin z družbenimi sredstvi 
opozarjajo tudi komunisti v papirni industriji 
v Krškem. Administrativno odrejene cene 
niso omogočale nujne obnove tehnološke 
opreme in je zaradi njene velike iztrošenosti 
resno ogrožena proizvodnja rotacijskega pa
pirja in seveda tudi socialna varnost dva-
tisočdvestočlanskega delovnega kolektiva. 
Samo za obstoj današnjega obsega pr
oizvodnje roto papirja v naslednjih letih bi 
morali zbrati okoli 5 do 6 tisoč starih milijard 
dinarjev. 

3. Kritično moramo ugotoviti, da je tudi 
med komunisti naših osnovnih organizacij še 
vse preveč prisotna misel, da so časi tako te
žki, daje dovolj že preživeti. Zato smo v raz
pravah veliko poudarjali, da je osrednja nalo
ga gospodarskih organizacij iskanje novih 
razvojnih možnosti in poti. Nič nam ne poma
ga prepričevati se, da smo v oceni doseženega 
razvoja včasih celo preskromni. Danes je odl
očilnega pomena vprašanje, ki ga terjajo od 
nas zlasti mladi: kje se bo nahajala naša drža
va v letu 2000. 

Možnosti nadaljnjega razvoja so v naši dru
žbi usodno povezane z vprašanjem samou
pravnega dohodkovnega povezovanja gospo
darstva v jugoslovanskem prostoru. To pa 
predvsem zato, ker razpolagamo z zelo 
skromno akumulacijo. Ne smemo pozabiti na 
začetne uspehe, ki smo jih dosegli s samou
pravnim združevanjem dela in sredstev že 

Margareta Marjetic — OK S Z D L : 
»V resnici sem presenečena nad resnim 

in odgovornim odnosom do dela kongresa, 
ki so ga pokazali vsi udeleženci. V razpra
vah niti ni bilo veliko poročil (pred 
kongresom sem se malo bala, da jih bo). 
Razpravljala so se lotevali problematike 
temeljito, analitično, iskali so prime
rjave... Čutiti je bilo, da poslušajo druge 
govornike in ne berejo avtomatsko svojih 
pripravljenih besedil, ampak v misli vple
tajo komentarje in pripombe k predhodnim 
razpravam. 

Veliko je bilo besed o delu ZK v društvih 
in drugih oblikah delovanja. Pokazalo se 
je, da ne gre iz takih skupin izločati komu
nistov in jih organizirati v aktive. Bolj 
učinkovito je, če osnovne organizacije, v 
katere so vključeni, spremljajo njihovo 
dejavnost. 

pred leti. Tovarna celuloze in papirja v 
Krškem je s tako združenimi sredstvi že pred 
10 leti na edini možni način zgradila kapa
citete za proizvodnjo celuloze. Vsa zadnja leta 
združuje sredstva za razvoj infrastrukture, 
gozdnobiološke reprodukcije. Pred dvema 
letoma je tovarna združila sredstva z delovno 
organizacijo na Kosovem. V ta sporazum je 
vključena tudi fakulteta za rudarstvo v Lju
bljani. Skupna vlaganja za razvoj tehnologije 
v rudniku magnezita na Kosovem so tako 
omogočila, da je tovarna celuloze 75% kemi
kalij, ki jih je do sedaj uvažala, nadomestila z 
domačimi in tako privarčevala na leto skoraj 
milijon dolarjev. Zal pa se ta vetiga povezova
nja še do danes ni zaključila s porabniki roto 
papirja, ki najbrž že pod okriljem interesov re
publik in pokrajin ne vidijo v takem načinu 
dolgoročnega izhoda. Iz navedenega primera 
lahko sklepamo, da v zadnjih letih ne prihaja 
do krepitve, ampak je samoupravno združe
vanje dela in sredstev v naši družbi celo v zast
oju. Najnevarnejše pri tem pa je dejstvo, daje 
vse preveč prisotna težnja, da samoupravni 
način združevanja dela in sredstev nadomes
timo z drugimi oblikami prisilne centralizacije 
investicijskega kapitala. 

Izjemnega pomena za nadaljnji razvoj 
investicijskih vlaganj, zlasti v kapitalno 
intenzivnih gospodarskih vejah, so vprašanja 
tujega sovlaganja kapitala. Temu resolucija in 
poročilo ne namenjata pozornosti, čeprav so 
rezultati vse prej kot spodbudni. 

Tudi sam sem prepričan, da smo sposobni 
komunisti prispevati svoj delež k realizaciji 

zastavljenih ciljev v naši družbi. Poznavajoč ra
zmere v sredini, ki mi je zaupala nalogo dele
gata na 10. kongresu, pa lahko trdim, da 
imamo še vedno podporo delovnih ljudi in 
občanov, vendar pod pogojem, da ne bomo 
komunisti le načelno v prvih vrstah prizade
vanj za kvalitetnejši in hitrejši samoupravni 
razvoj. Zato predlagam, da novoizvoljeni 
centralni komite takoj po kongresu jugoslo
vanskih komunistov izdela natančen načrt za 
uresničevanje in spremljanje nalog, zapisanih 
v resoluciji 10. kongresa ZKS. 

Delo v naši komisiji je bilo vseskozi za
nimivo, zato si, žal, nisem mogla vzeti časa 
za »skok« v komisijo za družbenoekonom
ske odnose. Tam sem namreč želela slišati 
vsaj nekaj razprav o problemih s področja 
družbenih dejavnosti. Zlasti me zanimajo 
stališča in izkušnje o sistemu izobraževa
nja. Res škoda, da ni bilo dovolj časa...« 
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Margareta MARJETIC — OK 
SZDL Krško: 

SAMO V OKVIRU FRON
TE" 

»V 2. poglavju predloga Resolucije 10. 
kongresa ZKS je zapisana usmeritev, da si bo 
ZK prizadevala za razvoj občine kot temeljne 
družbenopolitične skupnosti, da se bo ta uve
ljavila kot odprta samoupravna in družbeno
politična skupnost, kot dejavnik povezovanja 
s širšim prostorom. 

Mislim, da je taka usmeritev pravilna, ven
dar ne smemo pozabiti (in to predvsem mi, ki 
v tej temeljni družbenopolitični skupnosti — 
občini živimo in si prizadevamo za njen na
predek in skupen korak z ostalimi občinami v 
napredek naše družbe sploh), da sistem in 
zavest rasteta in se oblikujeta v neposrednem 
življenjskem okolju, v najmanjši organizirani 
ali naključni skupini ljudi, pri slehernem 
človeku, pri slehernem utripu naše stvarnosti 
— zato mora prav taka pozornost kot občini 
veljati sleherni obliki povezovanja in delova
nja naših ljudi — vaškim in uličnim skupnos
tim, sostanovalcem v bloku, interesno za
okroženi skupini v družbenih organizacijah in 
društvih — in naša družbenopolitična orga
niziranost in aktivnost naravnana v vse te 
pore. 

Več srca do vsega, kar je naše, do sistema, ki 
je naš in nikogar drugega. Niso imaginarni tis
ti, ki ga usmerjajo; mi vsi smo in še bolj mo
ramo biti tisti, ki mu dajemo takt. Za izpolnje
vanje dolžnosti ni treba posebnega položaja, 
izpolnjujemo jih v vsakdanjem življenju kot 
delavci na delovnem mestu, kot delegati, kot 
člani društev; sostanovalci, sovaščani, sleher
ni član naše družbe se mora zavedati, daje s 
tem, kar je ustvaril z rokami ali umom, prispe
val delček k skupnemu napredku; od člana 
ZK pričakujemo in zahtevamo več — zahte
vamo, da odnos do dela in družbenopolitične 
aktivnosti izhaja iz prepričanja in čuta 
odgovornosti do družbenega napredka. To je 
zahteva, ki je tesno povezana s kriteriji o liku 
komunista in njegovi morali — da dela 
odgovorno, samoiniciativno, a v skladu z na
čeli in splošnimi usmeritvami ZK. 

Po posameznikih sodimo okolje; po članih 
sodimo organizacijo, zato mora ZK mnogo 
več pozornosti posvetiti slehernemu članu — 
da se oboroži s stališči, informacijami, 
znanjem, da je sposoben v demokratičnem 
dialogu uveljavljati stališča svoje organizacije, 
pa naj bo to v naključnem srečanju, v za
ključeni družbi, delovnem okolju, na sestan
ku, zboru krajanov, v društvu, delegaciji, 
skupščini. 

V organizacijskih oblikah od OO ZK do 
občinskih pa so primerna mesta za medseboj
ne izmenjave mnenj in oborožitve z novimi 
spoznanji ter tako usposobljenost članstva in 
dogovor za novo delo v fronti. 

ZK zato predvideva več prožnosti v orga
niziranosti komunistov, a pobudo po orga
niziranju več problemskih, akcijskih konfe
renc, tribun, delovnih skupin itd. bi veljalo 
zopet bolj uveljavljati v povezavi s frontno 
SZDL. Se pravi: člani ZK morajo pogosteje 
biti pobudniki za odprte razprave in organizi
rane dialoge o najrazličnejših problemih; zato 

pa morajo biti sposobni argumentirano in 
odgovorno seči v razpravo. 

In ker je SZDL v našem sistemu tista orga
nizacija, ki združuje vse napredne in ustva
rjalne sile, vse oblike delovanja in organizira
nja naših delovnih ljudi in občanov, moramo 
v oblikovanju usmeritev dela ZK na kongresu 
spregovoriti o njej in poudariti vlogo naše 
fronte. A pojem frontnosti moramo razumeti 
v vsej njegovi veličini, ker ne pomeni le, da v 
SZDL delujejo vse DPO in družbene orga
nizacije in društva; pomembnejše je, da je to 
delo povezano in usklajeno, da se vsi frontni 
deli dopolnjujejo v izpolnjevanju nalog, da se 
ujemajo v širini programov in ciljev, ki so sku
pni vsem, a vsaka od organizacij jih izpolnjuje 
na svojem specifičnem področju. 

Nepovezanost — torej prešibko frontno 
delovanje — ima za posledico slabitev orga
nizacije SZDL in vse slabšo povezanost z 
vsakdanjimi interesi in potrebami množic 
občanov — krajanov; to pa zopet ne pomeni le 
odtujenosti in neživljenjskosti SZDL, ampak 
vseh subjektivnih sil, vseh DPO. Frontnost 
moramo zato razumeti torej tako, da SZDL ni 
nekakšna konkurenčna organizacija, ampak 
edinstvena oblika v našem socialističnem 
sistemu, preko katere lahko ZK, ZSMS, sindi
kat, borci najdejo živ stik z vsemi porami 
življenja in dela naših ljudi. 

To spoznanje in način dela smo v preteklos
ti zanemarjali, njegove vrednosti smo se zave
dali ob zaključkih 11. seje CK ZKS v 1984. le
tu; v pripravah resolucije 10. kongresa je delo 
ZK znotraj SZDL dobilo pomemben pou
darek in v VI. poglavju resolucije je dobro zas
tavljeno. Mislim, daje to tudi prav: prvič zara
di močne in življenjske ZK (kije bila vedno us
pešna v svoji revolucionarni akciji le takrat, 
kadar je z oblikami, načini dela in svojo poli
tiko našla pot do množic in preko dela z njimi 
navezala stike z vsemi naprednimi silami v 
družbi v tolikšni meri, daje lahko vplivala tu
di na njihovo spreminjanje); in drugič zaradi 
poživitve delovanja našega političnega siste
ma socialističnega samoupravljanja, v kate
rem so ustvarjalni delež, delovni zagon, iz
najdljivost v metodah in izvirnost v oblikah 
dela članov ZK nepogrešljivi. 

Ob zadnjem obisku v krški občini je Janez 
Stanovnik rekel, da smo ljudje pač taki, da nas 
mora nekaj do kosti pretresti, potem pa se z 

žarom lotimo nalogiin tak stres naj bi bili vse
binski poudarki kongresa. 

Želim (mislim, da je to celo nujno), da bi ta 
kongresni stres osvetlil članstvo ZK tudi o nu
jnosti dela znotraj orginiziranih oblik v fron
tni SZDL, o odgovornosti do izpolnjevanja 
dolžnosti, kjer smo jih pač sprejeli. 

In ker je druga življenjska resnica tudi ta, da 
je boljše in uspešnejše tisto delo, ki ga opra
vljamo z voljo in veseljem — vzpodbudo in 
motivacijo, moramo člani ZK v delo vložiti 
več srca.« 

Božo KOPRIVNIK — NE Krško: 

DR UŽBENOEKONOM-
SKI POLOŽAJ JEDRSKE 
ELEKTRARNE KRŠKO 

»Med 546 zaposlenimi je 144 članov ZK,or
ganiziranih v treh OO ZK, delujejo pa tudi v 
akcijski konferenci ZK v JE Krško. Želim 
vam posredovati le del razmišljanj iz razprav 
na akcijskih konferencah in drugih razprav v 
samoupravnih organih o delu, življenju in pol
ožaju jedrske elektrarne. 

Zadnje čase smo priča zelo širokim razpra
vam in polemikam o gradnji ali negradnji 
jedrskih elektrarn. Ob raznolikosti mnenj si 
komunisti in drugi zaposleni v JE posta
vljamo vprašanje o lastni odgovornosti za 
delo v tem objektu. 

Mislim, da smo energetski objekt, ki je v 
elektroenergetskem gospodarstvu po svoji 
produkciji izredno pomemben, saj proizva
jamo 40% električne energije v SRS, od česar 
dobavljamo obema elektrogospodarskima 
sistemoma vsakemu polovico proizvedene 
električne energije. Pri svojem delu se 
srečujemo z obilico problemov, ki še niso reše
ni, ki niso posledica odnosov v sami elektrar
ni, temveč posledica ekonomske politike na 
področju energetike in zaradi tega neizvajanja 
sprejetih obveznosti do JE Krško. Naša elekt
rarna je v DPS pomemben energetski objekt. 

Danes v naši družbi zelo na široko razpra
vljamo o celi vrsti problemov, kot so ekologi
ja, razmetavanje energije, izkoriščanje samo 
obnovljivih virov energije, zelo malo pa je 
odgovorov, kako bomo te probleme rešili. 
Kako bomo rešili, na primer, ekološke 
probleme, ki tudi nas niso obšli; mislim 
predvsem na problematiko ureditve odlaga
lišča radioaktivnih odpadkov tako za JE 
Krško kot tudi za druge uporabnike jedrskega 
materiala. 

Komunisti v JE Krško se sprašujemo, ali 
naj ostane problem reševanja tega vprašanja 
le naš, ko pa vemo, da je danes na primer v 
Franciji, kjer delež jedrske energije v proizvo
dnji elektrike predstavlja okoli 60%, struktu
ra uporabnikov odlagališč naslednja: 68%- je 
odpadkov iz jedrskih elektrarn, ostalih 32%, iz 
industrije, zdravstva in raziskovalnih inšti
tutov. Delež JE Krško v slovenskem prostoru 
je okoli 20%». V elektrarni imamo urejeno 
začasno shrambo za ta odpad, toda ne 
moremo ga hraniti večno, čeprav vemo, da 
dokler bo elektrarna obratovala, bodo tudi 
odpadki. Kljub temu pa moramo komunisti 
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delovati v DO tako, da normalno, optimalno 
in varno obratujemo. 

V delovni organizaciji se srečujemo še z 
mnogimi problemi, ki so posledica ekonom
skega položaja elektrogospodarstva in nas 
bremenijo, pa naj jih nekaj naštejem: 
neizpolnjevanje sprejetih obveznosti EGS do 
JE Krško; v zadnjem času blokirani tekoči 
računi, ki onemogočajo normalno poslovanje 
in tako ogrožajp proizvodnjo električne ener
gije; posebno pereče je vprašanje nabave nad
omestnih delov in reprodukcijskega materiala 
iz uvoza zaradi pomanjkanja deviz ter dolgot
rajnega in zapletenega postopka za njihovo 
zagotovitev, kar je nesprejemljivo, ker nepre
trgana in varna proizvodnja v elektrarni 
zahteva hitre rešitve. Zaradi tega se lahko zgo
di, da se na račun nekaj sto dolarjev ustavi pr
oizvodnja. Namesto proizvodnje v Krškem pa 
je treba aktivirati druge proizvodne objekte, 
ki za svoje obratovanje pogosto potrebujejo 
nesorazmerno večja devizna sredstva (nafta, 
plin) ter dodatne dinarske stroške preko 200 
milijonov din. Zaradi omenjenega se problemi 
rešujejo po delih, ne pa celostno. 

Božo K O P R I V M K — Nuklearna 
elektrarna Krško: 

»Najbolj všeč mi je bilo tisto, kar je nov
oizvoljeni predsednik CK ZKS Milan 
Kučan povedal na koncu: da je bilo v raz
pravah veliko tarnanja in klicev na pomoč, 
da očitno vsi pričakujemo odrešitev od 
nekega imaginarnega mogočneža. Tega 
ni! Sami si bomo morali pomagati, poiska
ti rešitve in si utreti pot iz težkega položa
ja. Pomagajo nam lahko le lastno znanje in 
sposobnost, prizadevnost, delavnost, us
tvarjalna moč...« 

Problematika obratovanja in varnosti take
ga objekta je bila verjetno znana, še preden 
smo se v družbi odločili za gradnjo nuklearke 
na popolnoma novi tehnologiji. Zato moramo 
objekt tudi izrabljati, saj je zato zgrajen in je v 
dosedanjem obratovanju popolnoma izpolnil 
pričakovanja. 

Gibanje cen električne energije že dlje časa 
zaostaja za rastjo stroškov v proizvodnji 
elektrike, kar je po eni strani posledica dose
danje ekonomske politike do infrastrukture 

nasploh, po drugi strani pa posledica regresi
ranja porabnikov električne energije, zlasti 
veleodjemalcev. Zaradi razlogov, ki sem jih 
navedel, je treba pri gradnji novih gospodar
skih objektov racionalizirati porabo elekt
rične energije, posebno kadar gre za odločitve 
o gradnji velikih porabnikov elektrike. Na
rodno gospodarstvo prav gotovo mora imeti 
gospodarske panoge, ki proizvajajo strateške 
surovine za predelavo v drugih delih indust
rije, toda dogovoriti se moramo, da bodo to 
industrijo subvencionirali na drug način in ne 
s cenamielektričneenergije. Popolnomajasno 
nam mora biti, da ti problemi niso od danes, 
ampak iz preteklih let, ko smo določali (in 
določamo še vedno) ceno elektrike admini
strativno. 

JE Krško je zgrajena z združenimi sredstvi 
elektrogospodarstev SRH in SRS, pa je doba

va energije v razmerju pol : pol popolnoma 
enakopravna. Zaposleni v DO smo tudi iz 
obeh republik in med nami ni nobene nacio
nalistične nestrpnosti, temveč tvorno sode
lujemo na vseh področjih življenja in dela v 
DO in okolju. Menim, da smo lahko za zgled 
mednacionalnih odnosov, kar je tudi rezultat 
aktivnega delovanja komunistov. Pri gradnji 
tega objekta je dejansko prišlo do združevanja 
dela in sredstev med republikama, kar bi bilo 
lahko model za druga velika vlaganja, enakost 
v vlaganjih; enakost v izrabi smo do sedaj ure
sničevali stoodstotno. 

Pred odločitvami o zagotavljanju potrebne 
energije je treba opraviti primerjavo istih 
osnov stroškov za posamezne energetske vire, 
posebno pa še za tiste, ki so oziroma jih bomo 
gradili na drugih območjih.« 

Občinska politična šola ZK 

ČIM VEČ ZNANJA VSAKEMU ČLANU ZK 

Že kar nekaj časa (rekli bi za cel kongres 
ZSMS in še več) je minilo, odkar je us
pešno zaključila delo letošnja generacija 
slušateljev občinske politične šole. Kljub 
temu je prav, da tudi o tem povemo kakšno 
besedo, saj je potreba po nenehnem izob
raževanju že kar boleča in bi marsikaj v 
vrstah ZK lažje postorili, če bi se te svoje 
obveznosti člani resneje lotili. Na za
ključnem razgovoru z vodilnimi predstav
niki občinskega gospodarskega in družbe
nopolitičnega življenja so udeleženci poli
tične šole izmenjali vtise, izrekli svoje 
pripombe in pomisleke o šoli sami in tudi o 
delu ZK. Zelo veliko je bilo besed o delu z 
mladimi, ker je v vzgoji pomemben osebni 
prispevek vsakogar, ki se ukvarja z mla
dino. Sleherno priložnost je treba izkoris

titi za stike, razgovore, vzgojo — tudi ob 
zabavi in razvedrilu se da veliko doseči, so 
ugotovili udeleženci razgovora. 

»POTREBNO IN KORIST
NO« 

Anton BIZJAK, 1949, profesor telesne 
vzgoje na COŠ heroja Milke Kerin v Leskov-
cu, je eden od slušateljev, ki so uspešno za
ključili občinsko politično šolo. 

»Izobraževanje je bilo zasnovano tako, da 
sem nekaj pridobil — temeljna načela mark
sizma, tisto, kar bi moral vedeti vsak komu
nist, pa si sam tega znanja prav gotovo ne bi 
pridobil. 

Sekretar POKZKS Krško, Jože Habinc izroča Antonu BIZJAKU dokumet 
o opravljeni občinski politični šoli 
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Šola je dajala možnost vključevanja v delo 
vsakemu slušatelju, na okroglih mizah pa smo 
lahko konstruktivno sodelovali tako z vpraša
nji kot tudi s pripombami in predlogi. To je 
gotovo pozitivna izkušnja za vse nas. Je pa do
kaj naporno: po eni strani je Čas preveč 
omejen, po drugi strani pa res traja precej časa 
in je težko uskladiti to obveznost z ostalimi 
(služba, družina itd.). Najbolj pozitivno se mi 
zdi ravno aktivno vključevanje vsakega 
slušatelja. Tako lahko vsak sam vidi, kako se 
lahko problemi rešujejo ali pa se jih ne da. 
Izbor predavateljev in vodij okroglih miz, pa 
tudi nas slušateljev je bil dober — tvorili smo 
nekakšno primerno povprečje. Zato je morda 
škoda, da niso bili k našemu delu pritegnjeni 
nekateri odgovorni kadri, ki bi morda tu 
lahko našli kaj za svoje vsakdanje delo. To bi 
bila zanje dobra priložnost za stik z bazo. 
Pomembno je, da so pogovori potekali 
sproščeno, brez olepševanja, tako daje lahko 
vsakdo k svoji viziji stvarnosti dodal še kak 
kamenček. 

Sedaj sem že drugič sekretar osnovne orga
nizacije na šoli. Ko sem bil prvič, še nisem imel 

opravljene politične šole. Mislim, da mi bo 
marsikaj, kar sem izvedel v šoli, pomagalo; ve
liko mi je dala za oblikovanje mojih pogledov 
na vrsto stvari. Lažje usmerjam ostale člane 
osnovne organizacije in vsi skupaj lažje naj
demo stik z ostalimi člani kolektiva. 

Znanje, ki sem ga dobil, bi rad skozi stike in 
delo prenesel na ostale člane v osnovni 
organizaciji. 

V programu politične šole se veliko gotovo_ 
ne da spremeniti, ker je praksa pokazala, daje' 
to najustreznejša oblika dela. Morda bi kazalo 
slušatelje bolje pripraviti (teoretično) na 
okrogle mize. Tako bi oni lahko več prispevali 
in tudi pridobili iz razprav. Gotovo pa je zelo 
pomembno, da si vsak član ZK nenehno boga
ti znanje. Zopet se znajdemo ob razkoraku 
med skrčenim programom in napetimi roki 
ter dejstvom, da dolgotrajno šolanje obreme
njuje slušatelje. So pa to vsekakor stvari, ki bi 
jih moral poznati vsak komunist. Samo 
znanje, ki ga mlad človek dobi o ZK v šoli, ne 
zadošča. Mi bi morali mladim znati prenesti 
marsikaj. Le tako bi jih lahko pridobili. 

Malo sem bil tudi razočaran zaradi 

precejšnjega osipa, zlasti med mlajšimi 
udeleženci šole,, ki očitno niso te obveznosti 
vzeli resno ali pa so jih tovariši iz osnovnih or
ganizacij predlagali mimo njihove vednosti in 
volje.« 

Diplome o opravljeni občinski politični 
soli ZK so marca letos prejeli: 

Anton BIZJAK — OŠ M. KERIN 
LESKOVEC 

Alojz MARTINČIČ — PTT KRŠKO 
Anton VAKSEL — KOSTAK 
Branko MEŽIČ — TCP Djuro Salaj 
Janez KOS — T C P Djuro Salaj 
Jože ŠKOBERNE — TCP Djuro Salaj 
Bojan ŽMAVC — TCP Djuro Salaj 
Jože BOŽIČ — TES 
Tončka ŽENER — NOVOLES — 

Tozd BOR 
Željko JANJ ANIN — TCP Djuro Salaj 

1. GASILSKO DRUŠTVO PODBOČJE, 
ki praznuje 85 let uspešnega dela za zaščito 
ljudi in imetja in je v teh letih vzgojilo vrsto 
novih gasilcev, kar ni pomembno le za orga
niziranost SLO in DS, posebno CZ v KS; 
društvo je aktiven člen KK SZDL in preko sv
ojih članov pobudnik dejavnosti v kraju; 

2. FRANC VAKSELJ iz Leskovca za 
dolgoletno družbenopolitično delovanje v 
KS, kjer seje kalil že ob izpolnjevanju nalog v 
povojni izgradnji in seje iz aktivista OF razvil 
v sposobnega delavca v frontni SZDL; 

3. NIKO KEŠE z Rake, ki je iz sposobnega 
učitelja in pobudnika mnogih oblik bogatenja 
življenja šole in mladega rodu zrasel v aktivis
ta in dušo dejavnosti v KS; 

4. JANEZ VOLČANŠEK iz Dolenje vasi, 
ki je tudi kot upokojenec poln življenjskih sil 
in je sredi dogajanja v KS — pobudnik akcij in 
sam aktivist; 

5. JOŽE ŠKOBERNE s Senovega za 
dolgoletno aktivistično delo v KK SZDL 
Senovo, za prispevek k uveljavljanju koncepta 
SLO in DS, za pripravljenost in sodelovanje v 
skupnih akcijah; 

6. MAJDA BLAŽEVIČ iz Krškega za tisto 
več, kar je kot dolgoletna prosvetna delavka 
vgrajevala v mladi rod; za njen aktivni delež v 
družbenopolitičnem življenju kraja in občine 
in posebej za prispevek k razvoju in krepitvi 
vloge delegacije v našem samoupravnem dele
gatskem sistemu; 

Ob dnevu OF in prazniku dela 

PRIZNANJA DRUŽBENIM DELAVCEM 
Na slavnostni seji OK SZDL, OS ZSS in OK ZKS, ki je bila 25. aprila v delavskem 

kulturnem domu v Krškem, so bila podeljena družbena priznanja aktivistom Socialistične 
zveze, Zveze sindikatov in Zveze komunistov. 

Priznanje Osvobodilne fronte slovenskega naroda s srebrnim znakom so prejeli: 

SREBRNI ZNAK OF NIKU KEŠETU IZ KS RAKA 
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7. VINKO GOMILŠEK z Gore za aktivis-
tično delo v KS, kjer je bil in je še vedno kot 
predsednik sveta KS pobudnik in uresniče-
valec mnogih akcij za urejanje življenjskega 
okolja, kot upravitelj obrambnega načrta si 
prizadeva za dobro organizacijo SLO in DS; 

8. JANEZ LEVIČAR z Gore za aktivno 
sodelovanje v akcijah za napredek kraja, za 
kar mu ni bilo žal ne časa ne moči; kot vodja 
delegacije si je prizadeval za pretok obvešča
nja med KS in skupščino; 

9. ZDENKA ŽICKAR iz Velikega Podloga 
ni le dolgoletna predana prosvetna delavka v 
podružnični šoli, ki je pod njenim vodstvom 
res kulturno in ustvarjalno žarišče kraja; delo 
tovarišice Zdenke je vtkano tudi v družbeno in 
družbenopolitično dogajanje v KS; 

10. HENRIK KLJUN s Senuš za ustva
rjalen delež pri vseh dejavnostih v KS, za ora-
ganiziranost CZ, za prispevek h krepitvi KK 
kot frontnega dejavnika in usmerjevalca de
javnosti v KS; 

11. RUDI ZUPANČIČ z Zdol za vsest
ransko delavnost v KS, saj se s srcem, 
odgovorno in sposobno vključuje v politično 
in družbeno življenje kraja; za aktiven 
prispevek v delovnih akcijah in izpolnjevanju 
planskih nalog KS. 

PREDSEDSTVO OBČINSKEGA SVE
TA ZVEZE SINDIKATOV KRŠKO 
je na svoji 5. redni seji dne 16. aprila 1986 
na osnovi predloga Odbora za organiza-
cijsko-kadrovska vprašanja sprejelo 

SKLEP 
O PODELITVI SREBRNIH ZNAKOV 
ZVEZE SINDIKATOV SLOVENIJE 
v letu 1986 naslednjim posameznikom in 
osnovnima organizacijama: 

KORNELIJI BOŽIČ iz TOZD PTT Krško 
Tovarišica Neli je bila vedno pripravljena 

delati tako v osnovni organizaciji zveze sindi
katov kot tudi v samoupravnih organih 
TOZD. Ob odhodu v pokoj naj ji bo naše priz
nanje del zahvale za njeno nesebično delo. 
JANKU HROVATU iz KOVINARSKE Krško 

Tovariš Janko že več let aktivno dela v 
družbenopolitičnih organizacijah, v samou
pravnih organih, skupščinah samoupravnih 
interesnih skupnosti in društvih, v katerih 
opravlja tudi nekatere pomembne funkcije. 
RAFKU JELENU iz TOZD PROIZVODNJA 
PAPIRJA Tovarne celuloze in papirja »Djuro 
Salaj« Krško 

Tovariš Rafko je uspešen papirničar, ob 
svojem rednem delu v proizvodnji pa je vedno 
pripravljen delati tudi na področju družbeno
političnega in samoupravnega življenja. 
IVANU LUBŠINA iz NUKLEARNE ELEKT
RARNE Krško 

Tovariš Ivan je že več let aktivno vključen v 
delo svoje osnovne in občinske organizacije 
zveze sindikatov. Njegova aktivnost pa se od
raža tudi v delu drugih družbenopolitičnih or
ganizacij in samoupravnih organov v delovni 
organizacij in širši družbenopolitični skupno
sti. 
JOŽICI MIKULANC iz VZGOJNO-VARST-
VENEGA ZAVODA Krško 

Tovarišica Jožica je prizadevna delavka, ki 
jo odlikuje doslednost pri izvrševanju zas

tavljenih nalog. Že drugo mandatno obdobje 
jih opravlja kot predsednica osnovne orga
nizacije zveze sindikatov, aktivno pa se 
vključuje tudi v delo ostalih družbenopoliti
čnih organizacij. 
JOŽETU MOŠKONU iz ELEKTRARNE 
Brestanica 

Tovariš Jože je dolgoletni aktivist osnovne 
organizacije zveze sindikatov, odgovorno in 
vestno opravlja tudi zaupane mu naloge v or
ganih samoupravljanja v delovni organizaciji 
in v krajevni skupnosti. Med sodelavci je poz
nan kot prizadeven in vesten delavec. 
IVANKI PETAN iz TOVARNE CELULOZE 
IN PAPIRJA »DJURO SALAJ« Krško 

Tovarišica Ivanka je v svoji petnajstletni 
pripadnosti kolektivu aktivno delovala v sam
oupravnih organih in družbenopolitičnih or
ganizacijah. Opravljala je vrsto najodgovor
nejših funkcij, vse do predsednice centralnega 
delavskega sveta. Delovne naloge opravlja 
vestno in strokovno. 
MILENI SINTIČ iz SOP-TOZD IKON 
Kostanjevica 

Tovarišica Milena je bila na svoji dolgoletni 
delovni poti vedno v vrstah tistih, ki so bili pri
pravljeni poleg rednega dela prispevati še 
kaj več. Pri opravljanju različnih družbenop
olitičnih nalog uživa vsled svojega tovariškega 
odnosa zaupanje in podporo sodelavcev. 
Čeravno odhaja v pokojismo prepričani, da 
njena družbena aktivnost ne bo prenehala. 

IRENI STRGAR iz Laboda TOZD LIBNE 
Krško 

Tovarišica Irena prejema Srebrni znak za 
svoje delo v organih občinske organizacije 
zveze sindikatov in dolgoletno aktivnost v 
osnovni organizaciji. Pri delu jo odlikuje 
vestnost, odgovornost in tovarištvo. 
JERNEJ VINTAR iz TRANSPORTA Krško 

Tovariš Jernej opravlja delo voznika in pri 
tem delu ga sodelavci priznavajo kot 
vzglednega delavca. Kljub terenskemu delu 
najde čas tudi za družbenopolitično delo, kjer 
si prizadeva za dosledno uresničevanje 
interesov delavcev. Ravno zato so mu sode
lavci že drugič zaupali tudi vodenje osnovne 
organizacije zveze sindikatov. 
STANISLAV ŽUPEVC iz METALNE-TOZD 
TGO SENOVO 

Tovariš Stane je dolgoleten in uspešen akti
vist tako v svoji osnovni organizaciji zveze sin
dikatov kakor tudi v organih občinske orga
nizacije. Posebne zasluge ima pri uresničeva
nju nalog zveze sindikatov na področju 
športno-rekreativne dejavnosti. 
PLETERSK1 ANTONU iz METALNE-TOZD 
TGO SENOVO 

Tovariš Toni že vrsto let opravlja odgovor
ne naloge v zvezi sindikatov, tako v osnovni 
organizaciji, v odboru sindikata delavcev ko
vinske in elektroindustrije in v občinski orga
nizaciji. Na vseh področjih si prizadeva za ut
rjevanje vloge zveze sindikatov v političnem 
sistemu socialističnega samoupravljanja. 
Ugled, ki ga uživajo naši kovinarji v Sloveniji 
in Jugoslaviji,je neločljivo povezan z njegovim 
delom. 

Tovariš Pleterski je ob tej priložnosti 
prejel tudi pisno priznanje za uspešno 
in ustvarjalno opravljanje nalog sekre
tarja OS ZSS Krško. 
V imenu RS ZSS mu ga je izročil Drago 
Š ter ban. 

OSNOVNA ORGANIZACIJA ZVEZE SIN
DIKATOV METALNA-TOZDTGO SENO
VO 

Osnovna organizacija zveze sindikatov Me-
talne-TOZD TGO je razmeroma mlada orga
nizacija, ki pa jo kljub temu odlikujejo mnoge 
uspešne aktivnosti tako na področju utrjeva
nja vloge delavcev v obvladovanju družbene 
reprodukcije, kot na področjih kulture, športa 
in rekreacije. Njeno delo je tesno povezano z 
življenjem krajevne skupnosti Senovo. 
OSNOVNA ORGANIZACIJA ZVEZE SIN
DIKATOV TOVARNE CELULOZE IN PA
PIRJA »DJURO SALAJ« KRŠKOTOZD PR
OIZVODNJA CELULOZE 

Aktivnost osnovne organizacije v TOZD 
Proizvodnja celuloze sega že v sam začetek 
obstoja delovne organizacije »Djuro Salaj« in 
je še danes zelo prisotna na vseh področjih 
družbenopolitičnega dela. Tako je uspeh 
njenega dela viden na konkretnih rezultatih 
na samoupravnem in družbenopolitičnem 
področju. 

KRAJEVNA SKUPNOST 
KRŠKO 

Praznovanje krajevnega praznika 

V skladu s sklepi organizacijskega odbora 
za pripravo praznovanja praznika krajevne 
skupnosti Krško vas obveščamo, da je 
za čas od 11 . 6. do 16. 6. 1986 predviden 
program prireditev. 
Pozivamo vsa društva, ki želijo v okviru 
tega termina sodelovati s športnimi in 
kulturnimi prireditvami, da nam do 
20. 5. 1986 dostavijo pismeni program, 
s katerim želijo sodelovati. Program 
naj zajema opis prireditve, rokovno 
opredelitev znotraj določenega termina 
ter navedbo osebe, s katero bo odbor 
kontakt ir al. 
Svoje predloge posredujte na sedež krajev
ne skupnosti Krško, vse ostale potrebne 
informacije pa lahko dobite na tel. 71-029. 
Zaradi planiranja in obveščanja prijav 
po tem roku ne bomo mogli upoštevati. 

Organizacijski odbor 
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Predsedstvo OK ZKS KRŠKO je na 2. seji, 
dne 31. 3. 1986 sprejelo 

SKLEP, 
da v letu 1986 podeli 

SPOMINSKA PRIZNANJA 

za tridesetletno zvestobo in predanost 
Zvezi komunistov Jugoslavije ter za rev
olucionarno in požrtvovalno delo pri gradi
tvi in utrjevanju naše samoupravne socia
listične družbe naslednjim tovarišem in 

tovarišicam: 
u OO ZK: 

1. BAJT ALOJZ Rudnik rjavega premoga 
Senovo 

2. BOl.TES MARTIN Kostanjevica 
3. GUČEK TEREZIJA Senovo 
4. HODE FRANC TCP Djuro Salaj. TOZD 

Vzdrževanje Krško 
5. KOŠIR JANEZ Kostanjevica 
6. PERČIČ ROMAN Metalna. TOZD TOO Senovo 
7. PRKIČ LUKA Nuklearna elektrarna — II. 

Krško 
8. ROMIH KARLO MAK. DS SS Krško 
». ŠTIII MAGDALENA OŠ Jurij Dalmatin Krško 

10. URBANČ ANICA Osnovna šola Milke Kerin 
Leskovec 

11. ŽUPANC KAJKO Upravni orisani SO Krško 
Krško, dne 25. aprila 1986 

Občinski komite ZKS Krško 
Predsedstvo 

ODLIKOVANCI IZ OBČINE KRŠKO: 
PREDSEDSTVO SFRJ JE ODLI
KOVALO: 

Z UKAZOM ST. 20: 
1. Za zasluge na področju javnega delova

nja, ki pomeni prispevek k splošnemu napred
ku države z REDOM REPUBLIKE Z BRO
NASTIM VENCEM 

— tovariša MURKO FRANCA 
2. Za zasluge in uspehe pri delu, pomemb

ne za socialistično graditev države z REDOM 
ZASLUG ZA NAROD S SREBRNO ZVEZ
DO 

— tovarišico BIZJAK JOŽEFO 
— tovariša JUVANC FRANCA 
— tovariša KOLAR BLAŽA 
— tovarišico KOVAČIČ VERO 
3. Za zasluge in uspehe pri delu, pomemb

ne za napredek države z REDOM DELA S 
SREBRNIM VENCEM 

— tovariša ALEGRO ANTONA 
— tovariša AVGUŠTIN IVANA 
— tovarišico GOBEC VERO 
— tovariša GOMILŠEK JERNEJA 
— tovariša ŽURAJ MILANA 
4. Za prizadevanje pri socialistični graditvi 

države z MEDALJO ZASLUG ZA NAROD 
— tovarišico KOŽUH OLGO 

— tovariša NOVAK DANIJELA 
— tovariša PETAN ANDREJA 
— tovariša ŠOSTER GORAZDA 
5. Za prizadevanje in uspehe pri delu z ME

DALJO DELA 
— tovariša JENŽUR ANTONA 
— tovariša KOZOLE DANIJELA 
— tovariša STARC ANTONA 

Z UKAZOM št. 10, z dne 24. 2. 1986: 
1. Za zasluge in uspehe pri delu, pomemb

ne za socialistično graditev države, z REDOM 
ZASLUG ZA NAROD S SREBRNO ZVEZ
DO 

— tovarišico HOČEVAR LIDIJO 
— tovarišico VAHČIČ—METELKO 

DRAGICO 
— tovariša ŽOHER IVANA 
2. Za zasluge in uspehe pri delu, pomemb

ne za napredek države z REDOM DELA S 
SREBRNIM VENCEM 

— tovariša KROŠF.LJ PAVLA 
3. Za prizadevanje pri socialistični graditvi 

države z MEDALJO ZASLUG ZA NAROD 
— tovariSico OREŠNIK—BRODNIK 

OLGO 
4. Za prizadevanje in uspehe pri delu z ME

DALJO DELA 
— tovariša SINTIČ FRANCA 

Občinska konferenca ZRVS Krško 

6. redna programsko-volilna konferenca OK ZRVS Krško 

Zoran Šoln: .Izroči lo obeh praznikov, 
ki ju danes praznujemo, nas zavezuje, 
da naša sedanjost in nadaljnji razvoj 
ne moreta in ne smeta bit i le želja ter 
upanje, ampak predvsem obveza sleher
nega izmed nas." 

(Iz slavnostnega govora predsednika SO Krško, 
Zorana SOLNA na slavnostni seji, 25. aprila 
1986) 

SREBRNI Z N A K O F 
JANEZU VOLČANJŠKU 

V času od septembra 1985 do konca februa
rja 1986 so bile programsko-volilne konferen
ce po vseh krajevnih organizacijah ZRVS 
občine Krško. Vodstva krajevnih organizacij 
so na njih izvolila nova predsedstva in posa
mezne komisije. Ker je dosedanjim vodstvom 
potekel štiriletni mandat, je prišlo do zame
njave v vseh krajevnih organizacijah preko 
60% nosilcev posameznih funkcij, kar je v 
skladu s pravili in statutom ZRVS Slovenije in 
Jugoslavije. 

Konferencam v krajevnih organizacijah je 
sledila programsko-volilna konferenca občin
ske konference ZRVS Krško. 

Komisija za kadrovske in administrativne 
zadeve pri Predsedstvu OK ZRVS občine 
Krško je na svojih rednih sejah pripravila 
predloge kandidatov za vse vodstvene funk
cije v občinski konferenci. 

Volilna konferenca je bila izvedena ob 
popolni udeležbi članov 18. aprila letos. Poleg 
članov in delegatov so bili prisotni član 
Predsedstva RK ZRVS Slovenije, Alojz Fer-
bežar, predstavniki DPO in upravnih organov 
SO Krško ter predstavniki OK ZRVS Brežice 
in Sevnica. 

Poročilo, ki ga je pripravil predsednik, 
Anton Alegro, je vsebovalo pregled dela, 
opravljenega v preteklih štirih letih, oceno 
vloge in pomena zveze rezervnih vojaških sta
rešin v družbi, zlasti podružbljanja splošne 
ljudske obrambe in družbene samozaščite. Ob 
koncu je bil sprejet program dela za naslednje 
obdobje — vzgoje in izobraževanja rezervnih 
vojaških starešin občine Krško, zlasti v 
srednjeročnem obdobju 1986—1990. 

Delegati konference so izvolili nove člane 

za nosilce pomembnih funkcij v vodstvenih 
organih ZRVS na občinskem nivoju. Prednost 
so dobili mlajši člani, zadolžitve pa so 
razdeljene takole: 

— predsednik P OK ZRVS: Blaž Kolar 
— podpredsednik P OK ZRVS: Igor 

Rudman 
— sekretar P OK ZRVS: Dušan Vladič st.. 

dosedanji sekretar 
— predsedniki komisij: 

Ivan Srpčič 
Slavko Šribar 
Milan Jazbec 

— predstavnik G. Cerklje: Miloš Matic 
— blagajnik: Jože Cvar 
— predstavnik ZSMS Krško: Milena To-

plišek 
— predstavnik ZZB NOV Krško: Milan 

Ravbar 
— član: Vojko Omerzu 
— član: Janez Žičkar 
Poleg predsedstva in komisij so bili izvolje

ni še člani: 
— odbora za kontrolo materialno-finanč-

nega poslovanja, 
— samoupravnega sodišča in 
— medobčinskega sveta ZRVS (Kolar in 

Vladič po funkciji). 
Izvoljeni organi in telesa OK ZRVS: 
— 35-članska občinska konferenca, v kate

ri so zastopane vse krajevne organizacije 
ZRVS; 

— 13-člansko predsedstvo (glej zgoraj); 
— delegati za vodstvene funkcije v RK 

ZRVS Slovenije in Zvezni konferenci ZRVS 
Jugoslavije (iz občine Krško sta predlagana 
Blaž Kolar in Niko Žibret); 
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ŠTIRI LETA PRIJATELJSTVA IN SODELOVANJA 

V teh dneh se iztekajo 4 leta, odkar je bila 19. 3. v Krškem in 2.4. 1982vObrigheimu slovesno 
podpisana listina o prijateljstvu in sodelovanju med obema občinama. V njej je izražena 
obojestranska volja in pripravljenost, da bosta občini razvijali in krepili medsebojno prijateljstvo 
in sodelovanje v vseh možnih oblikah družbenega, kulturnega, športnega in gospodarskega 
življenja. Predvsem pa naj bi se to prijateljstvo in sodelovanje zakoreninilo in preraslo v trajno in 
trdno prijateljstvo med ljudmi. Občini sicer ločuje razdalja preko 900 km, ki pa vendarle ni 
predstavljala nobene ovire za uspešno uresničevanje vsebine podpisane listine. Zato je prav, da se v 
teh dneh ozremo na prehojeno pot in ugotovimo, koliko je bilo doseženega v tem času. 

— kandidat za predsednika ZK ZRVS 
(Janez Japelj iz Ljubljane). 

Program usposabljanja, ki smo ga sprejeli 
na konferenci, se že izvaja po določenih 
temah: 

— sodobni aspekti specialne vojne proti 
SFRJ (že končana), 

— moralni dejavnik naših oboroženih sil 
(na programu maja), 

— preverjanje znanja, 
— tema o vojaško-politični situaciji v svetu 

in pri nas, 
— izvedba streljanja z AP ali pištolo (po 

možnosti), 
— razna tekmovanja, ki bodo junija, 

septembra in decembra na ravni republike, 
občine in sosednjih občin iz SR Hrvatske. 

Udeleženci konference smo poslali pozd
ravno pismo 10. kongresu ZKS. 

Dušan Vladič st. 

REZERVNI STAREŠINE 
LETOS V SLOVENIJI 

16. srečanje rezervnih vojaških starešin Jugo
slavije »Bratstvo in enotnost 86« bo letos med 2. 
in 4. julijem v SR Sloveniji. 

Po zbranih prijavah se ga bo udeležilo 
okrog 1000 rezervnih vojaških starešin iz vseh 
republik in pokrajin. 

Posavje bo v tem času gostilo 45 rezervnih 
vojaških starešin iz SR Bosne in Hercegovine. 
Po trenutnih dogovorih se bodo ti gostje mu
dili v občinah Krško in Brežice 2. in 3. julija, 
medtem ko bodo 4. julija dopoldne odpotova
li na osrednjo proslavo — srečanje, ki bo v 
Kranju. 

Program bivanja gostov, rezervnih vojaških 
starešin iz SR Bosne in Hercegovine, se bo 
pričel s sprejemom (2. julija popoldne) že pred 
vstopom v občino Krško in bo razen protok
olarnih formalnosti obsegal še delovna sreča
nja s člani krške OK ZRVS, izmenjavo iz
kušenj, obiske v organizacijah združenega de
la ter krajevnih skupnostih, ogled kulturnega 
programa... 

Gostitelji, OK ZRVS Krško, si bodo 
prizadevali, da bi čas, ki ga bodo obiskovalci 
prebili v Posavju, izkoristili za čimveč plodnih 
stikov med njimi in predstavniki družbenop
olitične skupnosti, družbenopolitičnih orga
nizacij, strokovnih služb upravnih organov in 
Garnizije Cerklje. 

Dušan Vladič st. 

Občinska košarkarska zveza 
KOŠARKARJI RAKE NAJ
BOLJŠI 

V občinski košarkarski ligi so letos sodelo
vale naslednje ekipe: Raka, Brestanica, 
Transport, Godba, Podbočje, Prosveta, Rost-
frei in Rožno. 
REZULTATI FINALNIH TEKEM 
Raka : Brestanica 42:28 
Transport : Godba 20:0 
Raka — Transport 60:44 
KONČNI VRSTNI RED 
1. Raka 
2. Transport 
3. Brestanica 
4. Godba 

Ekipa Godbe ni prišla na finalno tekmo. 
ZTKO Krško 

Še isto jesen, komaj pol leta po podpisu lis
tine, je pri nas gostoval mešani pevski zbor 
Sengerkranz-Frohsinn in s tem navezal prve 
stike z moškim pevskim zborom DPD »Svobo
da« iz Brestanice in pihalnim orkestrom TCP 
»Dj.Salaj« Krško, ki sta nato maja 1983gosto-
vala v Obrigheimu. Poleti 1983 je skupina 20 
šolarjev iz Obrigheima letovala v počitniški 
skupnosti v Nerezinah, predlanskim paje ena
ka skupina naših šolarjev letovala v Obrighei
mu. V juniju 1984 je bila pri Rokometnem klu
bu Krško na gostovanju rokometna sekcija 
športnega društva Germania. V lanskem letu 
pa je, sicer na lastne stroške, ponovno letovala 
skupina šolarjev iz Obrigheima v Nerezinah. 

To je le nekaj skopih podatkov o dose
danjem sodelovanju. Predvsem pa moramo za
pisati, da so se v tem času med posameznimi 
družinami in šolarji obeh občin spletle pristne 
prijateljske vezi, zlasti med člani obeh pevskih 
zborov. Med obema zboroma je sklenjeno 
pobratenje, dogovorjene so konkretne oblike 
sodelovanja. Tako bo pevski zbor iz Obrighei
ma v času od 16. do 20. maja letos na obisku in 
gostovanju v naši občini, za kar mu zlasti mo
ški zbor iz Brestanice pripravlja bogat prog
ram. V juniju letos pa naj bi Rokometni klub 
Krško sodeloval na meddruštvenem turnirju 
ob 50-letnici rokometašev ŠD »Germania« v 
Obrigheimu. Vedno več družin iz Obrigheima 
prihaja na večdnevne obiske oziroma celo na 
letne dopuste k svojim novim prijateljem pri 
nas, vedno več paje tudi zanimanja za organizi
rane izlete po Sloveniji in Jugoslaviji. 

Kar težko si predstavljamo, kako prizadevni 
in domiselni so Obrigheimovci pri uresničeva
nju vsebine listine. Skoraj ni številke njihovega 
občinskega glasila, ki ne bi vsebovala novic iz 
krške občine oziroma prispevkov o medseboj
nem sodelovanju in prijateljstvu, pogosto pa 
objavljajo informacije tudi v lokalnem in 
deželnem časopisu. V letošnjem koledarju za 
okraj Neckar-Odenwald je objavil g. Hoff-
mann obišrnejši prispevek o krškem kapu
cinskem samostanu in njegovi knjižnici, med 
obiskom v njem pa je pri pregledu listin odkril 
doslej neznani originalni načrt gradnje tega 
samostana, pripravlja pa še več drugih infor
macij s kulturno-zgodovinskegapodročjanaše 
občine. Prav tako v teh dneh ustanavljajo 
društvo, ki naj bi združevalo vseobčinske insti
tucije in organizacije ter skrbelo za izvajanje 
aktivnosti na podlagi dogovorjenega progra
ma obeh občin, s čimer želijo postaviti sodelo
vanje na najširšo podlago. Poleg tegaso 1. mar
ca začeli uporabljati uradni poštni žig, ki po
nazarja oba občinska grba z znakom atoma 
kot simbolom pobratenja. Prav tako so ob 
vhodih na območje občine postavili napisne ta
ble o pobratenju oziroma sklenjenem pri
jateljstvu in sodelovanju. Predolg bi bil spisek 
tamkajšnjih aktivistov, od prejšnjega in se
danjega župana, gospodov Ertla in Zimmer-

manna, pa gospodov Hoffmanna, Ernsta, Sch-
niderja in drugih, pa vse do občinskega sveta 
(skupščine) ter posameznih organizacij in 
društev, ki imajo v svojih letnih programih dela 
načrtovane konkretne naloge. 

Priznati moramo, da je bilo v štirih letih kar 
precej dogajanj, pa tudi razmišljanj in pobud 
za nadaljnji razvoj prijateljstva in sodelovanja, 
ki mu v Obrigheimu namenjajo posebno 
pozornost in ga visoko cenijo. Vzporedno s te-

PRIJATELJSKI ZBOR NA 
OBISKU 

Prijateljski pevski zbor Sangerkranz Froh-
sinn iz prijateljske občine Obrigheim v Zvezni 
republiki Nemčiji se bo med 16. in 19. majem 
mudil na obisku v naši občini. 

Goste bodo ob prihodu sprejeli v brestani
ški osnovni šoli, med svojim obiskom pa bodo 
nastanjeni po domovih svojih gostiteljev, kar 
je še zlasti pomembno za navezovanje in utrje
vanje prijateljskih vezi. Gostitelji bodo 
pevcem iz Nemčije v prostem času razkazali 
nekaj zanimivosti naše občine, osrednji del 
programa njihovega bivanja pri nas pa bo vse
kakor sobotni koncert (17. maja ob 18.30 ) v 
Delavskem domu Edvarda Kardelja v Krškem. 

Na koncertu bosta sodelovala tudi domača 
zbora »Svoboda« iz Brestanice in »Viktor 
Parma« iz Krškega. 

V domu bo pred koncertom tudi otvoritev 
razstave dveh slikarjev amaterjev, enega iz 
gostujočega in enega iz brestaniškega pevske
ga zbora. 

Koncerta in srečanja, ki mu bo sledilo, se 
bodo, razen nastopajočih, udeležili v imenu 
gostitelja predstavniki Skupščine občine 
Krško,in delegacija občine Obrigheim z žup
anom Rolandom Zimmermanom na čelu. 

mi dogajanji potekajo določene aktivnosti tudi 
pri nas. Poleg priprav za omenjena gostovanja 
je Komisija za mednarodno s&delovanje pri 
OK ZKS Krško v januarju letos, ko je ugodno 
ocenila dosedanje delo na tem področju, pred
lagala predsedstvu občinske skupščine, naj bi 
vsi trije zbori skupščine v okviru tematike med
narodnega sodelovanja obravnavali tudi ure
sničevanje vsebine podpisane listine in sprejeli 
ustrezne akcijske usmeritve. Poleg tegaje pred
lagala ustanovitev ustreznega odbora kot 
delovnega telesa občinske skupščine z nalogo, 
da skrbi in usmerja aktivnosti posameznih de
javnikov za izvajanje dogovorjenih prog
ramov obeh občin. Vse to in zgoraj navedena 
dogajanja pa narekujejo, da tudi v naši občini 
pospešeno nadaljujemo delo za uresničevanje 
vsebine listine in v skladu s tem razvijamo vse 
oblike sodelovanja med občani obeh občin in 
njihovimi organiziranimi oblikami. 

Slavko Kunej 
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V ZNAMENJU 

ODMEVI NA KONGRES 
ZSMS 
• Nekaj vtisov sem si dobil ob poslušanju ra
dia in televizijskih prenosih, druge pa od 
sošolcev, ki so pomagali pri delu in so sedaj 
malo utrujeni. Mislim, da seje mladina predra
mila iz mirnega sna in pričela delati. Kongres je 
prinesel veliko dobrih idej, kako pa se bodo 
uresničile, pa bomo še videli. 
• Na kongresu so se delegati dotaknili veliko 
problemov, od šolstva do elektrarn. Zanimivo 
pa je bilo, daje bil samo en delegat kmet, ki pa je 
lepo povedal, da en sam delegat med štiristo 
ostalimi ne more povedati vsega, kar vznemirja 
tudi mlade kmete. 
9 Kaj vse so na kongresu obravnavali, ne vem 
čisto točno. Sloje menda za to, da bi mladi do
bili večji vpliv in da bi jih družba bolj poslušala. 
Če se že niso ničesar dogovorili, pa so za to 
priložnost vsaj uredili Krško, ki je včasih zelo 
zanemarjeno. 
• Kongresu je bilo namenjeno veliko 
pozornosti, morda še preveč, in to zaradi vse
bine in ciljev. Potrebno je izboljšati družbeni in 
ekonomski položaj mladih in opozoriti naše 
vodilne može, da danes brez mladih ne gre. 
• Moram povedati, da sem bil tudi sam na 
kongresu. Ne kot delegat, ampak kot sne
malec. Tako sem lahko vse slišal. Moram reči, 
da so bili delegati zelo kritični. Največsogovo-
rili o šolstvu in onesnaževanju narave. Dota
knili pa so se tudi tem, ki so stare že štirideset 
let. 
• O delu na kongresu ne vem veliko. Največji 
dogodek pa je bil koncert pop in ročk skupin na 
Trgu Matije Gubca. Tam pa je bilo preveč raz
bijanja po instrumentih. Vseeno pa mislim, da 
je kongres uspel in da se bodo kongresi še 
ponavljali. 
• Mladi ne bomo dovolili, da bi prišlo do 
posegov v naravo brez pametnih razlogov, saj 
želimo, da bi tudi naša generacija imela urejeno 
življenje. Če je kongres uspel, bomo videli šele 
čez čas. Upam, da besede na kongresu ne bodo 
izzvenele v prazno, čeprav je tudi to v da
našnjem času mogoče. 

• Na kongresu so sodelovali tudi ekologi, ki 
se borijo za čisto okolje in so proti nuklearkam 
in hidroelektrarnam, če te uničujejo okolje. Za 
jedrske elektrarne pravzaprav nisem, ampak 
zoper hidroelektrarne tudi nimam po
mislekov. Koliko nezaposlenih ljudi bi dobilo 
delo in z njim tudi sredstva za vsakdanje 
življenje. 
• Meni se je zdelo naše mesto v kongresnih 
dneh preveč kičasto. Prevelikevsotedenarjaso 
šle za nepomembne stvari. Vsaj delček tega bi 
lahko dali šoli, da bi bolje razumevali 
strokovne predmete. Sicer pa so po dolgem 
času naše ceste spet enkrat pometli. 
• Glede kongresnega programa bi lahko re
kla, da je bil pester in da je bilo za vsakega ne
kaj. Preveč pa je bilo trde glasbe. Resnično pa 

se mi zdi žalostno, da so se vse niti pletle v teh 
dneh v Krškem, mladi pa le nismo bili o vsem 
obveščeni. 
• Ob kongresnih dneh sem videl razne napise. 
Na enem izmed njih je pisalo: Manj, toda bolje 
delati! S tem se jaz ne strinjam. Že takodelamo 
zelo malo, če pa bi se ravnali po napisu, ne bi 
delali niči 
• Mladinci krške šole smo kongres doživljali 
bolj ob zabavi, ki je je bilo dovolj. Kongres seje 
končal, težko pa bi že danes rekli, če je bil us
pešen! Če se bo res kaj sprsmenilo in če besede 
ne bodo ostale le besede, pa bomo videli na 13. 
kongresu. 
• Če ne bi vedel, daje v Krškem kongres mla
dine, bi mislil, da so se zbrali raketarji. Povsod 
same rakete. Zvečer pa skoraj nisi videl fanta, 
ki ne bi imel v roki steklenice. Ampak to jesen-
čna stran, ki bi lahko izostala. Problem, ki seje 
meni zdel najbolj zanimiv in o katerem so raz
pravljali tudi na kongresu, pa je zaposlovanje 
mladih ljudi. Kako bo tedaj, ko se bodo za 
menoj zaprl a šolska vrata, ne vem, zdi pa se mi, 
da nebo lahko. Vse drugo paje za mlade manj 
pomembno. 
• V soboto, ko je bil kongres, smo imeli učen
ci naše šole pouk. Mene to ni motilo, čeprav so 
se nekateri jezili. Mogoče paje to simbol, saj le 
delo lahko reši večino problemov. 

MOJA DOMOVINA: NEKOČ 
LEPA, ČISTA... 

Domovina, mojadomovina, domovina vseh nas, ki 
živimo v svobodni, Tito vi Jugoslaviji. Radi te imamo, 
želimo te ohraniti takšno, kakršna si bila v starih 
časih. Lepa, čista... 

Molčim in se čudim. Čudim se ljudem, ki sploh ne 
vedo, kaj je domovina in jim zanjo ni prav nič mar. 
Čudim se ljudem, ki v naši domovini, navkljub vsem 
nam, ki jo imamo radi, onesnažujejo okolico svojih 
domov, naših domov, naše reke in gozdove... Kako je 
to mogoče? Starejši samo govorijo, veliko preveč — 
premalo pa ukrepajo. Vse je padlo na naše rame, na 
naše mlade, še prezelene rame. Bomo zmogli to težko 
breme? Boto sploh mogoče? Seveda bo, saj čutimo, da 
je to potrebno. To smo dolžni, če drugemu ne, naši 
domovini. 

BRIGADIRSKO POLETJE 
SE BLIŽA 

Do pričetka letošnje brigadirske sezone nas 
ločita le še dva meseca in zato so razne pripra
vljalne aktivnosti,ie v polnem teku. 

Letos bo v Sloveniji organiziranih 67 MDB, 
ki bodo sodelovale na akcijah v Sloveniji (9 
akcij, 46 brigad) ter na akcijah Sirom 
Jugoslavije. 

Brigadirji MDB Matija Gubec se bomo 
letos udeležili MDA »ROGLA 86« Sodelovali 
bomo vi l . (drugi) izmeni od 20. julija do 9. av
gusta. Z narni bodo še brigadirji iz Mozirja in 
Kopra. 

Po prvih informacijah bomo nameščeni ali 
v bungalovih ali v planinski koči, urejali pa 
bomo cesto na Pesek in smučišča. 

Vsi, ki si želite malce drugačne akcije, se 
nam lahko pridružite. Prijavnice so na voljo 
pri predsednikih osnovnih organizacij ZSMS, 
v Domu mladih pri Rudiju ter na OK ZSMS. 

Prav tako obveščamo vse brigadirje, da 
bomo ustanovili Klub brigadirjev, ki bo delo
val pri OK ZSMS Krško s sedežem v Domu 
mladih. 

O datumu ustanovnega sestanka Kluba 
boste obveščeni v naslednjih informacijah. 

Opozorilo: 
Prosimo vse osnovne organizacije ZSMS, 

da nas obveščajo o svojih lokalnih delovnih 
akcijah (že izvedeni^ ter nam posredujejo na
slednje podatke: dat]uni, trajanje (število ur), 
število udeležencev ter količino opravljenih 
del (m, m2, m5). Podatke potrebujemo za letno 
statistično poročilo SR Slovenije). 

Ponosna sem na tebe, domovina. Pa ne samo jaz, 
temveč tisoč in tisoč mladih src, ki te potrebujejo. Po
skušali se ti bomo oddolžiti, te napraviti lepšo, kot si 
zdaj. Zadnje, preproste besede veljajo tebi: domovi
na, rada te imam takšno, kakršna si. 

Suzana Simič, 8.a 
OŠ »Jurij Dalmantin« 

Krško 

Foto: Črt Čargo 
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UČENCI £Š KRŠKO O PROBLEMATIKI 
SREDNJEGA USMERJENEGA IZOBRAŽEVANJA 

Mladinska organizacija SŠ Krško je v okviru 
priprav na 12. kongres pripravila razpravo na 
temo usmerjenega izobraževanja. Najprej so o 
tem spregovorili na sestankih po oddelkih. 
Pogovor so vodili razredniki. Sledila j&razpra-
va, v kateri so sodelovali delegirani posamezni
ki oddelčnih skupnosti. Takoseje v četrtek, 27. 
marca 1986, zbralo okrog trideset učencev, ki 
so načeli nekaj najbolj žgočih tem. Razpravo je 
vodil Edi Štraus, predsednik OO ZSMS, kije v 
diskusijo vpletal nekatere značilne ugotovitve 
s srečanja srednješolcev v Slovenj Gradcu, kjer 
sta bila z Igorjem Fifnjo osebno prisotna. 

Proizvodno delo in delovna praksa. 
Učenci ugotavljajo, da program tudi po 

strokovni plati ni ustrezen in da se delovne na
loge ponavljajo iz leta v leto (elektrotehnična 
usmeritev). Pri tem bi lahko izvzeli podjetji Isk
ra in Metalna. Mladim je potrebno zaupati tudi 
zahtevnejša dela. Inštruktorji naj bi bolj delali 
z učenci in v času prakse manj opravljali svoje 
primarno delo. Posebno v velikih delovnih or
ganizacijah bi delo inštruktorja morali profe-
sionalizirati, kar so zaključili tudi v Slovenj 
Gradcu. Poleg tega je potreben tesnejši stik s 
šolo. 

Učenci tudi menimo, da je praksi namenjeno 
premalo časa. To so posebej poudarili učenci 
papirniške usmeritve (2. letnik). 

Poleg tega tudi praktični pouk na šoli ni 
povsod dobro organiziran. Pogosto ni kaj de
lati ali pa se ponavlja enako delo. 

Sicer pa učenci menijo/da jeorganizacija pr
oizvodnega dela v primerjavi zdrugimi srednji
mi šolami pri nas dobro organizirana. 

Ustreznost programov in predmetnikov 
— Učenci so se dotaknili nekaterih 

predmetov. Predmet KRT za energetike ima v 
4. letniku preveč elektronike in premalo 
energetike. 

— V program OTP bi morali vnesti več teh
ničnega risanja za strojnike. Premalo gaje tudi 
v 2. letniku. Pri tem predmetu gre tudi za po
dvajanje snovi s predmeti v naslednjih letnikih 
strojništva. 

— Večji poudarek bi morali dati SJ, saj 
učenci menijo, daje to predmet, ki lahko naj
bolj širi splošno kulturo in razgledanost. Poleg 
tega je potrebno doseči večjo spretnost v us
tnem in pisnem izražanju. 

— Snov pri TJ naj bi še bolj kot doslej 
vsebovala tehnični jezik. Naši učenci se tudi ne 
strinjajo, daje možno v 1. letniku napredovati z 
nzd ceno iz tujega jezika (IV. stopnja 
zahtevnosti). Tu se vidi neenotnost v zahtevah 
glede na ostale usmeritve (papirništvo, ru
darstvo). Če že ni TJ obvezen za vse učence, naj 
se uvede kot fakultativni predmet. Ob se
danjem stanju se ustvarjajo nemogoče situa
cije, ko učenci, kijih pouk TJ ne zanima, mo
tijo ostale učence in učitelja. 

— Mislimo tudi, da bi morali snov zd
ravstvene vzgoje drugače zasnovati, saj se 
mnoge teme ponavljajo iz osnovne šole. Vse
kakor bi morali dati poudarek prvi pomoči. 
Učbeniki 

To je problem, ki ga učenci in učitelji 
pdgosto izpostavljajo, toda glavne žrtve iz
padejo le učenci, ki se nimajo iz česa učiti ali pa 

so obstoječi učbeniki neustrezni. Tako so n.pr. 
težave z učbenikom za OE v 1. letniku ter z 
učbeniki za 2. letnik elektrotehnične usme
ritve, kjersi morajopomagati s knjigami izdru-
gih republik. 

Zelo slab je tudi učbenik za SJ v 4. letniku, 
čeprav so ga pravkar izdali. Še huje jepri OE v 
3. letniku, saj učbenikasploh-ni in učenci si mo
rajo zelo zahtevno snov zapisovati. Ob tem naj 
izrazimo veliko zadovoljstvo, ker je tov. Ro
zman za svoj predmet sestavil skripta. Želimo 
si, da bi takih poskusov bilo več. 

Učiteljski kadri 
V preteklem šolskem letu se je tudi na naši 

šoli zaostril problem ustreznega učiteljskega 
kadra. Učitelji strokovnih predmetov so začeli 
odhajati v proizvodnjo. Manjkajoče pogosto 
nadomestijo drugi učitelji, ki te stroke ne poz
najo najbolje. To sproži cel kup nevščenosti, 
rezultat pa je neresen odnos učencev do 
predmeta in slabo znanje. Družba kot celota 
mora končno sprevideti, da je tudi učitelja 
potrebno motivirati, da ostane na šoli in da tam 
dobro dela. 

OO ZSMS 
Srednja šola Krško 

Naši srednješolci na tujem 

ALI JIM NUDIMO DOVOLJ? 

Vedno je težko, kadar poskušamo najti me
rila, kako bi kakšno stvar ocenjevali. Recimo 
razvoj, napredek v določeni smeri, v določenih 
pogojih, v določenem kraju in času. Ker se na
sploh ljudje radi nagibamo k zmotam, se tudi 
tu pojavi vrsta napak: ali so naše merske enote 
prevelike ali premajhneali ne merimo od začet
ka ali pa smo si zastavili pretežko nalogo in 
skušamo izmeriti že to, kar še ni pokazalo re
sničnih sadov, marveč se nam bo obrestovalo 
čez mnogo let. 

V takšnih dvomih smo, ko hočemo meriti 
naše šolanje srednješolcev v tujini, to je otrok, 
ki so prerasli program slovenske dopolnilne 
šole in želijo dopolnjevati in širiti svoje znanje 
na srednješolski ravni, tako kot na primer 
učenci DDU Ljubljana, ki v Stuttgartu tudi 
letos pridno obiskujejo 9. in 10. razred, orga
niziran v obliki tečajev posameznih predme
tov. Pravkar smopričeli s poukomslovenskega 
jezika, ki zavzema največ ur tega dopolnilnega 
izobraževanja. Že pri našem prvem srečanju 
smo se pogovorili, zakaj jih privlači slovenski 
jezik. 

O tem jeziku niso govorili kot o materinšči
ni, marveč kot o jeziku svojih starih staršev, 
sorodnikov in prijateljev. Skoraj vsi so prima
knili v svoje razmišljanje o jeziku počitnice v 
domovini, lepote Jugoslavije, stike, ki so jih v 
tem času navezali z domovino in ki so v najstni
ških letih še posebno močni. Čustveneobarva-
na motivacija je bila zelo močna, skoraj je 
prevladovala. 

Vendar je mnogo mladih ljudi v starostni do

bi med 14. in 16. letom razmišljalo čisto 
razumsko: več jezikov znaš, več veljaš. Človek 
se mora razvijati in si pridobivati novo znanje. 
V tujini se mladim ljudem, zlasti otrokom, 
katerih starši niso pognali korenin v novi kul
turni prostor, zapirajo možnosti za nadaljnje 
šolanje in izobraževanje. Treba se bo vrniti 
domov in si še mlad, poln moči in ustvarjalnega 
zanosa izboriti svoj prostor pod soncem. Zato 
pa se je potrebno učiti. 

In ko tako človek opazuje in posluša njihova 
prepričanja, njihoveželje in potrebe, ne veš, kaj 
bi meril in kakšno merilo bi si izbral, ko sedimo 
skupaj v soboto ali nedeljo, medtem ko uživajo 
njihovi nemški vrstniki prosti čas in se pripra-

Moj oči 

Moj oči je star 39 let. Dobro obvlada ne
mščino. Ime mu je Jože. Ima črne lase. Moj 
oči ima rjavo-zelene oči. Je 1,69 m velik. Ka
dar imam skrbi, me vedno razume. Če je 
nedelja, gremo včasih na sprehod. Ko oči 
pride domov, to je ob 5. uri, se gre kopat in 
potem gleda televizijo. In če sem končala z 
nalogami, greva jaz in moj oči igrat karte. 
Imam ga zelo rada. 

Sandra Fleischhacker, 
5 r. slov. dopl. šole 

Nagold 

vljajo za odhod v disko ali na zabavo (morda 
celo »razredno« obarvano). Smo sredi sveta, kj 
ne nastopa sentimentalno, marveč po strogih 
tržnih pravilih ponudbe in povpraševanja, 
konkurence in reklame, prodira ne le v vsak
danje življenje naših mladih, ampak tudi v 
njihovo zavest, v njihove odločitve in 
življenjsko pot. 

Je že dovolj, da se zbiramo in trudimo, da jim 
ponudimo čim več? Verjetno bomo pred 
merjenjem in tehtanjem rezultatov, pred raz
glabljanjem o upravičenem in neupravičenem 
morali še veliko dajati, tako naša družba kot 
celota kot vsak njen posameznik, delati in pre
pričevati, pridobivati in se boriti, ponujati vsaj 
enakovredne, če že ne boljše »usluge, kot so jih 
vajeni v šolstvu svojega kapitalističnega sveta, 
preden bomo vzeli v roke meter in začeli meriti 
to, kar morda niti ni izmerljivo. 

Marjana Požun 

Gotovo niste vedeli! 

REPUBLIŠKI PRVAK IZ 
BRESTANICE 

Na republiškem tekmovanju 
Kaj veš o prometu, kije bilo pred 
kratkim v Mariboru, je največ . 
točk zbral Iztok J U N K A R iz bres
taniške Osnovne šole »Adam 
Bohorič«. 

Iztok je za osvojitev prvega 
mesta v republiškem merilu moral 
zbrati največ točk z odgovori na 
testna vprašanja ter z vožnjo s 
kolesom po mestnih ulicah in po 
poligonu. 

Mentor prometnega krožka v 
Osnovni šoli Brestanica je tova-
rišica Ksenija MAJNIK. 
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IZ INFORMACIJ OK ZSMS 
Na osnovi Pravilnika o podeljevanju priznanj 
v Zvezi socialistične mladine Slovenije 
objavljamo 

RAZPIS 
ZA SREBRNI ZNAK ZSMS V 

OBČINI KRŠKO 

Srebrni znak se podeli: 
— mladim družbeno-političnim aktivis

tom v občini oz. univerzi, ki s svojim aktivnim 
in uspešnim delom prispevajo pomemben 
delež k idejni in akcijski krepitvi ZSMS in so 
za to že prejeli bronasti znak ZSMS; (na vsa
kih tisoč mladih v občini se podelit* 

največ 3 znaki); 
— mentorjem, ki s svojim družbeno

političnim, vzgojnim delom dosegajo izrazite 
uspehe pri vključevanju mladih v aktivno 
družbenopolitično delo na interesnih podr
očjih in so za to že prejeli bronasti znak 
ZSMS; (na vsakih 3 tisoč mladih v občini naj
več dva znaka); 

— osnovnim organizacijam ZSMS, ki so v 
preteklem obdobju z dobro organiziranostjo 
mladih v svojem okolju najuspešneje prispe
vale k izvajanju aktivnosti ZSMS in izrazito 
izstopale po svojih delovnih uspehih (na vsa
kih petdeset osnovnih organizacij se podelila 
največ dva znaka); 

— družbenim organizacijam in društvom v 
občini, ki so v preteklem obdobju dosegla 
pomembne uspehe pri organiziranju in 
vključevanju mladih v oblike interesnega 
delovanja in s tem prispevala h krepitvi ZSMS 
kot najširše demokratične fronte mlade gene
racije (na vsakih tri tisoč mladih največ 
dva znaka). 

Srebrni znak ZSMS se podeli 25. maja na 
slavnostni seji OK ZSMS Krško. 

Opozorilo: 
Na osnovi 39. člena Pravilnika o podeljeva

nju priznanj v Zvezi socialistične mladine 
Slovenije je od 1. 1. 1986 za srebrni znak 
pogoj, daje mladinec oz. mentor že prejel bro
nasti znak. 

Prav tako morate na sejah osnovnih orga
nizacij ZSMS oblikovati predloge za bronasti 
znak (podeli ga OO ZSMS). Predloge obrav
nava predsedstvo osnovne organizacije ZSMS 
in sprejme dokončno odločitev, o kateri 
obvesti OO ZSMS ter OK ZSMS. 

V vsaki osnovni organizaciji se podeli bro
nasti znak: 

— mladim aktivistom, ki s svojim aktivnim 
in uspešnim delom v osnovni organizaciji 
ZSMS pomembno prispevajo k idejni in akcij
ski krepitvi ZSMS (na vsakih petdeset mladih 
v osnovni organizaciji največ 3 znake); 

— mentorjem, ki s svojim družbenopoliti
čnim, vzgojnim delom uspešno vključujejo 
mlade v družbenopolitično delo in delo na 
interesnih področjih (da se upošteva so
razmerje s številom mladih v OO ZSMS tako, 
da se na vsakih petdeset mladih podeli do 1 
znak); 

— v osnovnih organizacijah, ki štejejo do 
trideset mladih, se podelita največ dva znaka. 

Bronaste znake lahko na podlagi seznama 
dobitnikov dvignete na Občinski konferenci 
ZSMS Krško. 

Kostanjevica na Krki 

PRAZNIK OSNOVNE ŠO
LE »JOŽE GORJUP« 

25. april je praznik kostanjeviške osnovne 
šole. Letos so ga proslavili nadvse slovesno: z 
likovno razstavo, razstavo abecednikov v 
jugoslovanskih in tujih jezikih ter obiskom 
uveljavljenih slovenskih pesnikov. 

Dopoldne so bile štiri ure namenjene 
otroškemu extemporu s temo »pokrajina ob 
vodi«. Nastala dela so popoldne razstavili v 
prostorih šole, obenem pa goste seznanili s 
številnimi dejavnostmi učencev. Po slovesni 

akademiji je ob 18. uri prof. dr. Janez Milčin-
ski, predsednik Slovenske akademije znanosti 
in umetnosti, odprl razstavo Moje prvo berilo. 
V Lamutovem likovnem salonu so si tako 
obiskovalci lahko ogledali 745 abecednikov in 
prvih beril v zbirki Marjana Maiinška. 
Zbrane knjige so iz 115 držav in v 115 
jezikih, od tega je 86 slovenskih, 80 
jugoslovanskih ter 579 drugih. 

Prireditev je bila posvečena tudi 400-letnici 
Trubarjeve smrti, hkrati pu še neki krajevni 
znamenitosti: izpred 650 let seje ohranil pod
pis, ki priča, daje Kostanjevica že takrat imela 
učitelja. Na nekem dokumentu je podpisan 
kot Herman der Schulmaister /c Landestrost. 

PROSVETNI DELAVEC, 31. marca 1986 — 
št. 6 

VABILO NA POSVET 

Razvojna gibanja v vzgoji in izobraževanju pri nas 
Organizator: Zveza društev pedagoških delavcev Slovenije, Krško, 29. — 30. maju 1986 

Zveza društev pedagoških delavcev Slovenije praz
nuje letos 100-letnico ustanovitve pravega pe
dagoškega društva pri nas. To je bilo Pedagoško 
društvo učiteljev in šolskih prijateljev s sedežem v 
Krškem. Jubilej bomo proslavili delovno, in sicer z 
organizacijo posveta na temo Razvojnagibanja v vzg
oji in izobraževanju pri nas. Na njem se bomo kritično 
zazdi na prehojeno in nadaljnjo pot vzgoje in izob
raževanja, posebej pa bomo obravnavati naslednja 
pedagoška vprašanja: 

1. Vloga pedagoških društev v razvoju vzgoje in 
izobraževanja pri nas (dr. France Strmčnik), 

2. Vzgoja in izobraževanje v dolgoročnem razvoju 
Slovenije (dr. Ilija Mrmak) 

3. Nekatere značilnosti in premiki današnje insti
tucionalne predšolske vzgoje ter skrb za njeno nad
aljnjo rast (dr. Nuša Kotar), 

4. Značilni procesi in problemi v osnovni šoli 
(mag. Veljko Troha), 

5. Reforma srednjega izobraževanja in njeno nad
aljnje usmerjanje v luči rezultatov evalvacijskih razi
skav (dr. Janez Sagadin). 

Namen posveta je kritično razčleniti predagoški in 
družbeni položaj predšolske vzgoje, osnovnošolske 
vzgoje in izobraževanja ter srednjega usmerjenega 
izobraževanja, ki jih določa dosežena raven našega 
družbenega, gospodarskega in tehnološkega razvoja. 
Ob tem bomoobravnavali tudi problematiko usposa
bljanja pedagoških delavcev. Ciljev posveta pa ne bo 
mogoče uresničiti le z obravnavo v uvodnih referatih 
zajetih misli, temveč prav s primerjanjem naših 
družbenih, strokovnih, pedagoških, znanstvenih in 
drugih rešitev, ki usmerjajo procese vzgoje in izob
raževanja pri nas, s pedagoškimi, strokovnimi, 
tehnološkimi, materialnimi, raziskovalnimi in sam
oupravnimi možnostmi, ki so značilne za našo vzgojo 
in izobraževanje. 

Zato vabimo vse, ki lahko pripomorejo ne le k ana
lizi obstoječega stanja, temveč tudi k iskanju us
treznejših poti v nadaljnjem razvoju vzgoje in izob
raževanja, da se posveta aktivno udeleže. Poleg 
strokovnjakov, ki se s tem področjem ukvarjajo 
znanstvenoraziskovalno, ali družbenopolitično, 
družbeno-samoupravno, nadzorno in svetovalno, še 
posebej vabimo neposredne nosilce vzgojno-izobraže-
valnega procesa na posvetu obravnavanih področij 
vzgoje in izobraževanja. 

Samoupravna in pedagoška vodstva predšolskih 
delovnih organizacij, osnovnih in srednjih šol, ter 
vodstva drugih ustanov prosimo, da omogočijo 
udeležbo svojim delavcem, ki se tudi po tej poti 
prizadevajo za kakovostno rast vzgoje in 
izobraževanja. 

Samoupravna in pedagoška vodstva predšolskih 
delovpih organizacij, osnovnih in srednjih šol, ter 
vodstva drugih ustanov prosimo, da omogočijo 
udeležbo svojim delavcem, ki se tudi po tej poti 
prizadevajo za kakovostno rast vzgoje in 
izobraževanja. 

Posvet bodo spremljale še druge dejavnosti. Tako 
bomo odprli razstavo o razvoju šolstva v Sloveniji, 
priredili bomo koncert našega renomiranega 
učiteljskega pevskega zbora Emil Adamič, organizi
rali ogled znamenitosti Krškega in njegove okolice in 
drugo. 

T O V A R N A C E L U L O Z E 
P A P I R J A 

diuro salaj 
• k n S ^ r\ ' K R Š K O 

OČKA, VRNI SE ZDRAV Z 
DELA 

Kakor veliko drugih mož, tudi moj očka 
služi naš kos kruha pri rudniku na Senovem. 

Čeprav ni rudar, je tudi njegovo delo težko. 
Večkrat mora v jamo, da ugotovi, ali elekt
rične naprave pravilno delujejo. Povedal mi 
je, da so od takrat, ko sejevjami vžgal metan, 
vse naprave nove in dosti bolj zahtevne od sta
rih. Že majhna napaka na strojih lahko 
pripelje do velike škode. Čisto majhna nepaz
ljivost elektrikarja lahko vzame na desetine 
človeških življenj. Zato mora po vsakem delu 
še enkrat pregledati vse naprave. 

Velikokrat sem že gledala na televiziji, kako 
so tudi iz jugoslovanskih rudnikov nosili 
mrtve rudarje. Tako je ostalo že veliko otrok 
brez očetov. Vedno kadar le slišim o kakšni 
rudarski nesreči, takoj pomislim, da se kaj ta
kega ne bi zgodilo na Senovem in tudi ne 
drugje na svetu. 

Prav zato sem vsak dan srečna, ko vidim, da 
se je očka vrnil zdrav z dela. Moja največja 
želja, je. da ne bi nikdar v življenju slišala 
besed, ki bi mi povedale, da se je moj očka 
ponesrečil na delu. 

Tatjana Čižmek, 5.a 
OŠ Senovo 

Prispevek za lit. natečaj 
TCP »Dj. Salaj« 
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POSAVSKA 
STANOVANJSKA 
ZADRUGA KRŠKO 

Član Posavske stanovanjske zadruge Krško 
je lahko vsak občan, ki gradi, obnavlja ali 
rekonstruira stanovanjsko hišo na območju 
občine Krško ali Brežice. Član je lahko tudi te
daj, ko objekt gradi izven teh občin, vendar je 
zaposlen in plačuje stanovanjski prispevek na 
njunem območju. 

Občani, ki želijo postati člani Posavske 
stanovanjske zadruge, morajo že imeti loka
cijsko in gradbeno dovoljenje, priložiti pa mo
rajo tudi načrt. 

Pri strokovni službi Posavske stanovanjske 
zadruge v Krškem, CKŽ 30, dobijo potrebne 
obrazce, kijih izpolnijo sami razen obrazcev z 
izvlečki materialov za stanovanje po GN 
GIPOS, ki jih izpolni nadzorni organ. (Nad
zorni organ je lahko najmanj gradbeni tehnik z 
opravljenim strokovnim izpitom). 

Obrazci zajemajo le okvirni del materialov 
za gradnjo, vse ostale pa mora nadzorni organ 
še dodati. 

Pristopnina za vpis v Posavsko stano
vanjsko zadrugo znaša 5.000.— din. 

Stanovanjska zadruga pa obračuna za svoje 
storitve 6% manipulativnih stroškov od 
prometa. 

Ko izpolni navedene pogoje, lahko član Po
savske stanovanjske zadruge prične poslovati. 

Ugodnost gradnje preko Posavske stano
vanjske zadruge Krško je v prvi fazi delovanja le 
nabava gradbenih reprodukcijskih materialov 
brez prometnega davka, ne pa tudi kreditiranje, 
zato morajo člani paziti, da ne nabavljajo mate
riala preko kritja. 

Člani zadruge nabavljajo materiale na pod
lagi predplačila, ki ga nakažejo na ŽR Po
savske stanovanjske zadruge (gotovina, pos
ojila) z naročilnicami zadruge. Nabavijo lahko 
le toliko materiala, kot jedoločeno v normati
vu potrebnega materiala iz gradbenega načrta. 
V primeru, da ga nabavijo več, kot dopušča 
normativ, mora stanovanjska zadruga obraču
nati tako temeljni kot ostale davke za preko
račene količine. 

Pri enkratnem nakupu lahko člani nabavijo 
le tisti material, ki je naveden na naročilnici. 
Dopisovanje na naročilnici ni dovoljeno, 
kakor tudi ne sprememba materialov. 

Vsak član mora ob dvigu materiala v proda
jalnah podpisati dobavnico in en izvod zahte
vati zase zaradi kontrole prejetega in fakturi
ranega materiala. 

Člani so dolžni sporočiti zadrugi spremem
bo stalnega bivališča zaradi uskladitve 
evidence kakor tudi zaradi vročanja pošte. Do
gaja se tudi, da dobavitelji pošiljajo naročeni 
material za člane na naslov zadruge in ne na 
naslov člana. 

Zato naj člani pri nabavi materiala, ki se bo 
prevažal z železnico, posebej poudarijo (oz
načijo na naročilnici), na kateri naslov je treba 
material dostaviti. 

Članom, ki samovoljno nabavijo material 
brez kritja,in tistim, ki na pisni opomin ne po
ravnavajo dolga v 8 dneh, zaračunamo za
mudne obresti po splošni stopnji (trenutno 
73%) in jih obremenimo v kartoteki. 
Članom bomo pošiljali obvestila o evidenci 
stanja skupaj s kopijami računov enkrat 
mesečno. 

GRADBENI REPRODUKCIJSKI MATERI
ALI 

To so vsi tisti materiali, ki se nabavijo brez 
plačila prometnega davka in se vgradijo v 
stanovanjske objekte ter postanejo njihov ses
tavni del. 

Stanovanjska zadruga nabavlja reproduk
cijske materiale, ki spadajo v tarifni številki 1 in 
11 temeljnega prometnega davka. 

V tarifno številko 1 spadajo naslednji materia
li: cement, mivka, pesek, kamen, apno, beton, 
betonski bloki, armaturne mreže, betonsko 
železo, betonski strešniki, žica, elektroinstala-
cijski material, vodovodni materiali, materiali 
za centralno ogrevanje, dimniki, strešna lepen
ka, bitumen, ibitol, steklo, žlebovi, barve,laki, 
pigmenti, glazure, ibitol, steklo, žlebovi, 
barve, laki, pigmenti, glazure.premazna sreds
tva, razredčila, PVC folija, topli podi (podolit, 
vinaz, tapison, itison), tapete, rezan in tesan 
les, pluta, izdelki iz plastike, litoželezne kopal
niške kadi, emajlirani izplakovalniki, žičniki, 
pipe, peči za centralno kurjavo, vse vrste cevi 
(plastične, litoželezne, svinčene, pocinkane, 
pohištvene, črne). 

Našteti materiali, nabavljeni z naročilnico 
Posavske stanovanjske zadruge, so oproščeni 
plačila prometnega davka v višini 30,90% 
(17,4% — temeljni prometni davek + 13,5% — 
posebni republiški prometni davek). 

Izjema so izdelki, ki se priključujejo na insta
lacijsko mrežo; zanje se pri nakupu plača 
temeljni prometni davek v višini 17,4%. To so: 
kombinirane peči za centralno ogrevanje, ra
diatorji, ventili, bojlerji, LTZ kopalniške kadi, 
plafonjere, električni števci in ure, vodovodne 
pipe, vodomeri, mešalne baterije, ventili, 
elektro omarice, ekspanzijske posode, vti
čnice, stikala, doze. 

V tarifno številko 11 pa spadajo naslednji 
materiali: stavbno pohištvo (okna, vrata, 
rolete-lesene, plastične, kovinske) parket, ke
ramični izdelki (zidna in strešna opeka, zidne 
in talne ploščice), sanitarna keramika (bideji, 
straniščne školjke), marmor, okrasno kamenje, 
lesene zidne in stropne obloge. 

Našteti materiali, nabavljeni z naročilnico 
Posavske stanovanjske zadruge Krško, so 
oproščeni plačila prometnega davka v višini 
21,50% (8% — temeljni prometni davek + 
13,50% — posebni republiški prometni 
davek). 

Izjema so izdelki, ki se priključujejo na insta
lacijsko omrežje, od katerih se plača prometni 
davek po stopnji 8%. To so: bideji, WC školjke, 
splakovalniki, ipd. 

Posebnost so gradbeni reprodukcijski mate
riali, za katere je kupec že po zakonu oproščen 
plačila vseh prometnih davkov pri prodajalcih; 
te naj občani nabavljajo neposredno. To so: 
peči na trda goriva, termoizolacijski materiali 
— tervol, siporex do debelin 8 cm, novoterm, 
stiropor, kombi-plošče, izolacijska pluta, per-
litipd. 

Z naročilnicami stanovanjske zadruge ni 
mogoče nabavljati opreme in raznih pripomo
čkov, ki ne postanejo sestavina stanovanjskega 
objekta. Sem sodijo mešalci, lopate, kladiva, 
pohištvo, karnise, lestenci, bela tehnika, elekt
rične peči. 

VGRADITEV MATERIALOV 
Za opravljanje storitev obrtnikov (prevozi, 

izkopi, razna instalacijska dela, zidarska in 
druga dela) se ne obračuna oziroma oprosti 
plačila davka od storitev v višini 10%, če ima 
obrtnik registrirano dejavnost in izstavi stano
vanjski zadrugi račun, ki je prijavljen pri 
pristojni Davčni upravi, in če je sklenjena 
kooperacijska pogodba med zadrugo in izva
jalcem del. 

Vsak material, ki je nabavljen z naročilnico 
stanovanjske zadruge, mora biti pogodbeno 
vgrajen. Če dela izvaja obrtnik — kooperant, 
mora biti sklenjena kooperacijska pogodba, če 
pa material vgrajuje zadružnik sam ali s 
pomočjo znancev in sorodnikov, pa mora le-ta 
z zadrugo skleniti pogodbo o delu. 

Temeljni prometni davek za izdelke, ki se po 
tar. št. 1 in 11 izjemoma obdavčijo (to so 
elementi, ki se priključujejo na instalacijsko 
omrežje), so dolžni zaračunati prodajalci z 
računom, ki ga pošljejo Posavski stanovanjski 
zadrugi. 

Če prodajalci tega ne storijo, zaračuna in 
odvede davek stanovanjska zadruga in 
obremeni člana zadruge v kartoteki. 

Člani zadruge, ki grade kombiniran, to je 
poslovno-stanovanjski objekt, morajo dosta
viti ločene popise materialov. 

Poleg stanovanjskega dela lahko grade tudi 
poslovni del objekta preko zadruge le v prime
ru, če le-ta zavzema manj kot polovico objekta. 
V nasprotnem primeru pa morajo za vse 
količine materialov, potrebnih za poslovni del, 
plačati vse davčne obveznosti. 

Posavska stanovanjska zadruga p.o. KRŠKO 

KOVINARJI TOKRAT V 
KRMELJU 

Informacija o delovnem tekmovanju kovi
narjev in avtomehanikov Posavja v organizaci
ji Občinskega sveta Zveze sindikatov Sevnica 

Na pobudo Republiškega odbora sindikata 
delavcev kovinske in elektroindustrije Slove
nije se vsako leto organizira tekmovanje kovi
narjev in avtomehanikov, tako bo letos 3. re
gijsko tekmovanje organizirano v Metalni-
TOZD Krmelj,in sicer za naslednje poklice: 
— varilci REO 
— varilci MAG 
— varilci TIG 
— plamenski varilci 
— strugarji 
— rezkalci 
— orodjarji 
— obratni elektrikarji 
— ključavničarji 
— avtomehaniki Diesel 
— avtomehaniki Otto. 

Dosedaj seje prijavilo 141 tekmovalcev iz 
celotne regije, zadnji rok prijav pa je 21. 4. 
1986. Zmagovalci (prvi trije) po disciplinah se 
bodo udeležili republiškega tekmovanja te 
stroke v prvi polovici junija na Ravnah. Pri
prave so v polnem zamahu, računa se na velik 
odziv pokroviteljev, to je delovnih organizacij 
kovinske stroke iz Slovenije in Hrvatske, ki 
poslovno sodelujejo z našimi delovnimi 
organizacijami. 

Tekmovanje se bo pričelo v Metalni Krmelj 
17. maja ob 6. uri. 

Sekretar org. odbora: 
Zdravko Groboljšek 
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BAVBAV ALI PREDZAKONSKO SVETOVANJE 
Z naslovom želiva vzbuditi pri vas zanimanje, da boste sploh prebrali naslednje vrstice. 
Želiva vam pojasniti, kaj j« predzakonsko svetovanje in še kaj drugega in to ne le tistim, ki ste se 

odločili, da boste zaceli živeti v dvoje, temveč tudi vsem drugim. 

Že od leta 1980 Zakon o zakonski zvezi in 
družinskih razmerjih obvezuje bodoča zakon
ca, da pred sklenitvijo zakonske zvezeobiščeta 
zakonsko svetovalnico pri centru za socialno 
delo. 

In tako v Zakonsko svetovalnico pogosto 
vstopajo parčki, ki jim lahko kar iz oči prebereš 
zaljubljenost, hkrati pa hude odpore, da so mo
rali priti še v svetovalnico. 

Kaj se lahjco skriva v ozadju tega odpora, 
nezadovoljstva in včasih celo bolj ali manj 
prikrite jeze? 

Mogoče je to vprašanje: Zakaj je to sploh 
potrebno? Saj sem se že odločil, da se poročim. 
Ali bi mi to radi sedaj preprečili? 

Mogoče: Ali bom tu dobila recept, kako 
srečno živeti v zakonu? 

Ali: Kdo ima pravico, da se vpleta v najino 
intimno življenje? 

In še in seje lahko takih vprašanj, ki sepora-
jajo vsem tistim, ki so se odločili, da se bodo 
poročili in živeli v dvoje. 

Vsa ta vprašanja oziroma vsi ti odpori so 
razumljivi, še zlasti, če upoštevamo vse govo
rice, ki o predzakonskem svetovanju krožijo 
med ljudmi. Da bi te govorice postale bolj ko
ristne in imele realno informativno vrednost, 
bi vam želela predstaviti delo zakonske sveto
valnice in potek predzakonskega svetovanja. 

Namen predzakonskega svetovanja je infor
mirati tiste bodoče zakonce, ki to želijo, o 
stvareh, ki postanejo kar nenadoma pomemb
ne, ko se dva poročita, oziroma ko začneta 
živeti v dvoje. Sedaj namreč nista skupaj le 
kratek čas, uro ali dve, ampak ves čas. Na eni 
strani priznavamo potrebo po izobraževanju 
za vsak poklic, če ga hočemo dobro in z 
zadovoljstvom opraviti, na drugi strani pasmo 
premalo osveščeni, ko gre za sprejem vloge 
moža ali žene (očeta ali matere); za to se vse 
premalo pripravimo in usposobimo, naše 
znanje je pogosto odvisno le od vzorov iz ok
olja, v katerem živimo. 

Veliko mladih ali razočaranih parov pa želi 
živeti v drugačnih odnosih, kot so jih navajeni v 
svojem okolju, vendar pogosto ne vedo, kako 
to doseči. 

Namen predzakonskega svetovanja je, da 
tiste pare ali posameznike, ki želijo obogatiti 
svoja spoznanja o skupnem življenju, informi
ramo o novih življenjskih situacijah, v katerih 
se znajdejo, in o možnostih za reševanje števil
nih problemov v njih. 

Za reševanje nastalih problemov v novi 
življenjski situaciji je zelo pomembno dobro 
razumevanje partnerjev. Kako priti do 
razumevanja, kako ustvarjalno reševati kon
flikte in kako se odkrito pogovoriti o težavah, 
o tem se s skupino pogovarja psiholog. 

Večina mladih parov si ureja materialne 
pogoje za skupno življenje. Kako najbolj 
smotrno urediti ta vprašanja, govori socialna 
delavka, ki seznanja tudi z veljavnimi predpisi, 
ki urejajo zakonsko zvezo in družinska 
razmerja. 

Mnogi si še ne želijo ali pa ne morejo takoj 
ustvariti družine, zato bo zanje zanimiv zd
ravstveni del predzakonskega svetovanja. 

Drugim bodo najbolj zanimive vse informa
cije o materinstvu in negi otrok, še posebno, če 
otroka že pričakujejo; o tem slikovito pripove
duje pediater. 

Predzakonsko svetovanje je organizirano 
skupinsko (zaželeno je čimveč diskusije), in 
sicer enkrat v mesecu dva dneva po tri ure. 

Udeleženci predzakonskega svetovanja ve
likokrat izrazijo željo, da bi bilo takih 

Počitniška skupnost Krško 

USPEŠNA SEZONA 1985 
27. februarja letos so se sestali člani izvršne

ga odbora Počitniške skupnosti Krško. 
Pregledali so poslovanje v preteklem letu in 
sprejeli nekaj sklepov za delo v novi sezoni. 

Zaključni račun je pokazal, daje skupnost V 
preteklem letu uspešno poslovala. Vse ob
veznosti so poravnane, za razširitev mate
rialne osnove dela pa je ostalo še 4.569.756 
din. 

Razvojni program naselja v Nerezinah vse
buje tudi protipožarno zaščito. Večina članov 
je račune za sofinanciranje nabave gasilske 
opreme že poravnala, del sredstev pa je oblju
bila TCP »Djuro Salaj«. Predvidevajo, da bi v 
času sezone za protipožarno zaščito angažirali 
še tri poklicne gasilce. 

Vsi člani skupnosti, ki še lahko plačajo izg
radnjo apartmajev v Nerezinah, bodo letos za
ključili izgradnjo. Večina ima že sklenjene 
pogodbe in plačane avanse. Višina prispevka 
za pridobljeno ležišče oziroma pridobitev sta
tusa člana skupnosti znaša za leto 1986 
150.000 din za ležišče. 

Bolj zapletene pa so stvari na Materadi. Po 
sedaj veljavnem zazidalnem načrtu za to 
območje je na krškem (in tržiškem) zemljišču 
predvidena gradnja športnih objektov. Zato je 

RAZPIS ZA PODELITEV PRIZNANJ 

KRAJEVNE SKUPNOSTI KRŠKO 
V LETU 1986 

Skupščina Krajevne skupnosti Krško pode
ljuje na podlagi 9. člena Statuta KS Krško 
in v skladu z ustreznim pravilnikom 

PRIZNANJA Z ZLATO, SREBRNO 
IN BRONASTO PLAKETO. 

Priznanje so namenjena posameznikom 
in organizacijam za njihovo delo in pri
spevek k dosežkom, ki so trajnega pomena 
za Krajevno skupnost Krško na področju: 
— razvoja naše samoupravne socialistične 

družbe; 
— uresničevanja ustavno opredeljenih 

družbenoekonomskih in političnih 
odnosov na posameznih področjih 
družbenega življenja in dela, posebej 
še na področju razvijanja delegatske
ga sistema in uveljavljanja krajevne 
samouprave; 

pogovorov še več in to nas vzpodbuja pri nad
aljnjem delu. 

Čeprav je obisk-v zakonski svetovalnici za 
bodoče zakonce obvezen, pa se moramo zave-
dati| resnice da nikomur ne moremo vsiliti 
nekega znanja, če ga noče sprejeti. 

Hkrati bi izrazila željo, da bi na svetovanje 
prišli tudi tisti pari ali posamezniki, ki so se odl
očili za življenje v dvoje brez formalne poroke 
ali pa tako že živijo, saj so teme tako organizi
ranih skupnih pogovorov zanje lahko enako 
zanimive. 

Gordana Rostohar, dipl. psiholog 
Miha Rostohar, dipl. psiholog 

izvršni odbor naše počitniške skupnosti 
imenoval komisijo, ki naj bi ugotovila, kakšni 
so naklepi SO Poreč, skupaj s sodnim ce
nilcem pa vrednost nepremičnin PS Krško. 

Skrajno neodgovoren in gospodarsko 
škodljiv je postopek TOZD Mizarstvo iz 
Krškega, ki je v Materadi postavil nov, 
komforten vikend brez soglasja, nima pa niti 
odkupljenih ležišč. Zato se bo IO odločil, ali 
bo Mizarstvo objekt odstranilo ali ga odsto
pilo članu, ki ima ležišča (Celuloza), ali pa si 
pridobil ležišča in plačal revalorizirano 
pristojbino za odkup. 

Za novo sezono so okvirno določene pe-
nzionske in režijske cene. 

pen/ion za člane 
za otroke od 3 do 10 let 
za otroke do 3 let 
neizkoriščeno ležišče 
stacionarij za prikolice 
turistična taksa (ca) 
režijski stroški 

din 
2.000 
1.400 

800 
250 

100.000 
160 
400 

Nerezine: 
— režijski stroški 250 
— turistična taksa (ca) 160 

— krepitve vloge in uresničevanja nalog 
družbenopolitičnih in družbenih orga
nizacij ter združenj občanov v kra
jevni skupnosti; 

— intelektualnega, raziskovalnega in ino-
vatorskega delovanja, ki tvorno pri
speva k napredku naše družbenopo
litične skupnosti. 

Pobude za podelitev priznanj lahko 
dajo organi krajevne samouprave, druž
benopolitične in družbene organizacije, 
druge delovne in samoupravne skupnosti, 
vaški in mestnorajonski odbori ter občani. 

Komisija za priznanja in odlikovanja 
KS Krško bo upoštevala le pisne predloge 
z obrazložitvami, ki bodo prispeli na 
Krajevno skupnost Krško do 30. 5. 1986. 

Komisija za priznanja in odlikovanja 
KS Krško 
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UTRINKI Z REPUBLIŠKEGA STRELSKEGA PRVENSTVA 

Strelska sekcija leskovškega TVD 
Partizan je bila konec marca gostitelj 
jubilejnega - tridesetega republiškega 
prvenstva v streljanju s serijsko zračno 
puško in s pištolo. 

V ta namen so v športni dvorani 
Osnovne šole heroja Milke Kerin ure
dili 51-mestno strelišče. Organizatorji 
pravijo, da so delavci — vodstvo šole s 
svojim razumevanjem in pomočjo v 
veliki meri omogočili izvedbo tekmo
vanja. Finančno so prireditev podprle 
nekatere organizacije združenega de
la, medtem ko je pokroviteljstvo nad 
tekmovanjem prevzela skupščina ob
čine Krško. 

Tekmovalo je 92 ekip in 490 strelcev 
iz 108 strelskih družin, normo za 
udeležbo na državnem prvenstvu v 
Hotinji vasi pa je doseglo 212 
udeležencev. 

Izmed domačih strelcev sta se naj
bolje uvrstila Slobodan Manojlovič in 
Janko Sotošek s po 366 krogi, medtem 
ko je prvcruvrščeni, Danilo Hrobat iz 
Nove Gorice, nastreljal 377 krogov. 
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NACIONALNO VPRAŠANJE IN NJEGOVE POJAVNE 
OBLIKE 
(povzetek predavanja za učitelje) 

Eno od žgočih vprašanj današnjega dne je prav gotovo tudi nacionalno vprašanje in njegove pojavne 
oblike. Ne mine teden, da o tem ne bi spreogovorila sredstva obveščanja. Ideja, da bi o tem zvedeli kaj 
več, je nastala v SŠ Krško na sestanku OO ZKS. Ker delamo z mladino, smo toliko bolj odgovorni do 
tega občutljivega vprašanja. Iz sedanje jugoslovanske prakse vemo, da je prav mladina tista, ki jo 
nacionalisti najlažje zavedejo in izkoristijo za svoje interese. 

Tako smo za predavanje pridobili dva človeka, ki ses temi problemi srečujeta pri svojem vsakdanjem 
delu; dr. Rizman se ga loteva znanstveno-raziskovalno, dr. Jogan pa z zornega-kota vsakdanjega 
političnega življenja. Idejo za predavanje je podprl tudi občinski komite ZKS, ki je k sodelovanju 
povabil vse učitelje. Srečali smo se marca letos. 

V uvodu je dr. Rudi Rizman v glavnih pot
ezah prikazal, kako gledajo na ta vprašanja po 
svetu. Nacionalizem namreč poznajo tudi v 
deželah, kjer živi ena nacionalnost. V ZDA so 
gojili idejo o »talilnem loncu«, kjer naj bi se 
številne nacije stapljale druga v drugo in tako 
pojava nacionalizma ne bi bilo. Ideja se seveda 
ni uresničila. Danes vse bolj prevladuje pre
pričanje, da pomeni raznovrstnost ras celo 
prednost, zato je prav, da razvijamo t. im. kul
turni pluralizem. 

V Franciji so razvijali model asimilacije, 
podobno prakso opazimo še v Bolgariji in Tu
rčiji. Njihov cilj je enotna in »čista« nacija. 

Znano je, da SZ poudarja načelo internacio-
nalizma, ta pa je nad nacionalnimi interesi, 
čeprav tam živijo 104 narodi, narodnosti in 
etnične skupine. Na Kitajskem pa so n.pr. 
popolnoma zanemarili to vprašanje v času kul
turne revolucije. 

V Afriki si glede tega niso belili glave, saj je 
veliko njihovih mej premočrtnih in kot take 
prav gotovo ne omejujejo posameznih 
narodov. 

Zanimivo je, da Marx in Lenin o nacio
nalnem vprašanju nista veliko govorila. Za 
Kardeljevo knjigo Razvoj slovenskega na
rodnostnega vprašanja pa lahko rečemo, da 
pomeni dovolj dolgoročno razumevanje tega 
problema. 

V nadaljevanju je dr. Savin Jogan plastično 
in konkretno orisal jugoslovanske razmere. 
Pojavi nacionalizma so se najbolj zgostili v letu 
1985. Če smo prejšnja leta beležili predvsem 
napisne akcije, so lansko leto vznemirili 
javnost pojavi agresije (hala Tivoli, primer Id
rije). Ob idrijskem izpadu je treba odkrito 
povedati, da nikakor ni šlo za globalni spopad 
med dvema narodoma, čeprav je ponekod tisk 
zadevo tako prikazoval. (Kot zanimivost Idri-
jčani navajajo, da jih je takrat obiskalo kar pet 
TV ekip, česar niso doživeli od vojne sem. Ko 
pa so jih kasneje, ko so se strasti umirile, Idri-
jčani sami povabili, ni bilo nikogar...) 

Vsekakor v Sloveniji ne moremo mimo dejs
tva, da se je od leta 1960 povečevalo število de
lavcev, ki so prihajali iz manj razvitih delov 
Jugoslavije. Razumljivo je, daje ob tem priha
jalo do mnogih kratkih stikov: glede stano
vanjskega vprašanja, šolanja otrok, dru
gačnosti življenjskih navad, drugačnosti kul
ture. Znano je, da so bili ti delavci zvečine 
nekvalificirani, brez delovnih navad in mnogi 
med njimi prvič zaposleni in samski ljudje. 
Priznati je treba, da seje vedno bolj kazala želja 
po znanju, usposabljanju, tako je danes njiho
va struktura bistveno drugačna (50% je K V ali 
PKV). 

Ob vsem naštetem pa ugotavljamo na
slednjo zanimivost: nacionalističnih izpadov 
nikakor ni največ tam, kjer je teh delavcev naj

več (Jesenice, Lendava, Primorje), čeprav bi 
tako pričakovali. 

Kako dalje? 
Dr. Jogan je najprej priznal, da tako inte

nzivno ne bomo več mogli zaposlovati de
lavcev iz drugih republik in pokrajin (visoke 
investicije). Nadalje je prepričan, da bomo z 
odpravljanjem splošnega kriznega stanja že v 
osnovi onemogočali pojavenacionalizma, kaj
ti prav to krizno stanje pogojuje nastajanje ta
kih ekscesov. Tu je predavatelj naštel: hiter 
padec življenjskega standarda, visoko infla
cijo, nezaposlenost in stanovanjsko problema
tiko ter apatičnost in nemir mlade generacije 
kot posledico vsega naštetega. Če k temu do
damo še nekatere zvezne ukrepe (devizni 

MbM IS M u l « - LMkMC 

3. mali maraton OF 
27. april 1986 ob M uri 

TEK V POČASTITEV 
DNEVA OF 

V Leskovcu je bil 27. aprila 3. tek OF, ki ga 
je pripravila atletska sekcija leskovškega TVD 
Partizan. Udeležilo se gaje 70 tekmovalcev — 
učencev OŠ, članov klubov in posameznikov. 

Izidi 
I. Mlajši pionirji — 2500 m: 1. I. Mihurko, 

OŠ Sevnica; 2. F. Mervar, Gor. Straža; 3. A. 
Kranjc, OŠ Sevnica. 

II. Mlajše pionirke — 2500 m: 1. M. Božič, 
OŠ Kostanjevica; 2. M. Kuzmički, OŠ Sevni
ca; A. Geršak, OŠ Leskovec. 

III. Starejši pionirji: 1. D. Hrvatin, OŠ Kos
tanjevica; 2. B. Koren, OŠ Sevnica; 3. J. Zupa
nčič, OŠ Leskovec. 

IV. Starejše pionirke — 2500 m: 1. B. Bahat, 
OŠ Sevnica; 2. N. Kuplenik, OŠ Kostanjevica; 
3. A. Klemenčič, OŠ Kostanjevica. 

V. Mladinci — 21000 m: 1. P. Drobne, Sev
nica; 2. F. Omerzel, Maraton (Leskovec); 3. R. 
Lazar, Maraton. 

VI. Člani — 21000 m: 1. A. Vidmar, v.p. 
Sinj; J. Križman, AS Šiška; P. Macuh, 
Podvelka. 

zakon, depozit, hranilne vloge, zakon o omeje
vanju skupne porabe), ni daleč od frustracijske 
situacije. 

Naše skupne naloge je predavatelj omejil 
takole: 

— Organizaciji SZDL in ZSS bi morali na 
svojih sestankih govoriti o zaposlovanju, 
pokojninah, stanarinah. Doslej smo na tem 
področju odpovedali. 

— Večjo vlogo mora odigrati šola. Od tod 
pričakujemo predvsem konstruktivno kri
tičnost, saj ni nujno, da bi bila branitelj 
vsakršne politike. 

— Programi ZK pišejo o oblikovanju na
cionalne zavesti, solidarnosti in o sožitju v 
Jugoslaviji. V tem smislu imajo pomembno na
logo sredstva informiranja, ki pa so doslej 
pogosto podlegala senzacionalizmu. 

Predavanju je sledil enourni razgovor. Dr. 
Rizman in dr. Jogan sta odgovarjala na vpraša
nja prisotnih učiteljev in sicer o mednacional
nih odnostih v Bolgariji in Turčiji, o delu 
Russlovega razsodišča (dr. Rizman je njegov 
član) in o položaju Slovencev, ki delajo v Beog
radu oziroma v drugih republikah. 

Zapis naj zaključim z mislijo dr. Jogana, ki 
pravi, da se nesporazumi pogosto pojavijo ob 
nepravični delitvi dohodka. Delo naj postane 
glavno merilo delitve dohodka! Tisti, ki ta 
dohodek ustvarja, naj odloča! 

Ivan Mirt 

VII. Veterani — 21000 m: 1. I. Bartol, 
Zadver; 2. L. Sotošek, Elektro Ljubljana; 3. 
M. Stopar, SK Brdo. 

VIII. Ženske — 21000 m: 1. M. Lavrič, 
Dolnje Ponikve; 2. I. Slak, Trebnje. 

IX. Ženske — 9000 m: M. Lampe, SK Brdo; 
2. R. Lampe, ŠD Jezica, 3. E. Zore, Maraton. 

Pokal OK ZSMS Krško 
1. mesto: OŠ Kostanjevica, 2. mesto: OŠ 

Sevnica, 3. mesto: OŠ Leskovec. 
Nagrade za prva mesta: člani — pokal Kovi

narske, članice — pokal ZTKO Krško, mla
dinci — pokal LB-TPB Krško, mladinke — 
pokal SOP, veterani — pokal TCP »Djuro 
Salaj«. 

Ostale nagrade so prispevali: M-Agrokom-
binat, TOZD Sadjarstvo in Trgovina 1; Seme
narna Ljubljana, prodajalna Krško; Merx 
Celje, prodajno skladišče Krško; TT Ljublja
na, enota Krško; Delavska univerza in knji
žnica Krško; DZS, prodajalna Krško; Elek-
trotehna, prodajalna Krško; Zastava avto, 
prodajalna Krško in Lekarna Krško. 

Pripravo in izvedbo teka je s prispevki 
podprlo kar 52 OZD, drugih organizacij in 
zasebnikov. 

NAGRADA INOVATORJU 
Maks Čurič, delavec Celulozinega tozda Pr

oizvodnja papirja, je k uspešnosti svojega 
kolektiva prispeval inovacijo, ki bistveno vpli
va na stalno hitrost papirnega stroja I pri nor
malnih tlakih. Tako je mogoče dosegati zelo 
visok čisti učinek proizvodnje. Komisija za 
množično inventivno dejavnost v TCP je skle
nila, da Čurič za svojo inovacijo prejme de
narno nagrado. 
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INFORMACIJE 

RS ZSS ZA OBVEŠČANJE V ZDRUŽENEM DELU 

STALIŠČA O NADALJNJEM 
RAZVOJU SISTEMA IN
FORMIRANJA IN KOMUNI
CIRANJA V OZDIH TER NA
LOGAH ZVEZE SINDIKA
TOV 
PRI TEM 

Predsedstvo republiškega sveta Zveze sindi
katov Slovenije je obravnavalo informacijo o 
uresničevanju stališč republiškega sveta ZSS o 
informiranju v ozdih in ugotovilo, da so kljub 
napredku na tem področju (posebej vidnem v 
kombiniranju različnih sredstev in načinov 
informiranja in komuniciranja, tehnoloških 
ter grafičnih posodobitvah in uvajanju raču
nalniško podprtih informacijskih sistemov) 
stališča republiškega sveta ZSS, posebej v 
tistem delu, ki govori o ustrezni vsebini infor
macij in podružbljanju, še vedno aktualna. 

Predsedstvo zato poudarja, da naj organiza
cije in organi ZSS: 

— v okviru svoje politične odgovornosti za 
informiranje in komuniciranje v ozdih stalno 
in sprotno ocenjujejo vsebino, pravočasnost in 
razumljivost informacij ter samoupravnim in 
poslovnim organom predlagajo spremembe in 
izboljšave; 

— spodbujajo izgradnjo takega sistema 
informiranja in komuniciranja v ozdih, ki bo 
kot notranje povezan sistem na kar najbolj 
smotrn način zagotavljal potrebne informacije 
ter omogočal dajanje pobud in predlogov in s 
tem posredno povečeval motivacijo za delo in 
samoupravljanje ter krepil pripadnost kolek
tivu; 

— dosledno uveljavljajo uresničevanje na
čela javnosti dela vseh zavezancev tega načela, 
pri tem pa naj bodo sami za zgled, da bo sistem 
informiranja in komuniciranja ustrezno opra
vljal svojo funkcijo; 

— delujejo tako, da se bo krepila 
odgovornost poslovodnih organov in strokov
nih služb za pripravo sprotnih in celovitih 
informacij, tako neposredno za odločanje kot 
za sredstva informiranja in komuniciranja; 

— na podlagi zakona o javnem obveščanju 
in zakona o družbenem sistemu informiranja 
zahtevajo preverjanje vsebine, organiziranosti 
in normativne urejenosti sistema informiranja 
in informacijskih sistemov ter zagotovitev 
potrebnih pogojev za delovanje informacijske 
in informativne funkcije, pri tem pa naj sami 
aktivno sodelujejo; 

— podprejo prizadevanja za tehnološko 
posodobitev informacijskih sistemov oziroma 
družbenega sistema informiranja, hkrati pa 
zahtevajo vsebinsko in organizacijsko po
vezanost informacijskih služb ter služb za 
informiranje in samoupravljanje v ozdih ter us
trezno dostopnost podatkov in informacij iz 
računalniško podprtih informacijskih siste
mov; 

— še bolj sodelujejo z novinarji in orga
nizatorji obveščanjavozdihtakopri razvijanju 
sistema informiranja kot tudi pri uveljavljanju 

in razlaganju lastnih stališč in aktivnosti 
(informiranje, usposabljanje, pomoč in 
zaščita); 

— ter vodstva ZSS na vseh ravneh tudi sa
ma nastopajo kot pomemben vir širših 
družbenoekonomskih informacij za delavce v 
ozdih. 

Predsedstvo naroča odboru za obveščanje in 
politično propagando, naj za uresničevanje teh 
stališč in obeh zakonov s tega področja sindi
kalnim organizacijam in aktivistom ter orga
nizatorjem informiranja v ozdih svetuje in po
maga pri konkretnih aktivnostih v ozdih in 
občinah. 

Ivanuša in Mihevčeva 
KRŠKO - V okviru 14. jugoslo

vanskih pionirskih iger 1984-1986 
Rastemo pod Titovo zastavo in pod 
geslom Pionirji veselo na delo, je bilo 
od 22. do 27. t. m. v Krškem 24. pi
onirsko posamezno šahovsko prven
stvo Slovenije za leto 1986. V prosto
rih hotela Sremič v Krškem se je v 9. 
kolih po švicarskem sistemu v zelo 
zanimivih dvobojih pomerilo 34 pi
onirjev in 30 pionirk. 

Med pionirji je po izenačenem boju 
zmagal Blaž Ivanuša (Logatec) pred 
Igorjem Jelenom (Lj) in Tomom Vi-
herjem (Maribor). Vsi trije so zbrali 
po 7,5 točke; sledijo 4. Kot (Krško) 6, 
5. P. Potočnik (Lj), 6. B. Potočnik 
(Maribor) po 5,5 točke itd. 

Pri pionirkah je bil boj še bolj izena
čen, kljub temu pa je lanska prvakinja 
Mariborčanka Narcisa Mihevc zaslu
ženo zmagala s 7 točkami, kolikor sta 
zbrali tudi drugouvrščena Kati Čampa 
(Lj) in tretjeuvrščena Anita Ličina 
(Maribor). 

Vrstni red pa je odločil šele žreb. 
Tako je 4. mesto osvojila Tina Kosec, 
5. mesto pa Vesna Sta vanj a (obe Ma
ribor) po 6 itd. Organizacijo je izvrst
no izpeljal šahovski klub Krško ob 
podpori hotela Sremič in pod pokrovi
teljstvom občinske konference SZDL 
Krško 

PAVEL PIRC. 
t>ELO 

Valvasorjeva knjižnica in čitalnica Krško pri
pravlja razstavo ilustracij akademske slikarke 

JELKE REICHMAN 

v prostorih Galerije Krško. 

Otvoritev bo v petek, 30. maja ob 18. uri. Na 
njej bo umetnico in njeno delo predstavil Janez 
Lombergar, umetnostni zgodovinar. 

Program bodo izvedli cicibani VVZ Krško iz 
enote Mojca. 

Razstava bo odprta od 30. 5. do 13. 6. 1986. 
Od 2. do 6. junija v dopoldanskem času bo 
predstavitev razstave in pravljična ura za sku
pine iz VVZ. 

M OBVEŠČEVALEC 
^ H 4 ' KOLEKTIVA l i T O N ! CELULOZE IN "APlflJA KRŠKO 

ODLIČNE UVRSTITVE 
MLADIH PLAVALK 

Trener Plavalnega kluba Celulozar Krško 
ŽARKO GOVEDARICA nam je posredoval 
rezultate tradicionalnega plavalnega mitinga 
»11. april«, ki je posvečen začetku izgradnje 
Novega Beograda. Udeležili so sega tudi naj
mlajši plavalci krškega kluba — pionirke in 
pionirji do 10. leta starosti. 12. in 13. aprila so 
se pomerili s svojimi vrstniki iz Makedonije, 
Beograda, Krškega, Splita, Kikinde, Kosova 
in gostitelja PK 11. april iz Novega Beograda. 

Ekipno so se naši plavalci uvrstili na 4. 
mesto, zahvaljujoč seveda dobrim uvrstitvam 
plavalk. Naše pionirke so se izvrstno odrezale 
v štafetah 4 x 100 m mešano in 4 x 100 m kravi, 
kjer so prekosile vse ekipe. Na zmagovalnih 
stopnicah so stale tudi 3 naše posameznice: 
NATALIJA REPEČ (100 m hrbtno), SER-
GEJA GRADIŠEK (50 m delfin) in IRENA 
RESMAN (50 m prsno). In še nekatere boljše 
uvrstitve Krčank: Natalija Repeč — dve drugi 
mesti, Sergeja Gradišek — eno drugo mesto in 
dve tretji mesti, Irena Reman — drugo 
in šesto mesto ter Maša Cargo — četrto in 
peto mesto. 

NAS G L A S — S K U P N E DE
L E G A T S K E I N F O R M A C I J E 
— Izdaja: INDOK center Kr
ško — Naklada: 1300 izvodov 
— Odgovorni urednik: Ivan 
Kastelic — Uredništvo: CK2 
12, 68270 Krško, tel. 71-768 — 
Tisk: Papirkonfekeija Krško 
— Glasilo je oproščeno te
meljnega davka od prometa 
proizvodov na podlagi mne
nja Republiškega komiteja za 
informiranje št. 421-1/72 z 
dne 5. marca 1980 — Za toč
nost podatkov in informacij, 
ki so objavljeni kot uradna 
obvestila ali pojasnila, odgo
varjajo posamezne službe, or
gani oziroma strokovni de
lavci, ki so pod temi teksti 
podpisani! 
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V začetku aprila seje mudil na protok
olarnem in prijateljskem obisku pri vods
tvu SO Krško general Edvard Pavčič, ko
mandant republiškega štaba TO. V 
njegovem spremstvu so bili še generali 
Stane Potočar — Lazar, Rudolf Hribernik 
— Svarun, Ferdo Šetrajčič in Miha Buta
ra — Aleks. 

Obiskali so TCP »Djuro Salaj«, v 
razgovoru s predstavniki naše DPS pa so 
razmišljali o izgradnji in razvoju spo
minskega območja Žumberak-Gorjanci. 

Foto: Črt Čargo 

REPUBLIŠKI POSVET VOZNIŠKIH INŠTRUKTORJEV 
Pretekli mesec je bil v Krškem posvet članov vseh sedemnajstih izpitnih komisij z območja SR 

Slovenije. 
To so predsedniki in člani komisij za opravljanje vozniških izpitov, ki so sedoslej sestajali lepo 

regijah, tokrat pa so se vsi zbrali v Krškem. V bistvu je to inštruktažni sestanek, na katerem so se 
udeleženci seznanili z novostmi pri bodočem delu in uskladili merila za ocenjevanje izpitnih 
voženj in testov. 

RAZSTAVA OPREME ZA 
MALE HIDROELEKTRARNE 

Od 13. do 16. maja, ko bo na Gospo
darskem razstavišču v Ljubljani prireditev 
Tehnika za okolje, bo Elektrotehniška zveza 
Slovenije v sodelovanju z Metalko pripravila 
specializirano razstavo opreme za male 
hidroelektrarne. Poglavitni namen je poma
gati občanom in organizacijam z izčrpnimi 
informacijami o možnostih nabave domače 
hidromehanske, strojne in električne opreme 
za male vodne elektrarne. 

Organizatorja bosta na enem samem kraju 
predstavila graditev malih hidroelektrarn v 
Sloveniji in Jugoslaviji. Zaobseženo bo vse od 
načrtovanja, projektiranja, inženirinških sto
ritev do opreme, ki je na voljo, in možnosti pri 
graditvi ter montaži. K sodelovanju so po
vabljeni izdelovalci opreme, od velikih 
družbenih organizacij do zasebnih obrtnikov, 
da bo program zares celovito predstavljen. 

Za specializirano razstavo sta se orga
nizatorja odločila zaradi tega, ker si male 
vodne elektrarne pri nas še zmeraj niso prido
bile veljave, ki bi si jo kot obnovljivi, čisti in ob 
določenih pogojih tudi ceneni vir električne 
energije zaslužile. Seveda pa so male vodne 
elektrarne pomembne tudi kot zanesljiv vir 
energije v izrednih razmerah. K večjemu raz
mahu graditve malih HE lahko prispeva tudi 
večja obveščenost interesentov — bodočih 
investitorjev elektrarnic z močjo nekaj kilo
vatov ali nekaj deset kilovatov za potrebe 
zasebnikov, ali pa nekaj večjih elektrarnic. 
Tiste z nekaj sto kilovati moči so primerne že 
za električno oskrbo manjših organizacij in 
zaselkov. 

Na razstavi opreme za male hidroelektrarne 
bo poseben informacijski center obisko
valcem pomagal s tehničnimi napotki za gra
ditev, s pojasnili o upravnih postopkih, s po
datki o potrebni projektni dokumentaciji in s 
podatki o opremi, kije dosegljiva. Med razs
tavo bodo pripravili tudi okroglo mizo, na 
kateri bodo posebno pozornost posvetili na

črtovanju in gradnji malih HE, pravni regula-
tivi, stroškom in financiranju ter organizi
ranosti graditve malih HE. 

Dodatne informacije o prireditvi so na 
voljo v Elektrotehniški zvezi Slovenije (Titova 
50, 61000 Ljubljana, tel. 061 316-886) ali 
neposredno pri predsedniku organizacijskega 
odbora, inženirju Rastu Močniku. 

IZ DELEGATSKIH KLOPI - 4. SKUPŠČINSKI SKLIC 
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Skupščina občine Krško — komisija za odlikovanja in občinska priznanja obja
vlja na podlagi 15. in 16. členaPravilnikazaizvajanjeodlokaoobčinskihpriznanjih 

RAZPIS 

ZA PODELITEV PRIZNANJ OBČINE KRŠKO 
ZA LETO 1986 

1. Občinska skupščina podeljuje posameznikom, samoupravnim organizacijam 
in skupnostim ter njihovim organom, skupinam in drugim organizacijam ter 
enotam oboroženih sil SFRJ naslednja občinska priznanja: 

a) VELIKI ZNAK OBČINE KRŠKO za življenjsko delo ali za izredne dosežke 
na področju družbenega in ekonomskega razvoja občine; 

b) ZNAK OBČINE KRŠKO se podeljuje za dosežene uspehe pri delu ali zadeja-
nja, ki v občini zaslužijo splošno priznanje ali imajo poseben pomen zadružbeni 
in gospodarski razvoj občine; 

c) PRIZNANJE OBČINE KRŠKO se podeljuje v primerih, ko niso izpolnjeni 
pogoji za podelitev znaka občine, pa je družbeno priznanje utemeljeno. 

2. Predlog lahko dajo: občinska skupščina in njeni organi ter delovna telesa, 
družbeno-politične organizacije, organizacije združenega dela, krajevne in 
interesne skupnosti, enote NOV Jugoslavije in oboroženih sil SFRJ ter druge 
samoupravne organizacije in skupnosti. Pobudo lahko dajo tem organom, or
ganizacijam in skupnostim tudi delovni ljudje in občani. 

3. V predlogu mora biti navedena vrsta priznanja, za katero se predlaga, z obrazl
ožitvijo in navedbo podatkov o predlaganem kandidatu, iz katerih je moč 
nesporno ugotoviti utemeljenost predloga. 

4. Predloge je treba poslati komisiji za odlikovanja in občinska priznanja sku
pščine občine Krško najkasneje do 5. maja 1986. 

Komisija za odlikovanja 
in občinska priznanja 

skupščine občine Krško 
Pa še to: 

ALI RES NE POTREBUJETE PREMOGA?! 
Zelo veliko prahu se po občini vrtinci ob novem načinu prodaje premoga. V Rud

niku rjavega premoga na Senovem so ugotovili, da niso trgovska, ampak pr
oizvodna organizacija,in da jih prodaja premoga preveč obremenjuje. Zato so ta 
posel prepustili trgovski organizaciji, ki se z nabavo kuriva že sicer ukvarja:M-
Preskrbi. 

Tokrat ne nameravamo razglabljati o možnostih za boljšo organiziranost pri 
Preskrbi, ampak so nas njeni delavci opozorili na dejstvo, da nekateri občani do
bavljenega premoga nočejo sprejeti. 

Izgovarjajo se, da so ga naročili za kurilno sezono 1986/87 in da ga bodo 
potrebovali in vzeli takrat, ne pa sedaj. 

Na pogovoru predstavnikov Izvršnega sveta skupščine občine Krško in M-
Preskrbe je bil sprejet 

SKLEP. 
da bodo pri M-Preskrbi črtali s seznama vse občane, ki so ali še bodo zavrnili 
pripeljani premog. 

Če bodo želeli premog dobiti, se bodo morali ponovno vpisati na konec seznama 
čakajočih naročnikov v poslovalnici M-Preskrbe. 

»NAJ* JEZIKI NA BOHOR-
JU 

Zadnja nedelja v aprilu je med posavskimi 
planinci že znana kot tradicionalna (deveta) 
Jezikova nedelja na Bohorju. 

Ce kdo še ne ve, kaj je to, mu povejmo, da 
gre za tekmovanje — reklo bi se — v treh disci
plinah: za najdaljši, najtežji in najlepše aranži
rani jezik. V tekmovanje pri planinski koči na 
Bohorju se lahko vključijo vsi, ki premorejo 
(to je edini pogoj!) kakršen koli užiten jezik. 

Tokrat je na srečanje prispelo okrog 900 
obiskovalcev in razen domačin so bili tam tu
di planinci iz Sevnice, Zagreba, Tržiča, Hras
tnika, Domžal... Skrbni organizatorji so 
obiskovalcem naročili celo avtobus, a žal je ta 
pol-prazen odpeljal mimo več kot petdeset 
čakajočih na enem izmed dogovorjenih mest 
— železniški postaji v Brestanici. Planinci so 
seveda (Izletniku navkljub) odkorakali na 
Bohor peš. 

Rezultati tekmovanja: 
— najdaljši jezik je prinesel Edo Mirt s 

Senovega — 68,5 cm, sledita Dejan Zupane — 
68 cm in Aleš Novak — 28 cm (oba PD 
Bohor); 

— najtežji je bil jezik, ki gaje prinesel Jože 
Štimec iz Sevnice - 1,60 kg. Na drugo 
mesto se je uvrstil Niko Stiplošek, na 
tretje pa Lojze Anzelc. 

— najlepše pa je »svoj« jezik aranžirala 
Majda Stih iz Krškega, sledila pasta ji Štefka 
Colarič in Janez Kavčič. 

Zmagovalci so prejeli v les žgane plakete in 
praktične nagrade: salamo ter steklenico 
kakovostnega vina. 

Pa še to: 
Planinska koča na Bohorju bo nekaj časa odprta 
samo ob sobotah, nedeljah in praznikih. 

Tekst in foto: 
Anton PETROVIČ 
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